
t, u I I l

KNJIŽNICA SEVNICA 
Trg svobode 10 
8290 SEVNICA

Skupni podvig
Izgradnja HE na spodnji Savi

Vizjak podpisal 
soglasje,

Janc odklonil
Brežice - Brežiškemu županu in državnozborskemu poslan

cu stranke SDS Andreju Vizjaku je mandatar Janez Janša na
menil funkcijo ministra za gospodarstvo in energetiko. Vizjak je 
soglasje za kandidaturo podpisal. V ta resor se po novem seli tudi 
del programa iz nekdanjega ministrstva za informacijsko družbo.

Mag. Vizjak je zaenkrat v izjavi, kako vidi svoje bodoče 
delo, zadržan. Je pa povedal, da je .že potekal pogovor z nosil
ci funkcij v energetiki Posavja in po oblikovanem programu, 
ki je postal del koalicijske pogodbe, se bo ELES GEN ohranil 
z dodatno nalogo, saj bo v funkciji drugega stebra slovenske 
energetike.

Vizjaka so ravno zaradi energetskega programa za Posavje 
lokalni politiki želeli na funkciji gospodarskega ministra. Kot 
smo izvedeli, sprva ni bil ogret za ta resor in je popustil zaradi 
argumentov na račun regije.

Tik pred dokončno uskladitvijo seznama nove vlade, ki ga 
je mandatar vložil v postopek potrjevanja, pa je bilo ministrsko 
mpsto za promet ponujeno tudi sevniškemu poslancu SLS in 
županu Kristijanu Jancu. Bil je v igri namesto strankarskega 
kolega Franca Kanglerja, a je ponudbo odklonil.

V občini Brežice bodo morali v roku treh mesecev od Viz
jakove potrditve za ministra izpeljati županske volitve. Eden 
od kandidatov bo zagotovo Stane Radanovič iz SNS, ki ne 
izključuje možnosti, da bi bil v soglasju oziroma s podporo 
preostalih strank tudi edini kandidat za župana. Ker občina 
nima podžupana, bo v času “brezvladja” seje občinskega sve
ta vodil naj starejši svetnik Rok Kržan.

Z imenovanjem Vizjaka za ministra občina ostaja brez po
slanca. “Njegovo” mesto v državnem zboru bo zasedel stran
karski kolega iz Novega mesta Ivan Grili in tako bo Dolenj
ska končno dobila poslanca. Jih bo Janša kdaj spomnil, po 
Čigavi zaslugi? B.D.

lubadaručinkovito ■uničuješ
iglavce

Na napad lubadarja opozarjajo: 
sprememba barve iglic 
črvina na lubju in koreničniku 
odpadanje lubja in iglic
Preglejte svoj gozd in pokličite 
revirnega gozdarja!!!
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Glas vpijočega v puščavi?
Blanca - Ob pripravah na izgradnjo 

verige HE na spodnji Savi je lokalna 
skupnost zahtevala zaščito, nadome
stilo in druge ukrepe za neposredno 
ogrožen prostor, prebivalstvo, lastni
no in infrastrukturo po dvigu gladine 
Save; zahtevala je, da se izvedejo vsi 
zaščitni ukrepi pred poplavami, da se 
uredi infrastruktura, ki se v zadnjih tri
desetih letih zaradi čakanja na HE ni 
izvajala, ter da se izvedejo kompenza
cijski ukrepi zaradi vplivov na okolje.

Javna razgrnitev in javna obravna
va predloga DLN za HE Blanca, ki je 
potekala na Blanci, je zaključena, pre
bivalstvo pa nezadovoljno. Krajani 
Boštanja menijo, da bi morale javne 
obravnave potekati v vseh prizadetih 
KS in protestirajo proti takšni obrav
navi tam živečega prebivalstva. Od 
takrat, ko so bile podane smernice lo
kalne skupnosti, pa do danes se je v 
načrtih marsikaj spremenilo. Skratka - 
številni domačini ugotavljajo, da pred
log DLN vsebuje ukrepe za poslab
šanje in ne izboljšanje razmer v lokalni 
skupnosti. Kot ocenjujejo, tak pristop 
kaže na vzvišeno aroganco ter nespoš
tovanje lokalnega prebivalstva in 
tradicije kraja.

... na strani 3 Tako se začne..

Ne bodo več šivali
Radna - Leto 2005 bo za slovenske 

tekstilce uničujoče, saj bo Evropska 
unija sprostila uvoz cenenega blaga s 
Kitajske. Lastništvo tekstilnih delnic bo 
breme, podjetja, ki danes še zadovol
jivo poslujejo, brez selitve proizvod
nje v dežele z najcenejšo delovno silo 
ne bodo preživela.

Načrt prestrukturiranja Jutranjke, ki 
je predložen za prisilno poravnavo, pred
videva ukinitev vsega ročnega dela, 
praktično ukinitev proizvodnje. S čim 
se bo po številu zaposlenih prepolovlje
na Jutranjka, če bo prisilna poravnava 
izglasovana in bo podjetje ostalo pri življenju, sploh še ukvarjala?

Lani je podjetje doma in v republikah nekdanje Jugoslavije odpi
ralo trgovine. Tisto v Brežicah je pred dobrim mesecem zaprlo, kaj 
bo z ostalimi, ne želijo povedati. Direktor Miha Rabič namreč z 
javnostjo ne komunicira. Ne more pa se izogniti zahtevam novega 
nadzornega sveta, ki terja več podatkov in pojasnil v zvezi s poslo
vanjem in vizijo v postopku prisilne poravnave.

...na strani 3

Miha Rabič — prej zgo
voren, zdaj molči kot grob.

Mokrovič na rešetu nadzornikov
Čatež ob Savi - V Termah Čatež se že od pomladi, ko je postal 

predsednik nadzornega sveta Bojan Petan, zadeve okrog predsed
nika uprave Boruta Mokroviča zelo zaostrujejo. Ker Mokrovič do 
5. novembra ni podpisal nove pogodbe, naj bi nadzorniki v torek 
odločali o njegovi razrešitvi. Ker se do zaključka redakcije seja še ni 
končala, bomo o razpletu poročali v prihodnji številki SavaGlasa.

...na strani 4

Encijan za najlepše
Sevnica - Na natečaj za najlepše urejeno hišo, kmetijo in pod
jetje, kije bilo letos organizirano prvič, seje prijavilo 16 kan
didatov. Med podjetji Inplet Pletiva Dolnje Brezovo, Termo- 
glas Boštanj, Trubarjev dom upokojencev Loka pri Zidanem 
Mostu, Dom upokojencev in oskrbovancev Impoljca, Mizarst
vo Revinšek iz Boštanja ter podjetje Siliko z Radne, ki posluje 
v nekdanji Jutranjkini poslovni hali, je prav Siliku pripadlo 
priznanje za najlepše urejeno podjetje.

Za naziv najlepše urejene 
hiše so se potegovali Slavica 
Rupar iz Boštanja, Mira Bo
žičnik z Lukovca, Zinka Pav- 
čnik iz Sevnice, Silva in Zvone

Gregorčič iz Sevnice^ Alek
sander Mirt in Helena Železnik 
iz Boštanja ter Janez Kukec iz 
Tržišča. Komisija je za najlepšo 
oz. najbolje urejeno ocenila hi-

Zakonca Kukec in župan Janc
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borzno posredništva 
vzajemni skladi

y Varčujte drugače:
investirajte v vzajemne sklade 

ali v različne vrednostne papirje!

šo Janeza Kukca iz Tržišča.
Najmanj kandidatov se je 

potegovalo za naziv najlepše 
urejene kmetije. Na natečaj so se 
prijavili Jani in Majda Jazbec 
iz Drožanja,v Andrej in Boža 
Majcen iz Šentjanža, Branko 
Pec iz Loke pri Zidanem Mostu 
ter Karolina Konajzler z Orel. 
Komisija je kot najlepše urejeno 
ocenila kmetijo Branka Peca iz 
Loke. Nagrajenci so prejeli 
priznanje občine Sevnica z bo
nom za 1 OOtisoč SIT ter kristalni 
encijan. N.Č.C.

.če želite postati vidni, če želite postati brani, pišite, fotografirajte, oglašujte v našem časopisu... pokličite 07/4991 250
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Slovenski novinarji na Dunaju...

ju bi prijave lahko zbiral prvi 
desusov človek iz Krškega To
ne Planinc, zastavonoša batal
jonu s posebnim ženskim od
delkom pa bi lahko bil Anton 
Rous. Tako duhovičijo posa
mezniki, veliko domislic pa je 
bilo slišati tudi ob nedavnih 
martinovanjih. Mnoge bodo 
šle v pozabo, zato pa se bodo 
Martina še dolgo spominjali 
slovenski novinarji, ki jim je 
bogat izletniški program skrb
no pripravila Marija Krušič, 
stari običaj krščenje mošta v 
vino pa pričarala še prvi krški 
kulturnik in pojoči policaj! 
Tako, zdaj so mimo tudi ob
činski in drugi prazniki in mo
goče se je napotiti novim do
živetjem naproti!

Medtem so se že zvrstili 
številni dogodki in kot naj
pomembnejši odprtje zadnje
ga odseka avtoceste proti me
ji. Pri nas se je zbralo veliko 
velmož, sicer vsakdanje za

da bi se morali že zdaj potego
vati za večji izplen s cerkljan
skega letališča in si izboriti

... in posavski seniorji pri delu..

ključno dejanje pa smo pose
bej za bralce te rubrike posne
li še z zadnje strani. Na prve 
strani posavskega dogajanja 
pa so spet stopili naši seniorji. 
Te dni so se sestali večkrat in 
nato še na zaključnem srečanju 
v Sevnici dorekli marsikaj o 
regijskem gospodarskem tre
nutku in novi zakonodaji s 
področja ekologije. Potrdili 
so, da njihove male sive celice 
še niso za odmet in da pesimi
zem ni lasten izkušenim gos
podarstvenikom ter ugotovili, 
da zdaj v Posavju ni videti 
menedžerja, ki bi dajal zgled 
in za sabo potegnil skupino 
razmišljajočih. Za rešitev rud
nika Senovo v zapiranju deni
mo, po zgledu Zagorja in Ka
nižarice, kjer so dosegli nad
vse spodbudne rezultate, na 
Senovem pa nič! Skupina gos
podarstvenikov bi, menijo se
niorji, že sedaj lahko razmiš

Prekrščevalci mošta
So pa sive seniorske celice 

marsikaj modrega rekle tudi o 
predlogu nacionalnega okolje
varstvenega programa. Pove
dali so, da je Posavje nadvse 
ekološko obremenjeno, pri če
mer so imeli v mislih tudi nu
klearko - ta, začudo, nima svo
jega mesta v omenjenem pro
gramu - in njen radioaktivni 
material, nevarni klor in one
snaževanje zraka ter vode iz to
varne Vipap (so se Krčani že kar 
navadili na vonj po”praženi

Ozadje neke otvoritve
visokošolsko ustanovo za po
trebe energetike. Saj je Posavje 
naš nadvse pomemben elektro
energetski bazen? In iz senior- 
skih vrst je prišel razmislek, da 
ne bi kazalo kar tako zavreči 
misel o končnem skladišču niz-

to in srednje radioaktivnih od
padkov v Krškem. Takšna po
buda je bila verjetno izrečena 
sploh prvič v regiji, kjer zdaj 
hranijo ta material! In kar zade
va nuklearko, seniorji menijo,

kavi” in na umazano Savo?). 
Onesnažena je tudi Krka ter z 
nitrati prepojene kmetijske po
vršine in seniorji so se spraše
vali, kje bodo deponije za mulj 
in drugo umazanijo, ki se bo 
zbirala za jezovi savskih elek
trarn! Tudi zaradi vsega tega bi 
morali ustanoviti regijo, da bi 
iz evropskih kohezijskih skla
dov in državnega denarja sofi
nancirali reševanje okoljevar
stvenih problemov!

Posavske
vsakdanjosti

V naslednjih štirih letih bo 
mogoče ugotavljati, kako se 
bodo pri reševanju problemov 
izkazali posavski poslanci in 
koliko je v hlačah Kristijana 
Janca, Staneta Pajka, Bojana 
Ruglja in Andreja Vizjaka. 
Slednjega še posebej, če se bo 
povzpel v vlado. Ni pa znano, 
čemu seje prav zdaj lotil preno
ve občinskih prostorov, tudi 
svoje pisarne. Le komu jo “rih-

..brežiški socialdemokrati pa na zakuski

ben član ljudske stranke. A 
vabilom ni podlegel in je cen
trali dal košarico, češ, doma v 
Krškem imam dovolj dela za 
še en mandat! Pač pa v Ljub
ljani z veseljem ostaja Dam
jan Lah, zato pa je v Krško 
prišel človek iz prestolnice, 
Primož Potokar, ki je na čelu 
posavske banke zamenjal do
sedanjega direktorja. Za rav- 
nateljevanje na osnovni šoli 
Globoko se po odhodu Stanke 
Preskar potegujeta Rozika 
Vodopivec in Sašo Pohar. Do 
kadrovskih zagat prihaja tudi 
v Termah Čatež. Medtem ko 
se je upokojila direktorica 
marketinga Tina Savnik, se 
hudo zapleta v odnosih med 
generalnem direrktorjem Bo
rutom Mokrovičem in pred
sednikom nadzornega sveta 
Bojanom Petanom. Le malo
kdo pozna ozadje njunega 
spora ali trmoglavljenja, a 
Mokrovič zagotavlja, da bi 
mirne vesti prenesel tudi raz
rešitev, saj lahko dobi zapo
slitev celo v tujini. V Podbo
čju so praznovali 150-letnico 
šole in ravnatelj Branko Str
gar se je z lepimi besedami 
spomnil predhodnikov, tudi 
Zugičeve, ki pa je na priredi-

da je “kastrirano podjetje”. Dr
žava je elektrarni odvzela vse 
funkcije in je zato zgolj proiz

ta”, če bodo v Brežicah slu
čajno nove županske volitve? 
Med njegovimi člani stranke

Bankir Primož Potokar

tvi ni bilo. Zanimivo je bilo 
na Blanci, kjer so brez pro
vokacij in ultimatov razprav
ljali o gradnji elektrarne in ce
lo Branko Kelemina se ni 
oglasil. V Krškem medtem raz
pravljajo o novi knjižnici, vse 
bolj pa se namesto pri starem 
ogrevajo za lokacijo pri no
vem zdravstvenem domu in 
dializnem centru. Kar med 
drugim pomeni, da bi staro 
mesto izgubilo še eno pomem
bno institucijo. So pa zato do
bili zvonik na baročni cerkvi, 
Sevničani prvo krožišče in 
Brežičani uro na mestni hiši. 
Da' bo jasno, koliko je v Bre
žicah ura.

Sicer pa tudi zaključimo s 
posavskimi seniorji; Rado
van Tavzes, predstavnik Mi
nistrstva za okolje, seje z nji
hovega sestanka poslovil s 
presenetljivim sporočilom, da 
se bo namreč po upokojitvi 
preselil v Posavje. Naši kraji 
potemtakem le niso tako one
snaženi, kot govorimo!?

Vlado Podgoršek

Sive seniorske 
celice

Življenje se vrača v nor
malne okvire tudi na jugu dr
žave. Zmagovalci z zadnjih 
volitev slavijo in poraženci si 
ližejo rane, med ljudmi pa so 
že začele krožiti zdrave do
mislice, s tem da jih je največ 
seveda na račun stranke upo
kojencev. Ti bi, ker nimamo 
več mlade vojske, lahko se
stavljali bataljon vojščakov 
za Afganistan. Partizanskih iz
kušenj imajo dovolj, v Posav

ljala o usodi Posavja, ko bodo 
končani državni projekti, kot 
so avtocesta, veriga vodnih 
elektrarn in naložbe ob meji! 
Posavska regija pa ob obilici 
agencij, razvojnih centrov in 
zbornic - pri njih je, ugotavlja
jo, vse preveč administriranja - 
dima nosilcev razvoja in nas
ploh prevladuje sivo povprečje. 
V takem položaju so tudi se- 
niorska razmišljanja videti kot 
prazne marnje, morda pa bodo 
le kaj zalegla njihova opozori
la, da bi kazalo uspehe brežiš
kega mladinskega centra “cepi
ti” tudi na Krško in Sevnico,

vodni obrat, namesto da bi s so
dobno tehnologijo in ob obilici 
strokovnjakov predstavljala 
najpomembnejše razvojno je
dro!

ga ni videti junaka, ki bi ga 
lahko nasledil. Napredovanje 
v Ljubljano se je sicer obeta
lo tudi krškemu župallu Fran
cu Bogoviču, saj je pomem

Protest pred sodiščem
Sevnica - Kot običajno ob občinskem prazniku so tudi letos 
sevniški borci polagali venec na spominsko ploščo pred 
sodiščem, ki opozarja na junaške dogodke med NOB. Tam pa 
so naleteli na nenavaden prizor. Pred sodno stavbo je namreč 
sedel občan s potovalkami in transparentom in opozarjal na 
domnevno krivico, ki se mu je zgodila.

Omenjeni občan, ki je pred 
sevniško sodno stavbo v znak 
protesta vztrajal teden dni, je 
sevniški čebelarski mojster 
Franci Marolt. Protestiral je 
“zaradi pilatovskega umivanja 
rok, zaradi zmagovalnega kapi
tala nad pravico in zaradi mir
nega dopuščanja nezakonitih 
postopkov”.

Franci Marolt je na tak na
čin protestiral zaradi deloža
cije. Po štirinajstih letih bivan
ja v sestrinem stanovanju, za 
katerega menda ni plačeval niti 
vseh stroškov, ga je namreč 
sodni izvršitelj izselil. Marolt 
trdi, da ga je sodni izvršitelj 
Robert Dorn po
stavil na cesto 
prej, preden je 
sploh dvignil 
obvestilo o delo
žaciji. Prepričan
je tudi, da de

ložacija sovpada 
z zapuščinsko 
razpravo in da 
gre pri izvršbi za 
nenaključno 
istočasnot, ki bi 
ga prisilila, da se 
odpove dedova
nju. Kot pravi 
Marolt, sodstvo 
gleda preveč ozko, ne zavaruje 
ekonomsko šibkejših in mirne 
duše dopusti krivice.

V ozadju te deložacije se 
skriva dolga in zapletena dru
žinska zgodba in odnosi v njej, 
ki zlasti ob dedovanju povzro
čijo še dodatna nesoglasja. Ma
roltova sestra Terezija Sotlar 
pravi, da je Franci dovolj star, 
ima ustrezno izobrazbo in bi se 
lahko lotil konkretnega dela, a 
mu ni do tega. Tudi Francijevi 
čebelarski kolegi pravijo, da se 
je ponudila možnost Marolto
ve redne zaposlitve, saj bi lah

ko bil mentor čebelarskih krož
kov za vse OŠ v Posavju, pa se 
mu je menda zdel osebni doho
dek prenizek. Marolt, ki se je 
pred leti odel v čebeljo obleko 
in tako skušal priti v Guinesso- 
vo knjigo rekordov, sedaj biva 
na hodniku sestrinega stano
vanja. Pred časom mu je bilo 
ponujeno stanovanje v Naselju 
heroja Maroka, ki so mu ga 
kupili domači in menda zanj 
odšteli bistveno več, kot je bil 
dedni odpravek za ostale de
diče, a Marolt stanovanja ni 
hotel sprejeti.

Pred dnevi je Marolt vložil 
ustavno pritožbo zaradi več

kršitev. Nedopustno se mu zdi, 
da se je izvršba uporabila zoper 
pravico do dedovanja; nedopust
no se mu zdi tudi to, da je bil 
kršen zakonski rok za vročitev 
obvestila o deložaciji, prav tako 
meni, da je sodni izvršitelj 27. 
oktobra skupaj s sedmimi sev- 
niškimi policisti skušal neza
konito vstopiti v njegovo stano
vanje, o čemer je obvestil Mini
strstvo za pravosodje. Marolt 
pričakuje, da bo njegova pritožba 
prednostno obravnavana; v tem 
primeru bo rešena, v roku dveh 
do treh tednov. N.Č.C.

Deložirani Marolt pred sevniškim sodiščem

Zgodba enakih osebnih 
podatkov

Sevnica - V majhni Sloveniji ima več ljudi svoje dvojnike po 
imenu in priimku hkrati. Če imata dva takšna človeka še isti 
datum rojstva, lahko v kakšnem uradnem postopku pride do 
neprijetnih zapletov. To seje zgodilo Sevničanu, ki ga je Javni 
jamstveni in preživninski sklad RS terjal za plačevanje ob
veznosti, kijih ima neka druga oseba.

V Sevnici živi Jože Bohorč, 
zaposlen v Kopitarni, poročen in 
oče treh otrok. V krški občini pa 
ima bratranca soimenjaka, ki je 
zavezanec za plačevanje preživ
nine za svoja dva otroka. Bratran
ca imata poleg enakega imena in 
priimka še isti rojstni datum. Sev
niški Jože Bohorč je pred časom 
na podlagi zahtevka Jamstvene
ga in preživninskega sklada dobil 
izvršbo na svojo plačo. Preko 
odvetnika je sprožil postopek za 
dokaz, da ni pravi upravičenec za 
plačevanje preživnine in vodja 
upravnega sektorja na preživnin
skem skladu Mirjam Ravnikar 
Šulk mu je po razpletu situacije 
poslala pisno opravičilo. Pretekli 
mesec pa so Bohorču spet poslali 
izvršbo za nekaj čez 30 tisoč SIT 
in obvestilo, da ga bodo obiskali 
rubežniki in zasegli predmete za 
skupno vrednost 190 tisoč SIT.

Ravnikar Sulkova je bila ob 
novinarskem vprašanju, kako je 
možno, da je ponovno prišlo do 
izterjave pri napačni osebi, osup
la, saj je bil zanjo primer Bohorč 
zaključen. Kot je pojasnila, je ob 
reševanju napake osebno obves
tila sodišče, da so jim posredova

li napačni naslov za izterjavo in 
prosila, naj vnesejo spremembo 
podatka. Na okrajnem sodišču v 
Sevnici so potrdili, da so to obves
tilo prejeti, za izterjavo obveznos
ti Bohorčevega soimenjaka pa se 
mora s predlogom Preživninski 
sklad obrniti na okrajno sodišče 
Krško. Jože Bohorč pravi, da se 
počuti zelo neprijetno, z dokazo
vanjem, da ni pravi naslovnik za 
preživninsko obveznost pa je 
imel tudi stroške. Nadeja se, d3 
bo dobil povrnjene.

Jamstveni in preživninsk1 
skladje sicer v tem primeru narp' 
dil napako, je pa kot javna insti
tucija pomemben in potreben za 
preživetje marsikaterega otrok3 
razvezanih staršev, kjer 
zavezanec izmika plačevanj 
preživnine. Matere ali očeti 
samohranilci, ki drugače ne m° 
rejo priti do preživnine, se obrn3 
jo na jamstveni sklad. Ta J11 
finančno pomaga in potem sk 
ša izterjati obveznosti od upr 
vičenca. Kot ustanova je 
pri tem bolj uspešen, kakor p 
samezniki v finančni stiski, 
nimajo niti za kruh, kaj šele 
odvetnika. B.D.



stran 3

AKTUALNO
SavaGfc, 25.11.2004

Kakšno bo življenje na stičišču 
“energične” prihodnosti?

Blanca - Krajani Orehovega, ki živijo ob gradbišču HE Boštanj, pravijo, da imajo srečo, da gredo lahko dopoldne v službo, da 
si vsaj malo spočijejo živce. Življenje v vasi je namreč v dneh, ko so dela v polnem zagonu, neznosno. Sprašujejo se, ali gradnja 
HE kraju res kaj prinaša ali zgolj hromi življenje, ruši mir in krha živce občanov. Čez dobro leto se bodo v podobni situaciji 
znašli krajani ob gradnji HE Blanca. Ker se želijo na prihod elektrarne pripraviti, so se množično udeležili javne obravnave 
predloga državnega lokacijskega načrta (DLN) za HE Blanca.

Vodja projekta izgradnje 
verige HE na Spodnji Savi 
Bogdan Barbič, Ana Vidmar 
z Urada za prostorski razvoj, 
Franc Zupan z direktorata za 
energijo ter Silvo Smonkar z 
direktorata za okolje s številni
mi sodelavci so na javni ob
ravnavi skušali krajanom pojas
niti, kaj bodo z izgradnjo HE 
Blanca pridobili in kaj zgubili. 
Elaborat govori o 1260 parce
lah, ki bodo potrebne za izgrad
njo HE Blanca. Nekatere bodo 
trajno, nekatere le začasno za
sedene, nekaj objektov tako na 
Logu kot na Brezovem bo po
trebno porušiti. Ljudi zanima, 
kako in kdaj se bo to zgodilo, 
kakšne bodo cene in kako bo 
elektrarna vplivala na njihovo 
življenje. Ali bodo bolj poplav
no vami, bo voda zalivala nji
hova stanovanja ali bodo obda
ni z varovalnimi nasipi in ne 
bodo imeli razgleda? “Vse to 
se bo dogajalo,” so na javni ob
ravnavi pojasnjevali strokov
njaki, ki trdijo, da bodo vsi kra
ji v vplivnem območju elektrar
ne zavarovani pred visokimi 
vodami in ne bo prihajalo do 
poplav. Tudi v primeru Lipov- 
škove hiše na Glavnem trgu, ki 
stoji ob izteku Florjanskega 
grabna v Savo ne bi smelo pri
hajati do težav, čeprav se bo 
gladina vode dvignila tudi do 
Štirih metrov. Florjanski potok 
bo tekal po velikem zaprtem 
kanalu in varovanje bo zago
tovljeno, zatrjujejo. Kodeho- 
vim, katerih hiša leži med Savo 
in železnico pa obljubljajo, da 
ne bo poplavljena, bo pa zastr
ta z varovalnim nasipom. Po
dobno bo ob Vranjskem poto
ku, katerega ureditev je še zlasti 
Problematična. Kot pravijo 
strokovnjaki, so želeli del hiš 
°b omenjenem potoku opusti
ti in ljudi preseliti, a so interesi 
iokalne skupnosti pokazali, da 
Sl želijo ljudje ostati v doma
čem okolju.

HE Blanca bo 
Prizadela štiri KS 
v občini

Na obravnavi se niso zbrali 
zS°lj krajani Blance, saj bo 
k ektrama prizadela ljudi štirih 
krajevnih skupnostih - Blance, 

evnice, Studenca in Boštanja. 
redstavniki vseh teh KS so po

leti svoje pripombe in zahteva- 
*’ da se upoštevajo njihove 
pernice, ki so jih dali že pred 
'plSom. Tako na Blanci vztraja- 

> da se vplivno območje elek- 
arne razširi, kajti potem pride-

v poštev za ureditev infra- 
rukturnih objektov tudi druga 

^^čja. Pripravljalci načrtov 
(j investitor pojasnjujejo, da 
• do kot dobri gospodarji od-

Pili le toliko zemljišč, kot jih 
Urebujejo in nič več, poskr- 
ŽivJ-P3 ti°do, da bo kakovost 
j Jetlja ljudi ostala vsaj taka, 
•tiA ne boljša kot doslej. V to 
**4do ne verjame. Denimo 
da ik0^tanj javno izpostavlja, 
nUj-N poleg pričakovanega

sredno ogroženi. Poleg tega 
Boštanjčani opozarjajo, da ni 
upoštevana ureditev glavne 
ceste po nasipu do Mirenskega 
mostu, prav tako ni upoštevana 
ureditev lesenega mostu preko 
Mirne, ni zahtevanega pločni
ka med Boštanjem in Radno ter 
na severnem delu glavne ceste 
na Logu. Med drugim ni pred
videna ureditev iztočnega dela 
Globoškega in Mivškega poto
ka. Izkušnje iz obratovanja HE

DLN. Na loškem polju prvotno 
ni bilo predvideno nadvišanje, 
prav tako ni bilo predvideno, 
da se 5 ha najboljše kmetijske 
zemlje na Logu spremeni v 
mokrišče. Prvotna varianta je 
tudi predvidevala, da se bre
zovsko polje brani z nasipom 
in se ne nadviša, sedaj pa je 
predvideno prav slednje. Brane 
Petrič pojasnjuje, da omenjeno 
nadvišanje brezovskega polja 
pomeni le rezervacijo za depo

^ gativnega Vpijva na okolje 
tla t3 novo poslabšanje okolja 
te,arn živeče prebivalstvo, ob 
j0 Pa v KS Boštanj protestira- 
bjjg3 Javna obravnava DLN ni 
Ha <jlzPeljana tudi v Boštanju, 
b°doU^encu *n v Sevnici, Kjer 

0 kfajani prav tako nepo-

Sestanek s kmeti

Vrhovo namreč kažejo, da se iz 
podobnih mrtvih rokavov iz 
usedlin širi smrad. Boštanjčani 
in Ložani so ogorčeni tudi zato, 
ker je na petih ha kmetijskih 
zemljišč predvideno mokrišče, 
kar smatrajo za neprimerno. 
“Nasploh bo do največjih kon
fliktov prihajalo med dvema in
teresnima skupinama,” opozar
ja vodja projekta Barbič, “med 
kmeti in naravovarstveniki, ki 
želijo na račun izgubljenih po
vršin ustvariti nove življenjske 
prostore za živali in rastline.” 
Naravovarstveniki zahtevajo 
sonaravno urejane brežin, v če
mer jim bodo ustregli, zahteva
jo pa tudi t.i. tiha območja. Sno
valci projekta so predvideli tri: 
loško polje, območje pri Mač
jem potoku ter pri izlivu Mirne. 
Na Blanci se postavlja vpraša
nje glede rekonstrukcije čistil
ne naprave Inpleta, ki jo zahte
va evropska direktiva, KS zah
teva, da se daljnovod odmakne 
od naselja, vztrajajo tudi pri 
prestavitvi državne ceste na 
zgornjo stran proge in podob
no. Investitor bo na Blanci ob 
jezovni zgradbi zgradil most, 
krajani Loga pa zahtevajo od 
občine, župana in države, da se 
most zgradi tudi na Logu, saj 
so že v zgodovini na tem delu 
potekale komunikacije med 
levim in desnim bregom in sicer 
z brodovi.

Nezadovoljni tudi 
kmetje

Pripravljalci DLN so se ne
kaj dni pred javno obravnavo 
sestali s kmeti, ki jih bo HE 
Blanca najbolj prizadela, saj 
bodo ostali brez zemlje. Kot je 
dejal predstavnik popravljal
cev lokacijskega načrta Brane 
Petrič, so želeli s tem sestan
kom kmete podrobneje sezna
niti s problematiko. Pravi vzrok 
za nenavadni sestanek pa tiči 
drugje. Kot je povedal Srečko 
Ocvirk, je Kmečka zadruga v 
začetku julija na terenu oprav
ljala anketo pri svojih koope
rantih; od takrat do danes pa je 
prišlo do bistvenih sprememb

nijo gradbenega materiala, ki 
bo nastajal ob delu. Kot ugotav
ljajo kmetje, bodo najbolj pri
zadeti krajani Brezovega, saj 
bo trajno zaseden 75 m širok 
pas ob Savi. Že tako majhne 
parcele se bodo še razdrobile, 
zato kmetje ne bodo več delež
ni niti državnih pomoči v obli
ki subvencij. Kmetje predlaga
jo komasacijo (zložbo) zem
ljišč, ki je bila na tem koncu 
občine aktualna že leta 1982, 
pa je takrat zadeva zastala prav 
zaradi rezervacije prostora. 
Kmetje menijo, da bi bilo to se
daj potrebno aktualizirati, saj 
številni ne bodo imeli več mož
nosti preživetja zgolj od kme
tijstva. Številni kmetje bodo 
dodatno prizadeti tudi zato, ker 
imajo zemljo v najemu, sedaj 
pa bo najemodajalec zemljo

prodal investitorju. Prizadeto 
bo tudi Sadjarstvo Blanca, ki 
ima svoje sadovnjake ob Savi 
in nekatera zemljišča bodo za
časno zasedena. Kot opozarja 
Martina Koritnik s tega pod
jetja je problematična rekulti- 
vacija zemlje, saj nekaj let po 
začasni zasedbi zemlja ne bo 
rodila želenih sadov. Vse te te
žave bi morali upoštevati v sa
nacijskih programih kmetij, ki 
jih izdeluje Biotehnična fakul
teta in v njih opredeljuje na
daljnje možnosti kmetij na 
ogroženem območju. Sprva je 
bilo evidentiranih 60 takih 
kmetij, ki naj bi jih vključili v 
sanacijski program, ostalo je le 
10 takih, ki naj bi jim elektrar
na povzročila poslovno škodo. 
Sanacijski programi za posa
mezne kmetije so že v izdelavi. 
Stroške izdelave sanacijskega 
programa bo pokril investitor, 
ne bo pa pokril stroškov same 
sanacije.

Česar ne bo postoril 
investitor, naj 
postori država

Vse želje in potrebe investi
tor ne bo upošteval, zato si sev- 
niška občina prizadeva, da se 
del infrastrukture ob gradnji 
HE posodobi tudi iz državnega 
proračuna. Kot poroča župan 
Janc, je v teh pogovorih z re
sornimi ministri uspešen in 
tako naj bi občina dobila sko
raj vse, kar je začrtala v smerni
cah. Spodnjesavska dolina, na 
kateri poteka izgradnja HE, je 
bila zadnjih 30 let povsem za
nemarjena in zapostavljena. 
Prav zaradi rezervacije prosto
ra za gradnjo elektran se na tem 
prostoru ni smelo graditi nič, 
zato ni čudno, da želi občina 
tridesetletno vrzel zapolniti ob 
projektu stoletja, kot imenuje
jo gradnjo HE na spodnji Savi.

Nada Černič Cvetanovski

Opravljena zemeljska dela 
so “požegnali”

Čatež ob Savi - Pisali smo že, da so krajani Čateža neza
dovoljni s posegom med cesto za Dvorce in Rimsko cesto, 
kjer je podjetnik Franc Camloh iz Laškega zravnal hrib. 
Zahtevali so, da kmetijsko zemljišče vrne v prvotno stanje, 
s čimer je soglašala tudi Občina Brežice, ki o posegu ni bila 
obveščena. Sredi avgusta je poseg prijavila inšpekciji.

Čamloh je sicer Ministrstvo za okolje, prostor in energijo 
zaprosil za dovoljenje za opravljeno melioracijo, vendar pa je 
okoljska inšpekcija medtem odločila in tudi izdala odločbo, da 
mora zavezanec odstraniti odložen material ali pridobiti dovol
jenje po 12. členu Pravilnika o obremenjevanju tal z vnašanjem 
odpadkov, kar je podjetnik že storil. Camlohu je namreč Agen
cija RS za okolje konec oktobra izdala dovoljenje za vnos ze
meljskega izkopa, kar pomeni, da ni več zakonske podlage za 
nadaljnje vodenje inšpekcijskega postopka. L januarja 2003 
je stopil v veljavo zakon o graditvi objektov, ki ne predpisuje 
pridobitev gradbenega dovoljenja za odkopavanje zemljišča, 
zato gradbena inšpekcija nima zakonske podlage za ukrepanje, 
izjema bi bilo le izkoriščanje mineralnih surovin. Tako gradbe
na inšpekcija s postopkom sploh ni začela, saj ni bila ugotov
ljena kršitev Zakona o graditvi objektov.

Sicer pa je edina pristojna za urejanje prostorske dokumenta
cije Občina Brežice, kjer pravijo, da potencialna zidava ne bo 
možna, preden se ne spremenijo plani. To pa se najbrž ne bo zgodilo 
še nekaj let, meni brežiški župan Andrej Vizjak. Tovrstne proble
matike tudi ni mogoče reševati brez soglasja krajevne skupnosti. 
Na kmetijski površini pa ni mogoče niti zidati niti urejati parkirišča, 
zato so Catežani za nekaj let lahko pomirjeni. M. K.

Kaj bi brez proizvodnje 
delali v Jutranjki?

Radna - Tričlanski nadzorni svet Jutranjke je za predsednika 
potrdil Riharda Jerebica, za podpredsednika pa Primoža Pi- 
nozo iz Borzno posredniške hiše Ljubljana. Po konstituiranju 
so nadzorniki, med katerimi je kot predstavnica delavcev 
Marica Cizelj, razpravljali o poslovnih rezultatih podjetja.

“Situacija glede na prisilno 
poravnavo v Jutranjki gotovo ni 
rožnata”, je po prvi seji nadzorni
kov novinarjem dejal podpred
sednik Primož Pinoza in nadal
jeval: “Od uprave želimo še do
datne informacije in pojasnila. Ko 
jih bomo dobili, bomo lahko bol
je pojasnili situacijo.” Pri dodat
nih pojasnilih ima Pinoza med 
drugim v mislih tudi namero o 
pripojitvi velenjske družbe Jut
ranjka Naložbe k sevniški Jutran
jki. Govorice, da naj bi se pogo
varjali o razrešitvi direktorja Jut
ranjke Mihe Rabiča, je Pinoza 
ovrgel, ker te točke sploh ni bilo 
na dnevnem redu. V roku treh ted
nov se bodo nadzorniki ponov
no sestali.

O načrtu finančne reorganiza
cije in prestrukturiranja podjetja, 
po katerem naj bi se v začetku 
novega1 leta število zaposlenih 
prepolovilo. Pinoza ni želel dati 
komentarja, ker naj to stori direk
tor, saj je načrt pripravila uprava. 
Direktor Rabič je preko sode
lavke novinarjem sporočil, da ne 
daje nobenih izjav, je pa svoje 
mnenje o predvidenem načrtu po
vedala predstavnica sindikata v 
podjetju Slavica Mirt: “Program 
sem dobila na dan seje nadzorne
ga sveta in po hitrem pregledu šo
kirana ugotovila, da se,pravzaprav 
proizvodnja v Jutranjki ukinja. Ni 
pa razvidno, s čim bi se podjetje 
sploh ukvarjalo.” Mirtova bo po
drobneje proučila program pre
strukturiranja in se posvetovala s 
predstavnikom območnega sin
dikata. Po njenih besedah je kole
ktiv izgubil zaupanje v direktor
ja, saj v zadnjem času z dejanji ne 
stoji več za izjavami, ki jih daje 
sindikatu.

Ali je Rabič izgubil tudi za
upanje predstavnikov kapitala v 
Jutranjki, Pinoza prav tako ni 
hotel komentirati. Rekel pa je, da

so se ob njegovem imenovanju 
nadejali, da bo podjetje stabilizi
ral. Pinoza tudi ni želel odgovori
ti na vprašanje, koliko je z naku
pom svojega deleža v Jutranjki

Primož Pinoza

izgubila Borzno posredniška hiša 
Ljubljana. Upravitelj prisilne po
ravnave Martin Drgan, ki se je 
kot gost udeležil seje nadzorni
kov, je potrdil, da bo prvi narok 
za prisilno poravnavo razpisan še 
pred novim letom. Te dni so načrt 
finančne reorganizacije in pre
strukturiranja podjetja prejeli čla
ni upniškega odbora. Sestavljajo 
ga krška območna enota Zavaro
valnice Triglav, Inplet Pletiva, 
Gostinsko podjetje Sevnica, Jut
ranjka Naložbe in predstavnica 
sveta delavcev Marica Cizelj. 
Zaposleni želijo, da bi prisilna po
ravnava uspela. Zanjo se morajo 
izreči upniki v višini 60 odstot
kov vrednosti vseh prijavljenih 
terjatev. Najvišje teijatve ima dr
žava, torej je odločitev v njenih 
rokah. Za sindikat prisilna porav
nava pomeni še vedno boljši iz
hod kot stečaj, saj stečajne mase 
ni in novih delovnih mest za 
tekstilce tudi ne, je dejala sindi
kalna zaupnica Slavica Mirt.

Branka Demovšek

Koliko naj stane voda
Brežice - Občinski svet Brežice je zadolžil odbor za infra
strukturo, da obravnava ceno vode, ki jo Komunalno stano
vanjsko podjetje KOP Brežice obračunava po nedavni 
podražitvi. Najbrž bo razprava tudi o upravljalcu vodovoda 
Bizeljsko, ki ob vodarini ne pobira potrebnih državnih taks in 
s tem krši zakon.

Do letošnjega septembra so 
imeli v občini Brežice najce
nejšo vodo v Posavju. Gre za 
vodovodne sisteme pod uprav
ljanjem Komunalno stanovanj
skega podjetja KOP Brežice. 
Cena m3 je bila 59 SIT in ni 
zagotavljala nobenih sredstev 
amortizacije. Zato je KOP pred 
poletjem na občinski svet in na 
Ministrstvo za gospodarstvo 
naslovil predlog za povišanje 
cene in dobil potrebno so
glasje. Nekaterim občanom in 
svetnikom se zdi nova cena 
103 SIT za m3 previsoka, če
prav je še vedno najnižja v 
Posavju in na Dolenjskem.

Svetniki so zadolžili ob
činski odbor za .infrastrukturo, 
da zadevo obravnava. Sklice
vali so se namreč na debato ob 
sprejemanju predloga za po
višanje, ko naj bi direktor KOP-a 
Ferdo Pinterič dvomil, da bo 
resorno ministrstvo v celoti 
potrdilo višino nove cene in naj 
bi to oblikovali previsoko rav
no zato, da vendarle dosežejo 
delno povišanje. Pinterič tak
šno obrazložitev zanika. Ker je 
bilo znano, da država zaradi

omejevanja inflacije najbolj 
“drži” cene komunalnih sto
ritev, bi se lahko zgodilo, da 
njihovemu predlogu o povi
šanju ne bi v celoti ugodila, je 
bil pa nujno potreben. Če temu 
ne bi bilo tako, najbrž vlada ne 
bi dala soglasja, je prepričan 
Pinterič.

Po dogovoru v občini je 
KOP novo ceno vode, potrjeno 
v juniju, pričel upoštevati s 
septembrom. Ker se poraba ob
računava “za nazaj”, so uporab
niki višje račune prejeli v ok
tobru, kar naj bi bil “povo
lilni manever”.

Ferdo Pinterič glede oskrbe 
z vodo ne želi politizirati in po
jasnjuje, da je KOP v občini 
zadolžen za upravljanje siste
mov, na katere je vezanih 80 
odstotkov prebivalcev. Pod
jetje mora poskrbeti za sredst
va, s katerimi bo obnavljalo vo
dovode in ne vidi drugega na
čina, kakor da je amortizacija 
sestavni del cene m3 vode. Le
tos imajo v načrtu v zamenja
vo azbestnih cevi vložiti 30 
milijonov SIT, ki jih pri stari 
ceni vode ne bi zbrali. B.D.



stran 4

GOSPODARSTVO, KMETIJSTVO
SavaGfe, 25.11.2004

Borut Mokrovič navedbe v Financah označil kot konstrukt in gonjo proti njemu

Ali bodo Mokroviča res 
“odžagali”?

Čatež ob Savi - V Termah Čatež so predstavili poslovanje v letošnjih devetih mesecih, glavna točka 
obravnave pa je bil komentar dogodkov oziroma govoric, da naj bi nadzorni svet razrešil predsed
nika uprave Boruta Mokroviča. Taje dejal, da ni nikoli delal boljše kot sedaj, daje še vedno konj, ki 
rezgeta na zadnjih nogah. Če pa se mu kaj zgodi, po njegovih besedah je namreč prejel že kar nekaj 
groženj, ima skritih kar nekaj dokumentov, ki bodo jasno pokazali na krivca.

Petan proti 
Mokroviču?

Borut Mokrovič bi moral s 
Termami Čatež do 5. noyembra 
podpisati novo individualno 
pogodbo, a je ni, zato je časnik 
Finance pred dnevi napovedal, 
da bodo nadzorniki v prihod
njih dneh razpravljali o njegovi 
razrešitvi. Kot je znano, je 
Mokrovič leta 1999 podpisal 
individualno pogodbo o 
vodenju družbe, od takrat pa 
funkcijo predsednika uprave 
opravlja preko svojega ljub
ljanskega podjetja M-Invest, 
poslovno svetovanje in inves
tiranje. Finance še pišejo, da je 
podjetje registrirano za dejav
nost nepremičninskih projek
tov za trg, največ prihodkov, 
preko 90 milijonov SIT, pa naj 
bi zabeležilo lani. Lani je ime
lo podjetje tudi največ dobič
ka, slabih 42 milijonov SIT. 
Bojan Petan, predsednik upra
ve DZS, si menda že od marca, 
ko je postal predsednik Nad
zornega sveta (NS) Term Čatež, 
prizadeva za odstavitev prvega 
moža čateške družbe, o čemer 
smo že poročali. A je Mokro
vič takrat dejal, da se mu man
dat izteče 16. januarja 2006 in 
da nima namena zapustiti druž
be predčasno. Marca naj bi 
Petan tudi naročil pravno mne
nje o Mokrovičevi pogodbi, ki 
naj bi bila sporna. Mnenje naj 
bi izdelal odvetnik Stojan 
Zdolšek. Slednji je menda za
pisal, da sta za podrobnosti 
Mokrovičeve pogodbe vedela 
le on sam in nekdanji predsed
nik NS Term Mladen Stariha, 
predstavnik Nove Kreditne 
Banke Maribor. To naj bi bilo 
v nasprotju z zakonom o gos
podarskih družbah, zato naj bi 
bilo po Zdolškovem mnenju 
zoper Mokroviča mogoče 
sprožiti celo odškodninsko 
tožbo. NS Term Čatež je na 
zadnji oktobrski seji letos spre
jel besedilo nove individualne 
pogodbe, ki bi jo Mokrovič 
moral podpisati do 5. novem
bra. Ker je ni, naj bi nadzorniki 
zaradi Mokrovičeve trme raz
pravljali o njegovi razrešitvi. 
Logično vprašanje, ki se po
rodi, pa je, zakaj Mokrovič po
godbe ni podpisal, čeprav Sta
riha zatrjuje, da naj bi novo po
godbo sestavili le zaradi nove 
davčne zakonodaje. Odgovore 
smo poskušali dobiti pri Sto
janu Zdolšku, vendar z nami 
ni želel govoriti. Zadeve pa ni
sta želela komentirati niti po- 
oblaščenka uprave Maja Nosan 
niti pomočnik generalnega di
rektorja za investicije Toni Zu
panc, ki se omenjata kot možni 
začasni Mokrovičevi zamen
javi. Sicer pa je Petan za isti 
časnik ob nastopu nove funk
cije napovedal, da bo Mokro
viča zamenjal najpozneje do 
septembra. Razlog naj bi bile 
težave uprave pri širjenju na 
Hrvaško, kar pa je kasneje zani
kal oziroma je dejal, da v pogo
voru z novinarjem ni bil pravil
no razumljen.

Finance so po svojih virih 
tudi izvedele, da naj bi Mok
rovič še pred zamenjavo v NS 
marca letos dobil novo pogod
bo, po kateri M-Invest družbi 
zaračunava okoli 5,6 milijona

SIT na mesec, in ne nekaj tiso
čakov čez tri milijone SIT, ko
likor naj bi prejemal lani in po 
njegovih besedah tudi letos. 
Sicer pa naj bi nadzorniki Term 
Čatež že na več sejah doslej 
nameravali obravnavati sporno 
pogodbo, a menda ni bilo us
treznega gradiva. Vprašanje pa 
je tudi, ali bo za tako imeno
vani Petanov predlog glasova
la večina članov nadzornega 
sveta, ko pa že ob njegovi izvo
litvi za predsednika nadzorne
ga sveta menda niso bili so
glasni.

Katera pogodba je 
sporna in zakaj?

Na navedbe v Financah se 
je Borut Mokrovič odzval v 
ponedeljek, ko je na kratko 
predstavil poslovne uspehe 
družbe Terme Čatež, pri čemer

tode, ki se jih poslužuje Petan, 
niso potrebne, bolje bi bilo 
konstruktivno ščititi interes 
družbe in delničarjev. Direktor 
čateške družbe je še povedal, 
daje na tokratno sejo nadzorne
ga sveta povabljen, za razliko 
od zadnje, na katero ni bil. V 
tem času so ga menda poklica
li štiri člani nadzornega sveta, 
ki naj bi mu zagotovili, da če 
se stvari ne uredijo, se lahko 
predsednik NS Petan pripravi 
na njihov odstop, družba pa 
lahko pričakuje tožbe, kar bi 
lahko kazalo, da ima Mokro
vič na svoji strani kar veliko 
podporo. Z raznimi dokumenti 
je tudi poskušal dokazati, da 
njegova pogodba iz leta 1996 
in tista iz leta 1999 ni sporna 
oz. ni v nasprotju z nobenim 
zakonom, niti novo zakonoda
jo, ki bo začela veljati prihod
nje leto. Zato tudi ni podpisal 
pogodbe, ki mu jo je predložil

se je navezal tudi na mnenje 
pomočnika direktorja za fi
nance Zvonka Krulca glede 
izboljševanja vseh kazalcev 
uspešnosti, tako na področju 
nočitev, prihodkih in dobičku 
ter poudaril, da je v desetih 
letih družba postala desetkrat- 
krat večja. V pripravi so še na
ložbe v Marini Portorož, lokaci
ja pri Zadru, v Splitu in Dubrov
niku ter okolici in v Beogradu. 
Prvi mož čateške firme se je še 
pohvalil, da ima kar nfekaj le
pih ponudb in da mu razrešitev 
popolnoma ustreza, vprašanje pa 
je, koliko ustreza delničaijem.

Glede navedb v Financah, pa 
je dejal, daje z Bojanom Peta
nom nemogoče sodelovati, saj 
ta vse dogovore krši, čeprav so 
na škodo delničarjev. Mok
rovič ocenjuje, da takšne me-

nadzorni svet. Glede svoje 
plače je ponovil, da jo določajo 
smernice združenja Manager. 
Tudi odškodninske odgovorno
sti po njegovem mnenju ni, kar 
dokazujejo mnenja inštituta za 
delo pravne fakultete, odvet
niške hiše Čeferin, davčnega 
svetovalca in odločbe davčne 
uprave. Ta je leta 2000 pregle
dala in fotokopirala Mokrovi
čeve pogodbe in štiri račune, 
kakšnih nepravilnosti glede 
pravilnosti obračunavanja in 
plačevanja davkov pa ni ugoto
vila. Ob tem je posebej pouda
ril, da so bili glavni argumenti 
podpisa pogodbe z M-Invest 
racionalizacija podjetja in mo
tivacija zaposlenih, posredno 
pa tudi spodbujanje razmišlja
nja pri poslovodnih delavcih.

Mojca Kosem

Prvo krožišče v občini
Boštanj - Občina Sevnica se trudi pripraviti takšen prostor
ski plan, ki bi zadovoljil tako povpraševalce po industrijski 
dejavnosti kot tudi tiste, ki se ukvarjajo s storitvenimi in 
proizvodnimi dejavnostmi. Z razširjeno obrtno cono 
Boštanj, ki sojo predali namenu v teh dneh, pa je občina 
dobila tudi prvo krožišče.

Zaradi neustreznih prometnih rešitev ter potreb po 
zaokrožitvi območja za potrebe obrtne cone se je občina 
odločila za rekonstrukcijo cestnega omrežja v območju obrt
ne cone Boštanj ter za celostno ureditev komunalne infra
strukture. Posodobljena je bila obstoječa lokalna cesta, zgra
jeno krožišče, povezovalne ceste, robniki, odvodnjavanje, 
prometna signalizacija, talne označbe in pločniki. Ob tem so 
bile opravljene tudi rekonstrukcije in prestavitve komunalnih 
vodov, vode, kanalizacije, elektrike in telefonskega omrežja. 
Investicijo, vredno 100 milijonov SIT, od tega je 65 mili
jonov sredstev prispevala Agencija RS za regionalni razvoj, 
so izvajale Gradnje Boštanj.

65 let krške papirnice
Krško - “Ideja dobi pravo moč šele takrat, ko jo prelijemo na papir”, jez znanim citatom začel 
svoj nagovor na prireditvi ob 65-letnici proizvodnje v krški papirnici predsednik uprave Vipa- 
pa Oldrich Kettner. Slavnost je bila v Kulturnem domu, med povabljenci pa tudi češki in 
slovaški veleposlanik.

V današnjem času elektron
skih komunikacij papir še ved
no ohranja svoj primat kot pre
nosnik in arhivar informacij, 
zato njegova proizvodnja ni 
vprašljiva. Seveda pa je treba 
slediti tehnološkim dosežkom, 
ki omogočajo dobro kakovost 
izdelka po konkurenčni ceni.

Ko je Franc Bonač leta 
1939 zgradil krško papirnico, 
je bila ta po opremi med najso
dobnejšimi v Evropi. Desetlet
ja po drugi vojni je doživljala 
vzpone in padce ter v začetku 
devetdesetih prišla v stečaj. Le
ta 1996 so jo na dražbi kupili 
Čehi in Vipap velja za največjo 
češko kapitalsko naložbo v tu
jini. “Takratno zaupanje čeških 
investitorjev v mlado sloven
sko državo se je izkazalo v do
brobit za obe strani”, je dejal 
češki veleposlanik v Sloveniji 
Tomaš Szunyog. V tehnološko 
in ekološko obnovo tovarne je 
vloženih 115 milijonov evrov, 
za dokončanje zastavljenega 
programa pa imajo načrtovanih 
še za 20 milijonov evrov inve
sticij, je povedal direktor Kett
ner.

Za odlično sodelovanje Vi- 
papa z občino je župan Franci 
Bogovič prejel zahvalo. V pod
jetju se namreč zavedajo, da 
proizvodnja celuloze obremen

juje okolje in so hvaležni prebi
valcem mesta, ki to prenašajo. 
Za strpno sobivanje se skuša 
uprava Vipapa oddolžiti z do
nacijami, ki pomagajo druš
tvom in nadarjenim posamezni

kom. V petih letih so za spon
zorstvo namenili blizu 100 mi
lijonov SIT. Njihova posebna 
varovanca sta že nekaj časa 
Primož Kozmus z. odličnimi 
rezultati v metu kladiva in ša- 
histka Mirela Ahmatovič, dr
žavna mladinska prvakinja. 
Kozmus je na jubilejni sloves- 
nbsti prejel ček za 600 tisoč 
SIT, Ahmatovičeva pa za 300

tisoč SIT. Tudi krško društvo 
Sožitje ima v Vipapu zvestega 
donatorja. Dobili so ček za 500 
tisoč SIT, ki jih bodo namenili 
za pomoč starejšim osebam z 
motnjo v duševnem razvoju.

V občini Krško nobena sve
čanost ne poteka brez nasto
pov talentiranih učencev tam
kajšnje glasbene šole, ki ji pa
pirnica prav tako pomaga reali
zirati kakšen projekt. Kettner 
se je ravnatelju Dragu Gradiš
ku javno zahvalil za njegovo 
delo, ki bogati kulturno dogaja
nje v občini.

• Branka Dernovšek

Stilles z Med pionirji podjetništva
dobičkom

Sevnica - Stilles je v letošnjih 
prvih devetih mesecih zabe
ležil okrog 20 milijonov SIT 
dobička. Direktor Aleksander 
Hatlak napoveduje, da bo 
dobiček tudi ob zaključku 
poslovnega leta.

V letošnjem letu v Stillesu 
načrtujejo med 1,3 in 1,4 mili
jarde SIT realizacije in vsaj 
tolikšen dobiček kot ob de- 
vetmesečju. S svojimi partner
ji je družba pridobila nove 
prodajne točke za izdelke last
ne blagovne znamke. V Zagre
bu so odprli že tretji specializi
rani prodajni salon na 370 kva
dratih razstavnih površin, Stil- 
lesove izdelke pa je moč od le
tošnjega leta kupiti še v Bu
dimpešti, Pragi, Pardubicah, v 
Mainzu Stuttgardu, v Tirani in 
v Tuzli.

Prenavljajo in dopolnjuje 
stalno programsko ponudbo se
rijskih proizvodov in z osve
ženim programom baroka so 
letos na zagrebškem mednarod
nem pohištvenem sejmu dobili 
priznanje. Se vedno pa pretežni 
obseg proizvodnje predstavlja
jo izdelki po naročilu. Tržno ni
šo so našli v opremljanju hote
lov doma in po svetu, sodelo
vali so s prestižnimi hotelski
mi verigami. Konec poletja so 
opremili n6v hotel v Beogradu, 
sedaj pa izdelujejo svojevrst
no pohištvo za hotel v “indi
janskem stilu” v Ameriki.

Blagovna znamka Stilles v 
petdesetih letih obstoja podjet
ja še vedno vzbuja zaupanje 
partnerjev glede kakovosti, 
morajo pa še precej postoriti 
glede modernizacije proizvod
nje. Vanjo so letos vložili 100 
milijonov SIT. Posodobili so 
površinsko obdelavo proizvo
dov in določene faze proizvod
nje preusmerili na računalniško 
krmiljenje.

Branka Dernovšek

Ljubljana, Sevnica - Združenje podjetnikov pri gospodarski 
zbornici Slovenije je Kamilu Krošlju, direktorju podjetja KIN 
Sevnica, podelilo priznanje za pionirsko delo na področju 
podjetništva. Združenje ta priznanja podeljuje od leta 1999.

Kamil Krošelj se je 
med pionirje podjetniš
tva uvrstil s svojim in
tenzivnim delom na po
dročju ugotavljanja ad
ministrativnih ovir, ki 
ovirajo hitrejši razvoj 
podjetništva, in s pred
logi za izboljšavo. S pro
blemi podjetništva se 
ukvarja že iz obdobja, 
ko je pričel službovati v 
državni upravi in je gos
podarstvo delovalo v 
socializmu. Bilje mnen
ja, da sam politični si
stem ne sme biti ovira za 
podjetniški duh, ki po
trebuje hitro in kako
vostno storitev uprav- Kamil Krošelj
nih služb ter finančno pomoč koordinator v evropskem pro
za razvoj idej. Leta 1987 je or
ganiziral prvo konferenco o 
podjetništvu v regiji in sode
loval pri ustanovitvi nekaj 
podjetij. Na njegovo pobudo je 
Občina Sevnica s tamkajšnjo 
obrtno zbornico kot prva v Slo
veniji ustanovila sklad za 
pospeševanje podjetništva.

Krošelj je svojo samostojno 
pot pričel leta 1989 z ustano
vitvijo podjetja KIN, kjer je 
bila ena od dejavnosti podjet
niško svetovanje. Ker tisti čas 
še ni bila v naši družbi razvita 
potreba po tovrstnih storitvah, 
je sočasno razvijal še podjetje 
za razvoj informacijskih siste
mov za potrebe gospodarskih 
družb.

Z licenco, ki si jo je pridobil 
z izobraževanjem doma in na 
akademiji za menedžment v 
Munchnu, je bil s svojimi pro
jekti med pionirji uvajanja ne
katerih podjetniških pristopov 
v prakso. KIN Sevnica je prvi 
vodil eksperimentalni projekt 
samozaposlovanja na osnovi 
podjetniških zamisli. Leta 
1993 je bil soustanovitelj zveze 
podjetniških inkubatorjev, je

jektu SCOPE, kjer gre za uvaja
nje kooperativ v državah nek
danje vzhodne Evrope, inicia- 
tor in soustanovitelj sloven
skega grozda manjših hotelov, 
ima koncesijo za izvajanje 
vavčar sistema in za posredova
nje dela in delavcev.

Ves čas je kot direktor vla
gal v izobraževanje svojih $°' 
delavcev in KIN ima danes ŠtiP 
licencirane podjetniške sveto; 
valce. Deluje kot podjetnih' 
center v zasebni lasti po tržne111 
principu. Delajo za naročnik 
iz najrazličnejših delov Slove 
nije. Po poslovnih rezultatih s° 
v vrhu v svoji dejavnosti.

Kamil Krošelj ves čas isC 
načine, kako bi se več podje._ 
niškega duha naselilo v tukaj 
šnje lokalno okolje in regi) j 
zato je KIN tudi ustanovite J 
Razvojno raziskovalnega 2 . 
voda 2010 ter soustanovi 
regionalnega tehnološke^ 
centra. Ta naj bi povezal gosp 
darstvo z izobraževalnimi W 
tucijami in spodbujal pre 
znanja.

Branka Derno^
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Skalin bus veselja
Brežice - Nevladni projekt 

Skala je inovativno pristopil k 
osveščanju otrok in mladostni
kov, ki potrebujejo povečano 
skrb družbe in se odpravil na 
pot po mladinskih centrih 
(MJC) Slovenije. Bus veselja, 
ki ima na svoji platformi prav 
poseben čvekalni kot, je z 12 
animatorji prispel ob 8. uri 
zjutraj tudi v MC Brežice. Tam 
so jih pričakali dijaki prvih let
nikov Gimnazije Brežice, ki so 
preko obveznih izbirnih vsebin 
sodelovali v treh delavnicah. 
Rdečo nit akcije “Droge so kot 
nalezljiva bolezen” so posku
šali animatorji razvozlati skozi 
celo kopico zanimivih iger, od 
operacije umazana roka, do 
graditve stolpa in bojevanja z 
nasprotnikom, sprva pa nje
govim identificiranjem in us
vojitve logike izbiranja najlaž
jih žrtev. Druženje so zaključili

še s kvizom o drogah. Ves čas 
pa je na avtobusu potekala tudi 
animacija, ki je bila namenje
na vsem, predvsem pa dijakom, 
saj je bil bus parkiran pred Eko-

rojstva v porodnišnici brežice
Kristijan Mlinarič 
je na svet prijokal 
pet dni prepozno, a 
zato nič manj krepak 
(3100 g, 51 cm), če
prav ga je pri poro
du malo ovirala 
popkovina. Doma na 
Senovem ga poleg 
očeta Darka čakajo 
14-letna sestra Jas
mina ter 15-letni 
Boštjan in 12-letni 
Damjan. Mamica 
Frančiška, ki šteje 
35 pomladi, se ne 
boji neprespanih 
noči, čeprav je že pre
cej dolgo od zadnje
ga poroda. Za šalo 
pravi, da jima bo z

, Darkom mala štruč-
a za igračko, veseli pa jo, da so se Kristijana z majhno pozor
no spomnili tudi Jasminini sošolci s senovške šole. Ljubezni 
^ u ne bo manjkalo, pa tudi toplih oblačil ne, ki jih je mamica že 

uPila, nekaj pa jih bo dobila tudi od sorodnikov.

Rojstva od 9. 11. do 22. 11. 2004
j deklice so rodile: Ksenija Zofič s Cimika, Alenka Pirc iz Do- 
• 11 ie vasi, Mateja Urbanč iz Krškega, Špela Arh-Masinčič iz Les- 
l^Vca Pri Krškem, Verica Tomažin iz Kalc, Ines Mlakar z Ribni- 
jy.V’ Aleksandra Vogrinc iz Brežic, Suzana Pešec iz Brežic in 

arjtitka Krajnc iz Pečja. ^

(j^Dečke so rodile: Darinka Urek iz Kapel, Anita Kolarič z Malega 
kr re5j}> Irena Kos iz Sevnice, Mojca Kerin Maglica z Lomnega in 

nciška Mlinarič s Senovega.

nomsko in trgovsko šolo Bre
žice. Na avtobusu so lahko dija
ki dobili posamezna gradiva, 
vire informacij, izvedeli pa so 
lahko tudi vse o namenu pre
ventivnega meseca in same ak
cije. Poleg tega so si ogledali 
še kratek film, narisali kak gra
fit ali se kako drugače osebno 
izrazili na temo “Droga? Ne - 
hvala”. M. K.

Iztok Molan

Multimedijski center Krško 
je vzpostavil svoj portal na sp
letu in se povezal z devetimi 
takšnimi centri v Sloveniji, ki 
že obstajajo v sedmih statistič
nih regijah. Preko spleta bo 
krški center porabnikom nudil 
celo paleto storitev, povezal pa 
bo tudi vse e-knjižnice, e-šole 
in e-točke v Posavju.

“Projekt se z javno predsta
vitvijo ne zaključuje, ampak 
šele dobro začenja. Njegovo 
poslanstvo ni v zidovih in či
pih, temveč v vsebini in znan
ju, ki bo pod njegovim okril
jem nastajalo”, pravi direktor 
Mladinskega centra Krško Ro
bert Ostrelič in poudarja, daje 
namenjen mladim iz cele re
gije. B.D.

Gostili so finske šolnike
Krško, Brežice - V Portorožu je potekalo 13. strokovno 
srečanju ravnateljic in ravnateljev osnovnega šolstva. Med 
povabljenimi predavatelji in posredniki svojih izkušenj so bili 
tudi finski šolniki in mladinski delavci, ki jim šolska stroka 
priznava dobro prakso.

V sodelovanju z Uradom RS 
za mladino so Vilma Tuoni, 
Silva Lehtisalo in Liisa Saka- 
jarvi prišle tudi v brežiški mla
dinski center. Namen srečanja 
je bil pokazati trem finskim 
gostjam, kako deluje center in 
kakšne izkušnje imajo zapos
leni z mladimi na različnih pod
ročjih. Na finski osnovni šoli, 
kjer sicer delujejo, sta šola in 
mladinski center v isti zgradbi, 
oboji pa se ves čas trudijo na
vezati stike s podobnimi usta
novami po Evropi. Prav zato so 
tudi prišle v Brežice, na poti pa 
so si ogledale še krški mladins
ki center. V času svojega kratke
ga obiska so si Skandinavke 
ogledale tudi brežiško gimna
zijo. Med uro angleščine so 
obiskale 3.c, kjer so na veliko 
veselje dijakov s pomočnikom 
profesorice - Angležem Pau
lom izmenjale nekaj prijetnih 
in manj prijetnih kulinaričnih

izkušenj iz Velike Britanije. 
Obiskovalke so navdušile z iz
vrstnim znanjem angleščine in 
plastičnim humorjem, ko so 
pripovedovale o finskih izkuš
njah z evrom, neusmiljenem 
poslovnem svetu telekomuni
kacij (Nokia) in prigodah z Bo
žičkom oziroma Santa Clau- 
som, kot mu Finci pravijo. Zelo 
pa jih je navdušil tudi eden od 
dijakov, ki je z njimi izmenjal 
nekaj besed v njihovem materi
nem jeziku. Pred odhodom so 
se srečale še s pomočnico rav
nateljice brežiške gimnazije 
prof. Jožico Sušin, s katero so 
izmenjale nekaj izkušenj pri 
delu z mladimi, šolskem siste
mu in aktivnosti staršev pri šol
skem delu. Finkam je bilo bi
vanje v Sloveniji všeč, tudi vre
me se naj ne bi bistveno raz
likovalo od finskega (vsaj jese
ni ne).

Mojca Kosem

Poldrugo stoletje solstva
Podbočje - V Krajevni skupnosti Podbočje so obeležili 150-letnico šolstva. Na jubilejni prireditvi 
seje trlo obiskovalcev vseh generacij, od nekdanjih učencev do pomembnih predstavnikov občine.

Kakor je bilo za slovensko 
šolstvo v njegovih začetkih 
značilno, da so za prve učilnice 
služile menažerije, se je tako 
začela šola tudi v Podbočju. 
Prvi učitelj je bil župnik, dok
ler niso domačini s prostovolj
nim delom in z denarjem ko- 
stanjeviškega samostana zgra
dili prve enorazrednice. Ta je 
po dveh desetletjih postala pre
majhna, odprla se je “podruž
nična” šola v Črneči vasi, ma
tično pa sorazširili. Leta 1900 
dobi Podbočje novo šolsko 
stavbo, ki je bila med drugo 
svetovno vojno požgana. Pouk 
so izvajali kar v cerkvi na Grad
cu. Po osvoboditvi so zaradi 
pomanjkanja prostora nekaj 
učencev prešolali v Cerklje in 
v Veliki Podlog, za ostale pa 
organizirali pouk šestrazred- 
nice na treh lokacijah - v pri
tličju stare šole, v gostilniški 
sobi in kmečki hiši. Učenci so 
se vrnili v obnovljeno in raz
širjeno šolo leta 1948, devet let 
kasneje paje pod upravitelj- 
stvom Jožeta Zupančiča šola

dobila pomoč od mednarodne 
organizacije UNICEF. Kro
nološki razvoj šolstva je podan 
v brošuri, izdani ob 150-letni- 
ci.

Danes šola šteje približno 
200 otrok. Na čelu učiteljskega

Branko Strgar

kolektiva je Branko Strgar, ki 
je nadvse zadovoljen s^ čvrsti
mi vezmi šole s krajani. Še pose

bej v majhnem kraju pomeni 
šola središče življenja, zato se 
krajani Podbočja z velikim 
spoštovanjem spominjajo tis
tih modrih prednikov, ki so 
skozi stoletje tlakovali pot mo
demi šoli, kakršna je v današnji 
stavbi, zgrajeni leta 1982. Na 
svečani prireditvi ob jubileju 
so učenci ponovili Slomškove 
nauke nedeljskim šolarjem, ki 
imajo v enem delu še vedno 
uporabno vrednost. Tako, kot 
je veljalo od nekdaj, ima pravo 
moč le znanje in je tisto oseb
no bogastvo, ki ti ga ne more 
nihče vzeti. Predsednik KS 
Ivan Urbanč je pri snovanju 
načrtov za kraj vedno pozoren 
na potrebe šole.

Šola Podbočje je most med 
generacijami in še posebej ne
guje strpnost v okolju. Zaradi 
prisotnosti materinskega doma 
namreč večkrat sprejmejo otro
ke od drugod, ki se jim ob stis
kah, zaradi katerih so postali 
začasno njihovi, še posebej 
skrbno posvečajo.

Branka Demovšek

Multimedijski
center

Krško - V Mladinskem cen
tru Krško je zaživel multime
dijski center. Projekt sta poleg 
lokalnih donatorjev podprla 
Ministrstvo za informacijsko 
družbo in kulturno ministrstvo. 
Projekt je finančno podprt s 
sredstvi evropskih strukturnih 
skladov.

Vodja projekta multimedij- 
skega centra Krško je Iztok 
Molan, kije povedal, daje mla
dinski center preko evropskih 
razpisov uspel pridobiti 9,5 mi
lijona SIT za programsko opre
mo. Vsota predstavlja 67 od
stotkov vrednosti celotne inve
sticije v adaptacijo in opremo 
treh prostorov z najsodobnejšo 
programsko opremo. Gre za 
učilnico kot študijski prostor s 
štirimi računalniki ter za multi
medijski studio z dvema glas
benima vadnicama.

Razliko v potrebnih sredst
vih je pokrila občina Krško ter 
domači donatorji.

40 let šole Savo Kladnik
Sevnica - Osnovna šola Savo Kladnik je med največjimi v 

Sloveniji. Zgrajena je bila pred 40 leti in jubilej so obeležili s 
prireditvijo za krajane ter s tednom odprtih vrat, ko so straši in 
drugi občani lahko spremljali otroke pri nekaterih šolskih ak
tivnostih.

Šolsko uro, kot se je odvijala pred 100 leti, so prikazali Miran 
Ratej kot učitelj, Dušan Senica v vlogi starša in Dorotea Novak, 
Sanja Lakič, Barbara Beci, Jakob Revinšek in Aleksander Ši
bi Ij a kot šolarji.

Sevniško šolstvo s preko 200-letno zgodovino ima prvo 
učilnico dokumentirano v nekdanji mežnariji na Glavnem trgu 
pri cerkvi, danes Omerzatovi hiši. Učilnica je služila namenu 
od leta 1801 do 1871, ko je bila zgrajena zgornja trška šola, v 
kateri je danes glasbena šola. Nekaj deset metrov oddaljena 
spodnja stara stavba je bila v šolsko poslopje prezidana leta 
1904. Novejša po datumu izgradnje je bila savska šola in te 
stare zgradbe so služile izvajanju sevniškega osnovnega šols
tva do leta 1964, ko je bila svečano odprta novozgrajena šola, 
poimenovana po narodnemu heroju Savu Kladniku. Šola je 
bila za tisti čas ogromna, a že čez 20 let premajhna. Ob ob
činskem prazniku leta 1980 so odprli prizidek. Delo v tako 
veliki šoli za pedagoški kader ni enostavno, ker toliko mladeži 
na enem mestu predstavlja težji vzgojni izziv. Ravnateljica 
Jelka Slukan pa raje izpostavi svetlejšo plat velike šole, kjer 
tehnična opremljenost učencem nudi boljše pogoje. B.D.

Srečanje posavskih diabetikov
Čatež ob Savi - Ob svetovnem dnevu diabetesa so se posavski 

sladkorni bolniki srečali že dvanajstič, tokrat v športnem centru 
hotela Toplice v Termah Čatež. Bolnike je prvi pozdravil pred
sednik Društva sladkornih bolnikov Posavje Ivan Živič, kratke
mu kulturnemu programu Gasilskega pihalnega orkestra Loče 
paje sledila kopica predavanj. Primarij Igor Bizjak je predstavil 
bolezni sečil, Darinka Ogorevc je nekaj besed namenila zdrav
ljenju visokega krvnega pritiska, Irena Detiček pa vozniškim 
sposobnostim diabetikov. Pred diabetičnim kosilom so diabe
tikom predstavili še prehrambene izdelke in pripomočke za zdrav
ljenje te vse pogostejše bolezni. M.K.

Prva romska dvojezična 
slikanica

Krško - Društvo zaveznikov mehkega pristanka je v Krškem 
organiziralo okroglo mizo o programu pomoči pri 
izobraževanju Romov. Društvo se lahko pohvali, da je pri
pravilo prvo dvojezično slikanico za Rome v Sloveniji, ki pa 
bo prišla v njihove roke, ko bodo zbrana sredstva za natis. V 
društvu upajo, da bo zadoščal delež, ki ga bodo prejeli iz evrop
skih sredstev programa EQUAL, na katerega so se prijavili z
dolenjskimi občinami.

Društvo zaveznikov meh
kega pristanka Krško s koordi
natorko Olivero Mirkovič se 
preko svojih programov inten
zivno zavzema za vključevanje 
Romov v izobraževalne in za
poslitvene procese v družbi. 
Mirkovičevi se je pred dvema 
letoma porodila zamisel o pri
pravi dvojezične slikanice za 
najmlajše Rome, s katero bi jim 
pomagali spoznavati slovenski 
jezik. Pod vodstvom Tine Bri- 
novar so v Kerinovem grmu 
potekale likovne delavnice, 
otroške slike pa sta s Sašo 
Gorkeš , absolventko Likovne 
akademije, uporabili v slikani
ci. Gorkeševa je izbrana 
otroška dela umestila k svojim 
ilustracijam o deklici Jagodi iz 
Kerinovega grma, ki skozi 
zgodbico izpove dogajanje ne
kega dneva. Slikanica, ki je 
pripravljena za tisk, je hkrati 
diplomska naloga profesorice

likovne vzgoje Tine Brinovar.
To delo bo gotovo v veliko 

pomoč romskim mentorjem v 
vrtcu in osnovni šoli, ki se v 
Posavju in na Dolenjskem spo
padajo z večjimi problemi, ka
kor mentorji romskih otrok in 
družin v Prekmurju. Romski 
informativni izobraževalni 
center v Murski Soboti stopenj
sko usposablja mentorje za 
pomoč otrokom na nižji in višji 
stopnji osnovne šole, v sred
nješolskem in poklicnem izo
braževanju, kakor tudi nji
hovim družinam in romskim 
naseljem v celoti. Romski men
torji v vrtcu in na Osnovni šoli 
Leskovec niso tako usposob
ljeni, zato se z njimi dodatno 
ukvarja celoten kolektiv. Dvo
jezična slikanica bo gotovo v 
pomoč, Društvo zaveznikov 
mehkega pristanka pa razmišlja 
tudi o prvem takšnem učbe
niku. B.D.
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Kje bo nova krška knjižnica?
Krško - Valvasorjeva knjižnica Krško je postala premajhna za 106 tisoč enot gradiva in za vse 
tiste dejavnosti, kijih danes 6300 njenih aktivnih članov in drugih uporabnikov pričakujejo od 
takšne ustanove. Odločitev o gradnji nove knjižnice je bila že sprejeta, sedaj pa je občinski svet 
pred odgovorno nalogo izbire lokacije. Svet zavoda knjižnice se je zanjo že odločil in kolektiv 
tudi. Nova stavba naj bi zrasla med novim zdravstvenim domom in dializnim centrom.

Svet knjižnice je pričel jav
nost in občino na prostorsko 
stisko ustanove opozarjati pred 
šestimi leti. Sprva so možnost 
iskali v dograditvi, kar je zara
di odklonilnega stališča spome
niškega varstva nemogoče. Na
daljevali so z iskanjem rešitev, 
da knjižnica ostane v starem 
mestnem jedru, vendar ne za ce
no, da bi bila novogradnja že v 
startu prostorsko utesnjena in 
brez parkirišč. Sodobna knjiž
nica mora namreč v idejni zas
novi ocenjevati trend bodočega 
razvoja kulturne multimedij- 
ske dejavnosti, je povedal pred
sednik sveta zavoda Silvo Go
renc. Danes občina za končni 
izbor lokacije nove knjižnice 
ponuja dve možnosti; nado
mestna gradnja na lokaciji sta
rega zdravstvenega doma ali pa 
se nova stavba zgradi med no
vim zdravstvenim domom in 
dializnim centrom. Svet knjiž
nice seje odločil za slednje. Nji
hovi argumenti so tehtni, saj so 
upoštevali priporočila, ki v 
svetu veljajo za umeščanje tak
šnih ustanov v prostor. To je 
bližina objektov pogostega

obiska, kar je tako zdravstveni 
dom kot nakupovalno središče 
in dve šoli - srednja in osnovna 
šola Leskovec. Pomembno je 
tudi, da novogradnja tam ne bo 
utesnjena, saj bi nova knjižnica 
potrebovala 3000 m2 uporab
nih površin. S tem bi si lahko 
pridobila tudi status regijske 
knjižnice, za kar jo zaradi njene 
dejavnosti in bogatega fonda 
Posavci tako že imajo, saj je 
med rednimi člani vpisanih 
precej ljudi zunaj občine Kf- 
ško. S funkcijo regijske knjiž
nice bi lahko celoviteje razvija
li oddelek domoznanstva, za 
katerega se sedaj z levega in 
desnega brega regije gradivo 
zbira na različnih koncih; za 
desni breg na Dolenjskem in za 
levi breg v Celju.

Varianta gradnje na mestu 
starega zdravstvenega doma bi 
bila že izhodiščno za 200 mili
jonov SIT dražja, je opozoril 
Gorenc in pojasnil, da je po
trebno odkupiti objekt, ocen
jen na 179 milijonov SIT, raču
nati na stroške njegovega ruše
nja in še sosednje stare hiše. Do
bili bi zemljišče, komaj zados

tno za gradnjo, brez ustreznih 
prometnih površin. S tem bi 
“zapravili” 20 odstotkov vred
nosti novogradnje, meni Go
renc ki ocenjuje, da bo knjiž
nica stala milijardo SIT.

Na odločitev svetnikov, ki 
bodo o lokaciji glasovali na da
našnji seji (25. novembra), pa 
bodo najbrž vplivali tudi intere
si podjetnikov, ki bi se radi 
znebili starega zdravstvenega 
doma. Tega so namreč preko Be- 
grada kot glavnega izvajalca 
novega zdravstvenega doma do
bili v deležih kot plačilo njegovi 
podizvajalci. Drugih interesen
tov za nakup objekta kot kaže, 
ni. Ti parcialni interesi člane sve
ta knjižnice zelo skrbijo, a ven
dar upajo, da se bodo svetniki 
zaradi predloženih argumentov 
odločili za lokacijo zunaj mest
nega jedra. “Danes knjižnica de
luje kot v prisilnem jopiču, tako 
je utesnjena. Če bo morala pod 
težnjo ohranitve življenja v 
mestnem jedru ostati na lokaciji 
starega zdravstvenega doma, ji 
tudi z novogradnjo tega jopiča 
ne bomo sneli”, je dejal Gorenc.

Branka Dernovšek

Srečanje lovskih družin
Primož - Pred vasjo Primož lovska preža ob cesti označuje stičišče revirjev petih lovskih 
družin, ki se v proslavitev sevniškega občinskega praznika vsako leto zberejo na skupnem 
lovu, sklenejo pa ga z družabnim srečanjem. Gostiteljica letošnjega 20. srečanja je bila LD 
Boštanj, prišla pa sta tudi predsednik Lovske zveze Slovenije Bojan Lipičnik in predsednik 
Izvršnega odbora zveze Stefan Virjent.

Srečanje je bilo kot jubilej
no dobro obiskano, saj se je 
zbralo blizu 300 lovcev in gos
tov. Starešina LD Boštanj Slav
ko Zakšek je povabil medna
rodno znani Lovski oktet Peca 
iz Mežice, vokalno skupino 
Corona in harmonikarje Toni
ja Sotoška, da bi s kulturnim 
programom obogatili družab
no popoldne. Druženje ima ta 
dan namreč prednost pred lo
vom oziroma izplenom, saj je 
za spominsko fotografijo oble
žal le en divji prašič. Uplenili 
so ga lovci iz Tržišča. Lov 
predstavlja samo polovico aktiv
nosti v lovskih družinah, preo- članarina pri zvezi vračala na Lovska zveza Slovenije priza-
stali čas namenjajo skrbi za div- teren za revitalizacijo male deva dobiti od kulturnega mini-
jad in naravo ter za izobraževa- divjadi in za najem novih po- strstva primernejši prostor za 
nje. Predsednik Lovske zveze vršin, s katerimi se izboljšujejo lovski muzej od dosedanjega
Bojan Lipičnik je povedal, da njeni življenjski pogoji. v Bistri. Zelja je, da bi ga lahko
nov lovski zakon nalaga nove Slovenija je v pestrosti ži- odprli leta 2007, ko bo zveza 
obveznosti na področju vzdr- valskega sveta med najbogatej- obeležila 100-letnico delovan- 
ževanja lovišč. Ze doslej se je širni deželami Evrope, zato si ja. B.D.

Z glasbo do 
doma

Sevnica - Okrog 800 obisko
valcev se je zbralo v sevniški 
športni dvorani na dobrodel
nem koncertu, ki ga je pripravi
lo Kulturno športno društvo 
Lukovec. Na Lukovcu so nam
reč pred tremi leti začeli gradi
ti vaški dom. Ker je sredstev za 
dokončanje doma premalo, vsa
ko leto pripravijo odmeven do
brodelni koncert. Na tokratnem 
so nastopili Foxy teens, Andrej 
Šifrer, Igor in Zlati zvoki, Tre- 
beški drotarji, Bratje z Ledine, 
Mladi harmonikarji iz Pod
bočja, Duo Platin, Ansambel 
Jerneja Kolarja, Unikat, zmago
valec Ljubečne Dejan Kušar ter 
mladi z Lukovca.

Z dobrodelnim koncertom 
so iztržili milijon SIT, kar pa 
še vedno ne bo zadostovalo 
za dokončanje doma, ki ga 
nameravajo odpreti prihodnje 
leto. N.Č.C.

Karitas za družine v stiski
Brežice - V Prosvetnem domu Brežice je v nedeljo brežiška 

Karitas organizirala že 12. dobrodelni koncert “Klic dobrote”. Pros
tovoljne prispevke bodo namenili družinam v stiski, na koncertu 
pa so obiskovalci prispevali nekaj manj kot 340 tisoč SIT. Zbrane 
so zabavali skupina Prima Vista in Nuša Derenda, KD Ljudski 
pevci Sromlje, sopranistka Marjetka Podgoršek Horžen, Brežiški 
flosarji, Koledniki iz Bušeče vasi, učenci Glasbena šola Brežice, 
učenci brežiške osnovne šole in otroci iz vrtca Mvrica, ansambel 
Pogum ter pater Janez Ferlež. V petek pa je brežiška Karitas zbira
la denar in materialne dobrine, predvsem toplo obleko in obutev, 
tudi preko odprtega telefona na svojem sedežu v župnišču in pre
ko skupnega programa Radia Brežice in Radia Sevnica. Zbrali so 
kar nekaj materialnih dobrin in 168 tisočakov. M.K.

Slepim podaja barve
Sevnica - Občinska knjižnica je v goste povabila zanimivo 

žensko, pisateljico Aksinijo Kermauner, avtorico knjige Dnevnik 
Hiacinte Novak. Vendar pa v zanimivem večeru beseda ni tekla 
zgolj o tem, temveč o življenjski poti pisateljice, ki so jo zazna
movali znani oče Taras Kermauner, dva zakona, katerih 
dediščina so štiri hčere in slepi otroci. Pisateljica je študirala 
likovni pouk in slovenščino in se nekako ni našla v tem poklicu. 
Zato je vpisala tiflopedagogiko, to je pedagogiko za slepe in 
danes slepe otroke uči risanja. Pogovor s pisateljico, ki je bil 
nabit s čustvi, je vodila Bernarda Zarn. N.Č.C.

Savarite, 25.11.2004

Veterani pričakujejo 
spoštovanje

Sevnica - “Generacija otrok, rojena v letu osamosvojitvene 
vojne za Slovenijo, daries nima kje prebrati, kako so se takrat 
zadeve odvijale. Še dneva, ko je zadnji vojak JLA zapustil 
našo državo, smo se letos komaj spomnili, proslavljali pa ga 
nismo”, je na svečanem razvitju prapora Območnega 
združenja veteranov vojne za Slovenijo v Sevnici dejal gene
ralpodpolkovnik slovenske vojske Albin Gutman.

Z vodo 
nazdravili 
prazniku

Krmelj - Pravica do oskrbe z 
zdravo pitno vodo je oziroma 
bi morala biti zagotovljena 
slehernemu občanu. Občina 
Sevnica si skupaj s Komunalo 
prizadeva, da bi bilo res tako. 
Praznik občine je bil tako 
priložnost za odprtje druge 
faze krmeljskega vodovoda in 
za nazdravljanje z vodo.

Skupna dolžina obnovljenega 
vodovoda je 7330 m. Vodovod 
je obnovljen na celotnem odseku 
trase, od vrtine do Zdravstvenega 
doma v Krmelju. Izvedene so tudi 
vse prevezave obstoječih odce
pov za naselja Hinj a, Pod- 
boršt,Videm, Koluderje, Gomila, 
Birna vas, položena je tudi cev za 
oskrbovanje naselja Gabrijele. Si
stem oskrbuje 1200 oseb, saj je 
na njem zgrajenih 526 priključ
kov za gospodinjstva in 23 
priključkov za gospodarstvo in 
storitvene dejavnosti, preko ka
terih se dnevno dobavi približno 
200 m3 vode. Investicijo, vredno 
skoraj 83 milijonov SIT, sta fi
nancirali občina in KS Krmelj, 20 
odstotkov sredstev pa je prispe
valo Ministrstvo za okolje in pros
tor z naslova okoljske komunal
ne infrastrukture.

V sevniški občini pa je v teku 
še nekaj projektov vodooskrbe. 
Na Blanci je že zaključena izgrad
nja primarnega cevovoda v dol
žini več kot 4 km z vodohramom 
Čanjska gora in raztežilnikom za 
Čanje, položeno je okrog 1100 
m cevovoda in zgrajen črpalni 
jašek na vodovodu Nova Gora- 
Radovan. Na vodovod Nova Gora 
se je priključil vodovod Križe s 
77 priključki ter z 20 priključki 
vodovod Drušče.Vodovod Ma
rof, ki ima 10 priključkov, pa seje 
priključil na sevniški vodovod. 
Velik zalogaj predstavlja gradnja 
prve faze vodovoda Primož, ki 
naj bi bila zaključena do pomla
di 2005. Vrednost investicije, v 
katero bo vključenih 58 milijo
nov sredstev SAPARD, je skoraj 
80 milijonov SIT. N.Č.C.

Dom za prijazno 
staranje

Loka pri Zidanem Mostu -
Trubaijev dom upokojencev je 
imel ob ustanovitvi leta 1947 v 
oskrbi 80 oseb. Danes, ko je to 
sodoben dom, ki v ničemer več ne 
spominja na nekdanje hiralnice 
oziroma domove onemoglih, kot 
so se imenovali, ima 220 stanoval
cev.

Povpraševanj po bivanju v 
domuje še veliko, pravi direktori
ca Olga Golob, saj so eni cenejših 
zavodov pri nas. Najdražja je eno
posteljna soba oz. enoposteljni 
apartma, ki ima kuhinjo in ko
palnico. Pomični stanovalec, to je 
tisti, ki se lahko sam obleče in ure
di, mora zanjo odšteti 115 tisoča
kov. V prazničnih dneh so v Loki 
predali namenu obnovljen stano
vanjski objekt, v katerem je 24 
enoposteljnih i 18 dvoposteljnih 
apartmajev ter še 19 ležišč, ki pa 
niso apartmajskega tipa. V vsakem 
apartmaju je individualni telefon
ski priključek ter priključek za 
kabelsko televizijo. Apartmaji se 
nahajajo v zgradbi, ki je bila zgra
jena leta 1976, v dveh letih pa so 
jo obnovili in posodobili ter van
jo vložili 260 milijonov SIT. Po
treb v domu je še veliko, ugotav
lja direktorica Golobova in doda
ja, da bodo že spomladi v ob
stoječih prostorih uredili sodobno 
centralno pomivalnico posode, 
razmišljajo pa tudi še o posodobi
tvi dela graščine. N.Č.C.

Malce ameriškega duha v 
smislu spoštovanja vojnih vete
ranov v Sloveniji ne bi bilo 
odveč, je pred 287 člani sev
niškega združenja veteranov 
nadaljeval Gutman, ki v družbi 
opaža “izgubo spomina” o ak
terjih osamosvojitvene vojne 
in njeno omalovaževanje, ker

Dobitniki priznanj

se je hitro zaključila. Jedko se 
je obregnil ob pred dnevi ob
javljen novinarski komentar, da 
tisti, ki so soustvarjali državo, 
terjajo zase nekakšne privile
gije. “Kdo ima moralno moč 
trditi, da so teritorialci in 
civilna zaščita iz leta 1991 
danes odveč tej državi? Veliko 
se jih je takrat odzvalo na tele
fonski klic, niso čakali pisne

ga vpoklica, ni bilo časa za for
malizem. Danes, ko želijo uvel
javiti status veterana, pa ni ni
kdar dovolj predloženih papir
jev”, je sklenil Albin Gutman, 
prepričan, da bodo veteranska 
združenja ohranjala kronolo
gijo osamosvojitvenega časa za 
prihodnje rodove.

Sevniško združenje je odpr
lo knjigo spominov, namen
jeno dogajanjem v zvezi z us
tanavljanjem združenja in nje
govemu delovanju v prihodn
je. Podelili so tudi prva pri
znanja, ki so jih prejeli Kristi
jan Janc, Rudi Smodič, Dra
go Lubšina, Janko Blas, Mar
jan Gracar, Ljubo Motore in 
Alojz Završnik. B.D.

Zavzemanje za trajne vrednote
Sevnica - Trije predsedniki - Anton Jermančič, Policijsko 

veteransko društvo Sever, Slavko Hočevar, območno Združe
nja veteranov vojne za Slovenijo, ter Maksimiljan Popelar, 
območna organizacija Združenja borcev NOB iz Sevnice so 
slovesno podpisali listino o medsebojnem sodelovanju.

Anton Jermančič, Maksimiljan Popelar in Slavko Hočevar

Podpis te listine je eno najlepših daril Sevnici ob njenem 
občinskem prazniku, saj dokazuje, da imamo pokončno držo 
in znamo presoditi, kaj je bilo v zgodovini prav in kaj narobe, 
je podpis komentiral sevniški podžupan Štefan Teraž. Tudi 
predstavnik posavskega veteranskega združenja Rudi Smo
diš je vesel, da so veterani Posavja med prvimi v Sloveniji 
začeli podpisovati listine o sodelovanju. Med posavskimi 
občinami je bila sevniška občina zadnja. Zadovoljen je tudi 
Vlado Bezjak, predstavnik policijskega društva Sever, saj ni 
povsod v Sloveniji pripravljenosti za tovrstno povezovanje- 
Predstavnik slovenske borčevske organizacije Silvo Gorenc 
pa je ob podpisu listine med sevniškimi veterani dejal, da 
podpis pomeni, da imajo vse veteranske organizacije iste vred
note. To so trajne vrednote, ki naj bi jih spoštovale in privze
male tudi mlade generacije. N.Č.C.

Slavnostna akademija veteranov
Dobova - V petek, 26. novembra, se bodo v počastitev ob 

letnici akcije “Sever” v Dobovi srečali policisti - veterani, ki 
leta 1989 preprečili prihod “mitingarjev” iz nekdanjih rePu/mj 
SFRJ v Slovenijo. Na železniški postaji bodo ob 16. uri raZ 
spominsko obeležje, uro kasneje pa bo v domu KS Dobova 
slavnostna akademija, na kateri bo slavnostni govornik Ja 
Stanovnik.
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Praznični kino
Sevnica - Danes skoraj ni več slovenskega mesta, ki ne bi imel 
kinodvorane. Sevnica je bila v tem pogledu ena redkih izjem. 
Po nekajletnem premoru pa so Sevničani spet lahko šli v kino 
v domačem kraju.

Že precej prej, preden se je 
začel vrteti film, je dvorano na
polnila množica povečini os
novnošolskih otrok. Nekaj je 
bilo dijakov in tudi kar nekaj 
starejših ljudi je sedlo v kino
dvorano in skušalo obuditi 
spomin na zlate čase sevniš- 
kega kina v osemdesetih letih, 
ko so bile predstave v tej'isti 
dvorani domala vsak dan. Apa
rature so bile takrat res stare in 
ne zvok ne slika nista bila kot 
se “šika”, a vzrok, daje sevniški 
kino pred leti ugasnil, tiči drug
je. Sevniški gasilci kot lastniki 
dvorane so namreč po hitrem 
postopku zaprli dvorano in s 
tem hoteli izsiliti njeno čim
prejšnjo obnovo. A z obnovo 
dvorane nekaj let ni bilo nič. 
Ko je bila dvorana končno ure
jena, je utečeni' sistem predva
janja filmov že zdavnaj raz
padel. Izgubila se je sled za di
stributerji, kinooperater je na
šel drugo službo in ne nazad
nje se spodobi, da je v novi 
dvorani nova aparatura za pred
vajanje filmov.

Na pobudo krajanov, civil
ne družbe in drugih društev je 
bilo v letošnjem letu v prora
čunu rezerviranih nekaj sred

stev za izvajanje kinopredstav. 
Na podlagi javnega razpisa je 
bilo izbrano podjetje TSE 
d.o.o., Audio video inženiring 
iz Ljubljane za dobavitelja in 
izvajalca del. Nabavljena je 
bila oprema, ki bo omogočala 
uporabo ozvočenja tudi za dru
ge namene in prireditve, ki se 
izvajajo v kulturni dvorani. 
Vrednost celotne investicije je 
bila dobrih 16 milijonov SIT 
in pol, od tega je 4 milijone 
prispevala Krajevna skupnost 
Sevnica. Tokratna predstava je 
bila ob prazniku občine, urad
no pa naj bi kino zaživel v 
mesecu decembru, čeprav je 
več stvari v zvezi z njim še 
odprtih. Predstave naj bi bile 
predvidoma trikrat tedensko, 
odprto pa je še vprašanje di
stributerja ter ostale podrob
nosti. Vodja oddelka za druž
bene dejavnosti Darja Lekše 
pravi, da bodo kino verjetno 
začasno reševali preko javnih 
del, v prihodnosti, pa bi morali 
razmisliti o drugačni obliki or
ganiziranosti kulture v Sevni
ci. Slednja naj bi bila organizi
rana v obliki agencije ali zavo
da, kakršen je včasih v Sevnici 
že obstajal. N.Č.C.

Multimedijski
festival

Krško - Zavod za avdio-vi- 
zualno konfekcijo v sodelo
vanju z inštitutom in akademi
jo za multimedije ter Multime- 
dijskim centrom Krško organi
zira Slovenski multimedijski 
festival, ki se bo odvijal 26. in 
27. novembra v Krškem. Na
menjen je vsem kreativnim lju
dem, ki se izražajo tako, da pri 
svojem ustvarjalnem delu upo
rabljajo različne medije in jih 
združujejo v celoto. S tem jim 
bodo ponudili možnost, da po
sredujejo svoje sporočilo okol
ju, ki je odmaknjeno od urban
ih središč, kamor po prepričanju 
takšne vrste umetnost sodi, 
pravi vodja projekta Miloš Ra
dosavljevič.

V svojem premiernem poletu 
želijo predstavili čimvečji kos 
tistega, kar se na tem področju 
dogaja v Sloveniji. Predstavili 
bomo Mrežo multimedijskih 
centrov Slovenije, katere del je 
tudi Multimedijski center Krško, 
se seznanili s tem, kako lahko in
teraktivno računalniško teh
nologijo uporabljajo v vsakdan
jem in poslovnem življenju in 
predstavili Akademijo in inštitut 
za multimedije iz Ljubljane. Na 
koncu pa se bosta predstavila pi
onirja multimedijske umetnosti 
pri nas Boštjan Perovšek in 
Lado Jakša s performansom “Os- 
likani zvočni prostori”.

Na podlagi 30.člena Statuta občine Brežice (Ur.l. RS, št.: 49/99 in 86/99), lO.člena Zakona 
o športu (Ur.l. RS, št.: 22/98), Pravilnika za izbor in izvedbo programov športa v občini Brežice 
(Ur.l. RS, št.: 1/02) (v nadaljevanju: pravilnik), Občina Brežice objavlja

JAVNI RAZPIS ZA IZBIRO PROGRAMOV ŠPORTA,
KI SO V JAVNEM INTERESU V LETU 2005

I. Na razpisu lahko sodelujejo naslednji izvajalci športnih programov na področju občine 
Brežice:
- športna društva, ki imajo sedež v občini Brežice,
- zveze športnih društev, ki jih ustanovijo športna društva s sedežem na območju občine 
Brežice,
- zavodi s področja športa, vzgoje in izobraževanja,
- zavodi, gospodarske družbe, zasebniki in druge organizacije, ki so na podlagi zakonskih 
predpisov registrirane za opravljanje dejavnosti na področju športa,
- ustanove, ki so ustanovljene za opravljanje dejavnosti v športu ter so splošno koristne in 
neprofitne.

II* Za sofinanciranje v letu 2005 se lahko prijavijo naslednji programi:
1. Športna vzgoja otrok in mladine (1. točka 17. člena Pravilnika)
2. Športna rekreacija (2. točka 17. člena Pravilnika)
3. Kakovostni šport (3. točka 17. člena Pravilnika)
4. Vrhunski šport (4. točka 17. člena Pravilnika)
5. Šport invalidov (5. točka 17. člena Pravilnika)
6. Izobraževanje in usposabljanje strokovnega kadra v športu (6. točka 17. člena Pravilni
ka)
7. Športne prireditve v občini (8. točka 17. člena Pravilnika)
8. Planinstvo in taborništvo (10. točka 17. člena Pravilnika)
9. Vzdrževanje športnih objektov (XII. poglavje Pravilnika)
10. Informatika v športu (XIII. poglavje Pravilnik)
11. Prireditev ob podelitvi športnih priznanj za leto 2005 (XIV. poglavje Pravilnika)

Ul* Izbrani programi in akcije bodo sofinancirani v skladu s Pravilnikom za izbor in izvedbo 
programov športa v občini Brežice (Ur.l. RS, št. 1/02 in 60/04), Letnim programom športa 
Občine Brežice za leto 2005 z dne 15.11.2004 (v nadaljevanju: program) ter Nacionalnim 
programom športa RS (Ur.l. RS, št. 24/00).
Razpisno dokumentacijo, podrobnejše podatke, pravilnik in program lahko zainteresirani 
dobijo na občini - Oddelek za družbene dejavnosti (tel.: 07/49-91-546, e-mail: 
vilma.zupancic@brezice.si 1 ali na internetni strani www.brezice.si. na Zavodu za šport Brežice 
(tel.: 07/49-90-330, e-mail: zavod.sport.bzc@siol.net) ali Športni zvezi Brežice (tel.: 07/ 
49-93-470, e-mail: sportna.zveza.brezice@siol.net)

Zadnji dan, ko še sprejemamo prijave, je 24.12.2004 do 12. ure v sprejemni pisarni občine 
(soba št. 22) ali na pošti, oddane prijave morajo imeti na kuverti poštni žig z datumom 
24.12.2004. Prijave lahko tudi sicer oddate v sprejemni pisarni občine (soba št. 22) v času 
uradnih ur (vendar najpozneje do 24.12.2004 do 12. ure).

Sredstva bodo lahko izvajalci na podlagi sklenjenih pogodb črpali v proračunskem letu 
20,05 in sicer do 31.12.2005.

v.

Vi.

Prijave, ki morajo vsebovati:
~ potrjeno in izpolnjeno razpisno dokumentacijo,
- priloge iz IV. točke tega razpisa,
- ostala dokazila, ki so zahtevana v razpisni dokumentaciji,
Pošljite na naslov: Občina Brežice, Cesta prvih borcev 18, 8250 Brežice, s pripisom 
“Javni razpis šport - Ne odpiraj”. Na kuverti mora biti naveden naziv pošiljatelja.

Izbor bo opravljen v 60 dneh po preteku roka za oddajo prijav. Z izbranimi izvajalci bodo 
Pogodbe sklenjene v 10 dneh po sprejemu občinskega proračuna'za leto 2005.

Občina Brežice, 
mag.Andrej Vizjak, župan, l.r.

ratursan
Ana Vidmar

"Najpogosteje je izgubljena 
pesem še najboljša!”

“Kulturniku v spomin: Umrl je kulturnik, vabljeni ste na pogreb, 
solze niso obvezne. - Pogrebščina bo skromna - kulturi primerna, 
vsak zaužil bo, kar s sabo bo imel. - Naj ves svet ve, umrl je kul

turnik...” Ravno mi je ušel smeh ob pikri lucidnosti v tej njeni pesmici, ko je prišla na 
dogovorjeno mesto in seje Novo mesto solzilo pod sitnim pršenjem.

In Ana zbrano in mirno: 
“Pesem je iz tretje moje zbirke 
“V koščku svetlobe”, izdane 
pred kratkim. Rada se zate
kam v pesniški svet, v samo
založbi sem 1999 izdala ve
dre pesmi v zbirki “Pesmi”, 
leta 2000 pa “Stihi življenja” 
in sicer pol leta po moževi 
smrti. Zbirka je bila skorajda 
terapija, kar se je v meni doga
jalo po moževi smrti. Tretja pa 
je spet vedrejša in vse to je 
tako, kot bi šla iz sonca v temo 
in preko teme v nov dan.” 

Rojena je bila leta 1944 na 
Dobu pri Kostanjevici in je 
med petimi brati odraščala v 
kostanjeviškem gradu: "Ses
tre in enega brata ni več. Vča
sih so bile velike družine, da
nes pa so že trije veliko, tudi 
sama imam tri. Nič mati ne 
dobi, če ima več otrok, kveč
jemu manj. Represija je tam, 
kjer je ne bi bilo treba, tam, 
kjer bi morala biti, pa je ni. Ta 
grad mi je še danes všeč in mi 
bo ostal, z mamo ga greva 
večkrat obiskat. Otroci mi 
pravijo, da nikoli ne napišejo, 
kje sem se rodila in da sem
hodila k stari mami v Kostan
jevico na počitnice.”

Ana je hčerka Marije Ma
karovič in babice Makarovič 
(sorodnici Svetlane Makaro
vič) in Avgusta Burgarja in 
pravi: ”Smo generacija, ki je 
bila prehitro in prepozno roje
na. Čudna in trpežna, ki je 
navajena vztrajati in biti za
dovoljna s tistim, kar je imela 
in ima, kar je danes najtežje.

Posledice vojne so mi prinesle 
tuberkulozo, za to boleznijo pa 
mi je umrla tudi sestrica.” 

Preselila se je v Novo mes
to, tam tudi ostala, končala šo
lanje, se zaposlila in si ustvari
la družino: "Končala sem Sred
njo ekonomsko šolo in težko 
dobila zaposlitev, ker sem bila 
na nepravi strani. 18-letna sem 
stopila v partijo, 20-letna pa iz
stopila, ker je bilo sestankovan
je enostavno zapravljanje časa. 
S prebijanjem skozi življenje se 
preleviš v slonovo kožo, se pre
biješ, vse odpustiš in nič ne 
pozabiš, da greš lahko dalje.” 

Zaposlena je bila v Mladin
ski knjigi in v Dolenjski banki, 
ko je ta postala ljubljanska, se 
je zaposlila pri možu Alojzu, 
prevozniku, kjer sedaj otrokom 
Darku, Meliti in Alojzu, že 
upokojena, pomaga pri družin
skem podjetju Nizke gradnje.” 

Nazaj k pisanju: ”Kar lep čas 
sem pisala skrivaje,” pravi, 
“strah je bil zavora. Potem pa 
sem 1995 na Dolenjski list po
slala pesem “Sova”, objavili so 
jo in mi z objavo dali zagon in 
navdih za delo ter samozavest, 
da so pesmi vredne objave. 
Marsikatera pesem, porojena v 
glavi, nikoli ne ugleda svet
lobe, ker nimaš tisti hip časa ali 
svinčnika, ali ni možnosti, da 
bi jo vsaj skiciral. Potem pa se 
ti nikoli več ne vrne. Pa je dos
tikrat tako izgubljena še naj
boljša. Včasih, ko se misli pre
hitevajo, pride tudi pika prej 
kot stavek. Misli se dopolnju
jejo ali pa si pridejo v naspro

tje. V neskončnost bi lahko 
nizali te misli in besede oko
li in v dušo pisanja.”

Razmišljanja in izkušnje 
so jo naučile, da mora človek 
sam v sebi poiskati rešitve za 
vse okoli sebe: "Ozaveščanje 
samega sebe daje rezultat 
zdrave trme, da vztrajaš pri 
določenih odločitvah.

Veliko dlje prideš, če se 
umiriš in razmisliš. Z vztra
janjem pri sili gotovo pride 
kaj narobe in so običajno 
mladostne napake. Veliko
krat smo preveč nestrpni, času 
je treba dati čas, ki je v večini 
zavetnik napredka.”

Ana si zna najti čas zase, s 
prijateljico Marijo v miselnih 
celicah načrtujeta učno pot v 
Starem Gradu pri Krškem. In 
čaka na vnuke, ki bodo pri
nesli novo sonce in še kakšno 
otroško poezijo.

Natja Jenko Sunčič

Štajerska postna juha

Sestavine:
pol litra kislega mleka 
pol litra kisle smetane 
jedilna žlica gladke moke 
čajna žlička kumine 
malo soli
40 dag mokastega krompirja 
drobnjak za posip

Postopek:

Krompir olupimo, narežemo na kocke in ga 
v slani vodi ne premehko skuhamo, odcedimo 
in prihranimo. Kislo mleko razžvrkljamo z 
moko. Pol litra vode zavremo s soljo in kumi
no, vmešamo z moko razvžvrkljano kislo mle
ko in spet zavremo. V vrelo juho damo krom
pirjeve kocke in kislo smetano, pustimo nekaj 
minut, na koncu juho po okusu še malo po
solimo. Preden postno juho postrežemo, jo 
potresmo z drobnjakom, zraven pa bo najbolje 
teknil črn kruh.

Krompirjev narastek

Sestavine:
60 dag mokastega krompirja
2 stroka česna
malo soli
sveže zmlet poper
približno 10 dag ementalca
1,25 dl smetane
maščoba in drobtine za model

Sestavine:

1,5 kg jabolk 
6 dag margarine 
2 žlici sladkorja 
1 zavitek rumovega sladkorja 
sok ene pomaranče in ene limone

RECEPT ZA VSAK DAM
Postopek:

Surov krompir olupimo, operemo in nare
žemo na zelo tanke rezine, česen olupimo in 
pretlačimo, sir grobo naribamo, model za 
narastek namastimo in posujemo z drobtinami. 
V pripravljen model potrosimo malo pretla
čenega česna, nanj zložimo plast krompirjevih 
rezin, začinimo s soljo, poprom in česnom ter 
potresemo s polovico sira, spet naložimo krom
pirjeve rezine in ponovimo vse ostalo, na kon
cu prelijemo s smetano. Narastek pečemo pri
bližno 45 minut v prej ogreti pečici pri 180 
stopinjah C do lepe barve. Tako pečen krom
pir ponudimo kot prilogo k različnim mesnim 
jedem, primeren pa je tudi kot samostojna jed 
s svežo solato.

Dušena jabolka

Postopek:

Jabolka operemo in olupimo, prerežemo 
na pol in odstranimo peščišče. V kozico damo 
margarino, sladkor in rumov sladkor. Vanjo 
postavimo jabolka, prilijemo sok pomaranče 
in limone in dušimo do mehkega. Postrežemo 
toplo.
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“Posavska” Grenlandska noč
Brežice - Javni sklad RS za kulturne dejavnosti, območna izpostava Brežice je pretekli teden 
začel z letošnjimi abonmajskimi preestavami. Kot je v pozdravnem nagovoru abonentom in 
ostalim obiskovalcem dejala vodja brežiškega sklada Simona Rožman Strnad, bodo vse 
gledališke predstave imele pridih komedije.

Se posebej prestižna je bila 
prva - satirična komedija Gren
landska noč, saj je bila v Breži
cah uprizorjena premierno.
Najbrž ne po naključju, kajti 
večina ustvarjalcev je tako ali 
drugače povezana z Brežicami.
Svoja gimnazijska leta je v Bre
žicah preživel avtor Zoran 
Senkovič, ki tudi igra, v eni od 
vlog nastopa Krčan Slavko 
Cerjak in prav njegovo Sati
rično gledališče je predstavo 
postavilo na oder, dramaturg je 
Brežičan Primož Jesenko, sce
na, kostumi in grafična podo
ba predstave pa so delo sevniš- 
kega akademskega slikarja 
Alojza Konca.

Zgodba govori o trojezičnih 
dvostranskih pogajanjih glede 
meja Slovenije, Hrvaške in nas
ploh nekdanje skupne države; 
avtor v tem delu satirično oriše 
predvsem svet diplomacije, vseh 
vrst politike in siceršnje svetov
ne neumnosti. Junaki komedije 
se ves čas sprašujejo, kdo je 
komu kaj dolžan, kdo je koga 
nategnil in zakaj nikoli nič ne 
bo več tako, kot je bilo. Dogaja

Slavko Cerjak in Boris Kerč, v
se v letu 2022, ko se v hotelu na 
oddaljenem Grenlandu srečata 
voditelja dveh sosednjih držav 
Janez (Slavko Cerjak) in Ivica 
(Boris Kerč) in skušata popraviti 
vse, kar sta v meddržavnih 
odnosih v preteklosti “zavozi
la”; od meje, Piranskega zaliva, 
Ljubljanske banke in nuklearke. 
Vendar jima tudi na neodvisnem 
terenu to ne uspe. . Pogajanja 
pozorno spremlja natakar Jokan

ozadju Zoran Senkovič
(Zoran Senkovič), za katerega 
se izkaže, da je Slobodan, ki na 
otoku služi kazen, dosojeno na 
haaškem sodišču.

Trojezični dialogi, sicer zna
ni iz “resničega življenja”, ki jih 
je Senkovič spretno oblikoval v 
satiro, so navdušili prenapoljeno 
dvorano brežiškega Prosvetnega 
doma, ki je tokrat obiskovalce 
pričakala v novi preobliki.

Jelica Koršič

Kostanjevica na Krki -
Mladi v Kostanjevici so izra
zili željo po lastnem razstavnem 
kotičku, kjer bi ustvarjalci za
četniki lahko pokazali svoja 
dela. Predsednik Turističnega

Nova galerija
društva Matej Drobnič je za
misel podprl. Ideja, da bi bil 
primeren prostor preddverje 
pošte, se je izkazala kot realna 
in rodila se je galerija Kaslc. 

Otvoritveno razstavo foto-

Saša Sintič in Matej Drobnič

grafij z naslovom “Trta” je pri
pravil 20-letni Aleš Požgaj, ki 
je v Ljubljani zaključil Sred
njo šolo za oblikovanje in foto
grafijo. Trta kot veduta, grozd 
kot tihožitje, kozarec vina, ki 
se iz fotografije ponuja kot do
brodošlica obiskovalcu. Aleš je 
s skrbno odbranimi fotografi
jami kraju pokazal, kaj zmore 
skozi “tretje oko”. Najbrž pa je 
preveč izostril zaslonko, skozi 
katero je gledal na življenje in 
se nekaj dni pred napovedanim 
odprtjem Kaslca odločil, da ni 
za ta svet. Našel je svoj mir kot 
trta, ki je dala, kar se od nje 
pričakuje, in počiva, osušena 
življenjskih sokov.

Kaslc bo vsake tri mesece 
gostil nove mlade ustvarjalce. 
Galerija bo predstavljena tudi 
na spletni strani, tako da bo 
Kostanjevica na Krki skozi fo
tografijo in druge oblike pred
stavljena svetu.

Branka Demovšek

slovenski dom - naš drugi dom

Glasba v reformaciji
V Slovenskem domu Zagreb so obeležili slovenski državni praznik - dan reformacije. Za to 
priložnost so povabili prof. glasbene kulture Teno Korkut. Predavanje je razdelila na sklope - 
reformacija kot zgodovinski dogodek, reformacija v Sloveniji, reformacija na Hrvaškem in 
glasba v reformaciji, ki jo je predstavila v sliki s projekcijami in z glasbo v živo. Prof. Korku- 
tova je dobila prvo zaposlitev v Centru za glasbeno vzgojo Koper - GŠ Piran, leta 2003 seje 
vrnila v svoje rojstno mesto, kjer poučuje kitaro v Glasbeni šoli Karlovac.

Uvodoma je predsednik 
Darko Sonc poudaril pomen 
Primoža Trubarja, začetnika 
slovenske književnosti, pisca 
prve slovenske knjige in pre
vajalca Svetega pisma, s kate
rim se je začelo slovensko slo
vstvo, saj je dokazal, da tudi 
maloštevilni narod lahko živi 
z velikimi narodi.

16. stoletje je torej v zgo
dovini literatur zanimalo mno
go raziskovalcev. Ti so spo
znavali čas in okolje takratne
ga človeka, njegov jezik in du
hovni svet, ki ga je obkrožal. 
Slovenci pri tem nismo izjema. 
Duhovna renesansa - reforma
cija da prvo knjigo. Knjižni pi
sani vir, ki je potrditev, da ima 
vsak narod pravico do vstopa 
v skupnost drugih, s knjigami

in kulturo zastopanih narodov, 
s tem pa v literamo-zgodovin- 
skem smislu možnost za razvoj 
pismenosti. Jezik je njegova 
konstitutivna oblika, v kateri 
se uresničijo prvi zametki lite
rature in njenih zvrsti.

Prof. Korkutova je iz teme 
“Glasba v reformaciji” diplo
mirala na Filozofski fakulteti v 
Pulju. Za izbrano temo ji je bilo 
na voljo zelo malo literature. 
Kot stavbarstvo, kiparstvo in 
slikarstvo je tudi glasbeno izro
čilo 16. stoletja zakoreninjeno 
v katoliški tradiciji posvetne in 
cerkvene glasbene dediščine. 
Reformacijske spremembe so 
prav gotovo vplivale na te zvr
sti, glasba pa je služila poglab
ljanju osebne vere in poudar
jala ne samo vlogo občestva in

verujoče skupnosti, pač pa pred
vsem prispevek posameznika v 
njej. Razvijala seje iz renesančne 
katoliške glasbe in ko se slavi 
Bog, pravi prof. Korkutova, ima 
glasba nadnaravno moč.

Obiskovalci Slovenskega 
doma so si lahko ogledali tudi 
razstavo mozaikov in drugih 
umetniških del znanega slo
venskega umetnika Sama Ab- 
ramiča, ki pravi, da je nepo
znavalcem težko razumeti, da 
je za sestavo manjšega okvirja 
za sliko potrebnih tudi osem ur 
ter pojasni: "Najprej moram 
izbrati pravi kamen, ki se lepo 
lomi. Kamenje s kladivom in 
nakovalom razdrobim na do
ločen format, zrišem skico in ga 
nanjo zlagam in lepim.”

N at ja Jenko Sunčič

Evropa za 
grad Pišece

Pišece - Grad Pišece je v pro
gramu upravičencev do 
evropskih strukturnih sred
stev, namenjenih sofinanci
ranju razvojnih programov 
s področja kulture. Za nje
govo celovito obnovo je za 
obdobje 2004 do 2007 na
menjenih 723 milijonov SIT.

Grad Pišece je bil menda zgra
jen v 13. stoletju, a se prvič 
omenja 1329. leta kot last pi- 
šečkih .vitezov. Ti so bili minis- 
teriali salzburških nadškofov in 
nadškofija je leta 1595 prodala 
grad grofom Mosconom, ki so 
v Pišecah gospodarili do začet
ka 2. svetovne vojne. Grad v po
dobi nepravilnega mnogokot- 
nika so večkrat prezidali, sedan
jo neoromansko podobo je do
bil leta 1867. Mosconi so bili 
skrbni lastniki in zadnji po
tomec Julij Alfred je v tridesetih 
letih prejšnjega stoletja zapustil 
vnuku Alfredu Buttleiju Mos- 
conu mogočno stavbo, prepol
no dragocenega pohištva in 
opreme. Ta je zaradi finančnih 
težav prodal nekaj manjših ko
sov pohištva, vsa ostala bogata 
oprema pa je bila izropana med 
vojno in po njej.

Pišečki grad so pred leti pri
čeli obnavljati z namenom, da 
bo v njem sedež mednarodne 
naravovarstvene akademije. 
Projekt je potrdil evropski 
strukturni sklad, ki mu namenja 
v naslednjih letih preko 500 
milijonov SIT, dodatnih 219 
milijonov bo prispeval državni 
proračun. V dveh letih naj bi 
zaključili gradbeno sanacijo, 
nato pa prešli na funkcionalno 
usposabljanje gradu. Obnovlje
ni prostori bodo namenjeni 
izobraževalnim tečajem, kon
gresom, simpozijem in drugim 
prireditvam, pa tudi names
titvenim kapacitetam. B.D.

Enkratna terakota
Krško - Valvasorjev razisko

valni center in Občina Krško sta 
zaslužna, da lahko do 11. decem
bra v Dvorani v parku ob
čudujemo male plastike likovne 
pedagoginje Mojce Barbič. Bre- 
žičanka, ki poučuje v osnovni šoli, 
svojo ustvarjalnost izpričuje na 
slikarskih kolonijah, vodi de
lavnice in je zelo angažirana v druš
tvu likovnih umetnikov Brežice. 
Za tokratno razstavo je izbrala svo
ja dela v glini, ki je “neponovljiva 
v barvnih odtenkih in plasteh 
izražanja”, je zapisal akademski 
kipar Mirsad Begič. B.D.

Viva prebudila 
najgloblja čustva

Brežice - Z letnim koncertom je MePZ Viva Brežice počastil 
praznik občine, svojemu zvestemu in zahtevnemu občinstvu pa 
tako že enajstič ponudil vrhunsko zapet repertoar, ki je vseboval 
umetne, sakralne, ljudske in večno mlade skladbe. K popolnosti 
programa so v posameznih točkah prispevale solistke Vlasta 
Rožman, Anja Hrastovšek, Mihaela Kovačič in Katrin Hara- 
pin, s klavirsko spremljavo prof. Karolina Stopar Vegelj, na 
trobenti akad. glasbenik Rudolf Strnad, na violini Katrin Hara- 
pin in Boštjan Piltaver in na violončelu Tanja Kadivnik.

K dveurnemu glasbenemu potovanju in izjemnemu užitku, 
navdušeni poslušalci so “izprosili” še podaljšek, je z veznim 
besedilom Lučke Černelič prispeval tudi povezovalec Klemen 
Slakonja. Za Vivo je krepko desetletje in čez vztrajnosti, ki je 
prinesla rast, z rastjo kakovost ter dobro prepoznavnost znotraj 
in zunaj meja domovine in sicer s sodelovanjem na revijah, 
zahtevnih tekmovanjih in koncertih. Vse to pa pevci strnejo 
misli: ”Če ne bi bilo naše Simone Rožman Strnad, tudi Vive ne 
bi bilo!” Koncert je bil hkrati priložnost, da so Vlasta Rožman, 
Melita Turk in Katrin Harapin prejele bronasto in Mihaela 
Kovačič srebrno Gallusovo priznanje. N.J.S.

napovedi
25. november

Sevnica - odprtje prodajne razstave likovnih del varo
vancev sevniške enote Varstveno delovnega centra Leskovec, 
ob 17. uri, galerija Ana

Krško - komedija “Moj ata, socialistični kulak” v izvedbi 
Slovenskega ljudskega gledališča Celje, ob 19. 30, Kulturni 
dom

26. november
Sevnica - slavnostni koncert nekdanjih učencev, sedanjih 

učencev in učiteljev Glasbene šole Sevnica, ob 18.15, cerkev 
Sv. Nikolaja

Razbor - dobrodelni koncert z Aleksandrom Mežkom, 
Mihaelo Komočar in drugimi, ob 19. uri, Kulturni dom

27. november
Krmelj - koncert skupine Lokvanj in sedmih pevskih sku

pin pod naslovom “Prisluhnimo narodni pesmi”, ob 17. uri, 
Kulturna dvorana Svoboda

Sevnica - jubilejni koncert ob 40-letnici delovanja okteta 
Jurij Dalmatin, ob 19. uri. Kulturna dvorana

Tržišče - burka Jaka Štoreta “Laži zdravnika” v izvedbi 
dramske skupine Kulturnega društva Studenec, ob 19. uri, 
Kulturni dom

3. december
Krško - oprtje razstave akademske slikarke Martine Bohar 

iz Murske Sobote, krška galerija

4. december
Velika Dolina- revija ljudskih pevcev, ob 18. uri, Kulturni dom
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INTERNET FOTOGRAFIJA
Brezplačen program dobite no noši sirani

___ www.foto-rozman.si
OD 'MALIH FOTOGRAFIJ DO METERSKIH POVEČAV
NOVEMBER
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avtomobilizem ir moda
a

Chevrolet Lacetti SW 1.8
Poiskati avtomobil, ki bo let svojim kupcem nudi testna 

istočasno nudil prostornost, vozila, s pomočjo katerih veli- 
udobnost in cenenost, je želja ko lažje prikaže resnične odli- 
mnogih. Danes, ko je ponudba ke avtomobilov. Chevrolet La- 
izredno razvejana prav pri vseh cetti SW, kot ga imenujejo v

znamkah, je naloga še težja in 
nič izjemnega ni, če kupec pred 
nakupom odpre veliko vrat 
prodajnih salonov, sprašuje, ra
čuna, si ogleduje in se nenazad
nje odloči na osnovi povsem 
matematičnih dejstev. Toliko in 
toliko metrov za toliko in toli
ko denarja. Nič hudega, da le 
ni pozabil na preizkus. Ta je 
bistven pred nakupom. Ravno 
zato imajo prodajalci tako ime
novana testna vozila, s katerimi 
kupcem dokazujejo, da je nek 
avtomobil dejansko tak, kot so 
ga v ponudbi opisali.

Tudi nekdanji Daewoo ozi
roma (pri nas) današnji Chevro-

Zmogljivosti:
- naj višja hitrost 194 km/h
- poraba po podatkih proiz
vajalca: 7,5 l/100km
- testno povprečje:

8,9 1/100 km

Sloveniji, nima česa skriti. Nje
gova uporabnost je skladna s 
poslanstvom karavanov in pri
naša veliko prostora predvsem 
v prtljažnem delu, ki je obenem 
dovolj prilagodljiv, da zlahka 
zadovolji številčnejšo družino 
s prtljago ali drugo potrebo po 
prevozu tovora. In ko smo rav
no pri prtljažniku, je prav, če 
povem, da je ta pravilne oblike, 
s stranskimi predali in prosto
rom pod obloženim dnom. Se

veda se ga da tudi povečati s po
diranjem deljive zadnje klopi.

Prednji del Lacettija SW je 
povsem družinski, z razpo

znavnim znakom Chevrolet in 
ostalimi družinsko-oblikovni- 
mi potezami. Tudi sicer je zu
nanjost modema, čeprav morda 
nekoliko ostro oblikovana, a v 
skladu s pričakovanji kupcev 
Chevroleta v Sloveniji. Kovin
ska barva, kromirani dodatki in 
aluminijska kolesa dodajo svo
je in Lacetti je tako že skoraj 
privlačen.

Notranjost je prepoznavna 
predvsem po volanskem obro
ču, ki je značilen Chevroletom 
v Sloveniji. Tudi sicer je obli
kovno notranjost povsem 
skladna s pričakovanji. Neka
teri deli bi sicer lahko bili bolj

natančno izdelani, a bi to ver
jetno pomenilo tudi dvig cene, 
zaradi česar bi se krog kupcev 
gotovo zožal. Položaj, ki ga 
voznik lahko izkoristi za vo
lanskim obročem, je soliden. 
Nastavitve volana in sedeža 
omogočajo udobno vožnjo tu-

Motor:
- bencinski vrstni štirivaljnik
- prostornina: 1799cm3 
-največjamoč: 122KM(90kW)

di večjim, medtem ko je na
tančnost ročice menjalnika po
grešana. Pretikanje je namreč 
skoraj avtorsko delo, saj nam 
velikokrat ni jasno, v katero 
prestavo “rinemo”.

Lega na cesti je pričakovana. 
Zanesljiva je, predvidljiva in 
značilna za avtomobile s pred
njimi gnanimi kolesi. Zmoglji
vosti so povsem zadovoljive in 
celo poraba kljub bencinsko 
gnanemu agregatu in lepemu 
številu konjičkov ni pretirana. 
Vidljivost izza volana je dobra, 
le pogled nazaj je nekoliko 
ožji, česar pa avtomobilu ne gre 
zameriti, saj si ob vzvratni

vožnji brez težav pomagamo z 
učinkovitimi ogledali. Izolaci
ja potniškega prostora je učin
kovita pri nižjih hitrostih, med
tem ko je hrup v notranjosti pri 
160 km/h in več že močan. A 
to ni več hitrost, ki bi jo naši 
predpisi dovoljevali. Lacetti 
SW bo torej preglasen le v Nem
čiji, medtem ko bo v Sloveniji 
še vedno za zmeren denar ponu
dil veliko. Prostora, opreme, 
prtljažnika...

Aleksander Krebelj

Derma Art O.O.O.
LASERSKI KABINET

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 
poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

Obolenja nohtov
Beli madeži (Flores Ungium)

Beli madeži v nohtu so samo zračni mehurčki in niso znak 
bolezni. Nastanejo takrat, kadar podnohtje s trdimi predmeti 
nekoliko ranimo. Na nohtih se pokažejo bolezenske spremem
be, ki nastanejo zaradi najrazličnejših vzrokov. Veliko spreme
njenih nohtov je prirojenih in samo kot sopojav spremljajo druge 
napake. Pogosto pa nastanejo take spremembe zaradi bolezni v 
notranjosti organizma ali pa spremljajo kožne bolezni. Nekate
re nastanejo tudi zaradi uživanja zdravil ali pomanjkanja vita
minov. Infekcijo nohtov izzovejo povzročitelji gnojenja, glive 
‘n virusi. Po dolgotrajnem mehaničnem delu in z uporabo 
kemičnih snovi (detergenti in druge snovi pri različnih poklicih) 
yidimo posledice na nohtih. Vnetja in tumorozni procesi se po
javijo tudi v neposredni okolici nohtov.

Prečne brazde
Spremembe na nohtih pri hudih boleznih, prelomih kosti, 

^astrupitvah, pa tudi po zdravilih se kažejo v obliki prečnih 
brazd zaradi okvare matice. Brazde se ustrezno rasti nohtov 
Pomikajo od korena proti njihovemu prostemu robu. Obolenja 
Sfca in pljuč puščajo izbočene nohte.

Razmehčani nohti
. Razmehčane nohte imajo ljudje, ki imajo opravka z alkali- 
Jami, in tisti s hormonalnimi motnjami ali pomanjkljivo prehra- 
n°- Nohti so čisto mehki in se zlahka upognejo. Stanjšani in v 
^redini upognjeni nohti kot žlica so prirojena družinska napa- 
^ nastanejo pa tudi zaradi delovanja kemičnih snovi. Pri delni 
ocitvi nohta od podlage so vzrok tudi kemične snovi in ekcem- 
Ke spremembe. Cepljenje na robovih in krhki nohti nastanejo 
.^di pogostega močenja v vodi, nepravilne prehrane in mani- 

r;,nja, predvsem rezanja nohtov s škarjicami.
jNadaljevanje prihodnjič)

Daniela Truden, www.dermaart.si

Pancho Villa
Avantura se prične, ko ena prvih filmar

jev D.W.Griffin (Colm Feore) in Harry Al
ken (Jim Broadbent) pošljeta mladega Fran
ca Ihayeija (Elion Baiely) v Meksiko, da 
publicitete in denaija lačnega Pancha Villo 
prepriča, da privoli v snemanje njegove 
revolucije. Filmska ekipa se nepredvidlji
vo znajde v sredini bitke in tako postavlja 
na kocko svoja življenja v tej mešanici 
fikcije in resničnosti. Po večjem številu ne
varnih eksplozij, begov in bojevanja, Thayer 
in Villa le uspeta posneti film, ki v ZDA 
izide pod naslovom “The Life of General Villa.”

Shrek 2
Priljubljeni neustavljivi zeleni junak 

se vrača v animirani uspešnici Shrek 2, 
komediji številka ena vseh časov, ki jo 
kritiki in občinstvo hvalijo bolj od z 
Oskarjem nagrajenega predhodnika.

Obisk, na katerem naj bi Shrek spoznal 
Fionine starše, se spremeni v noro od- 
štekano pustolovščino. S pomočjo zveste
ga prijatelje Osla se mora Shrek boriti proti 
zlobni Dobri Vili, vase zagledanemu Prin
cu in slavnemu lovcu na grdobe - Obute
mu Mačku, ki je po srcu pravi mucek!

Teksaški pokol z motorko /
The Texas Chainsaw Massacre

20. avgusta 1973 je policija v tek
saškem Travis Countryju obiskala od
maknjeno hišo nekdanjega odiralca člo
veških obrazov Thomasa Hevvitta. V 
skrivnostni zgradbi so odkrili razmesar
jene ostanke 33 človeških žrtev. Gre za 
najbolj razvpit množičen umor vseh 
časov, ki je dodobra pretresel celotno 
javnost. Z maskami iz človeške kože in 
svojo motorno žago se je morilec 
“Leatherface” pojavljal na naslovnicah časopisov. Domače oblas
ti so izsledile moža z usnjeno masko in nemudoma zaključile 
primer, toda v naslednjih letih so jim mnogi očitali nepravilnosti 
v preiskavi in usmrtitev napačnega človeka.

Rubriko je pripravila:
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah
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Ni priložnosti, kjer ne bi bila prisotna tudi moda. Naj gre za 
poslovno modo, modo za prosti čas, modo za rekreacijo, za 
zabavo..., pa tudi modo za zimska veselja - SKI FASHION. 
Minili so tisti “pradavni časi”, ko je bila paleta ponudbe 
opreme za smučanje zgolj v dveh barvah. Vsako leto se modni 
guruji trudijo na vseh področjih, tudi na področju zimskega 
športa, vnesti vedno več stila in modnih oblačil, pa tudi do
datkov. Tudi prihodnja zima ne bo izjema; zimska smučarska 
moda je tokrat glamurozna in diši po retru. V modnih barvah, 
kot so kovinskac, črna, bela, roza in ledeno modra, vas bodo 
vsekakor na snežnih strminah opazili. Nikar ne mislite, da ni 
opreme (smuči, palice, torbe, pokrivala, pancerji, očala), ki 
popolnoma pristajajo k vašemu oblačilu; vse naj izgleda kot 
eno! Torej ljubitelji mode, nikar ne mislite, da vam bo na 
smučanju dolgčas; lahko se igrate z modo, kolikor želite, in se 
spuščate po smučarskih stezah, kot bi bili na modni pisti. Pri
pravite se, kajti prav ta zimski šport se pričenja.

Mažoretke upihnile svečko
Sevnica - 40-članska mažoretna skupina društva Trg iz 

Sevnice je obeležila prvo obletnico delovanja. Mažoretke, ki jih 
vodi Nataša Rus Gane, so se predstavile s klobučki in pahlajačami 
in tudi tista skupina mažoretk, ki vadijo šele en mesec, je že 
znala zakorakati koračnico.

Mažoretkam so družbo na prireditvi delali sevniški godbeT 
niki ter mažoretke iz Radeč in Zagorja. Sevniška mažoretna 
skupina je ob prvi obletnici delovanja prejela priznanje društva 
Trg. N.Č.C.

9eCe{on 07/49-91-250

^a na/točnike je cenejši!
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karate

WKF Grand. Prix karate turnir - 
Hypo pokal 2004

Sevnica - V soboto, 13. novembra, je v tamkajšnji športni dvorani potekal letos eden najmočnejših 
karate turnirjev pri nas. Na 6. WKF Grand Prix karate turnirju za Hypo pokal 2004, ki gaje 
vzorno pripravil domači Karate klub Hypo v sodelovanju s Karate zvezo Slovenije, se je 
potegovalo kar 402 tekmovalca iz 7 držav in 47 klubov.

Najštevilčnejši predstavniki 
iz tujine - iz Avstrije in Mad
žarske - so zelo uspešno zasto
pali svoje barve. Na turnirju je 
nastopila tudi državna karate 
reprezentanca ter številni klubi 
iz Slovenije, Italije, Srbije in 
Črne gore, BiH in Hrvaške.
Posebni gost turnirja je bil To
maž Barada, trikratni svetovni 
prvak v Tae Kwon Do-ju in 
Kick boxu. Tekmovalci in tek
movalke so se pomerili v katah 
ekipno, katah posamezno, 
športnih borbah posamezno ter 
v športnih borbah za Grand Prix ' 
za člane. Najmlajši tekmovalci 
v katah posamezno so nastopali 
še v treh različnih nivojih.

Sevniški karateisti so osvo
jili rekordnih 25 medalj - od 
tega 5 zlatih, 8 srebrnih in 12 
bronastih, najboljši je bil Mar
ko Stopar, kije osvojil 4 meda
lje - 3 zlate in eno srebrno,
Urban Božičnik pa seje po šti
rih letih premora uspešno vrnil 
na blazine.Od sevniških tek
movalcev so bili uspešni še 
Rok Črepinšek (3 medalje),
Aljoša Orač (3 medalje), De
nis Orač, Lino Šalamon in 
Anže Zagorc (vsi trije po 2 
medalji) ter Urban Božičnik iz 
Berlina, ki je ponovno pričel 
nastopati za sevniški karate

Ria Priželjc in Jože Ferenčak sta za Karate klub Brežice osvojila 
bronasti kolajni.
klub (2 medalji).

KBŠ Rajhenburg se je tekmo
vanja udeležil z 12 tekmovalci, 
ki so se domov vrnili z 10 medal
jami. Tri članice kluba so na tur
nirju zastopale Slovensko repre
zentanco (Marija Jeler, Jasmi
na Grilc in Danijela Grilc), os
vojile pa so skupno 5 medalj. 
Marija je skupno zasedla 2. mes
to pri kadetinjah do 60 kg. V ka
tegoriji kadetinj nad 60 kg je 2.

mesto pripadlo Jasmini Grilc. 
Marija in Jasmina sta skupaj s 
Patricijo Horvat iz Ajdovščine 
zasedle še 2. mesto v borbah ekip
no. V finalu so izgubile proti 
reprezentanci Italije.

Najuspešnejši brežiški kara
teisti pa so Jože Ferenčak - 3. 
mesto kate dečki 16-17 let, Ria 
Priželjc - 3. mesto kate člani
ce in Domen Zevnik - 3. mes
to boji dečki 10-11 let -38kg.

polaganje rok

Silaki merili moči v “mornarčku”
Krško - V soboto je v hotelu Sremič v Krškem potekalo prvo mednarodno tekmovanje v “borbi 
rok” v Sloveniji. Ženske so nastopile v dveh kategorijah, moški pa v šestih, zmagovalci pa so 
prejeli unikatne plakete. Nastopilo je čez 40 tekmovalcev in tekmovalk iz Nemčije, Hrvaške in 
Slovenije. Tekmovanje je organiziral Armvvrestling klub iz Ljubljane, kije bil ustanovljen lani 
in je edini te vrste v Sloveniji.

V kategoriji do 65 kg je 
slavila Marija Mehle, nad 65 
kg pa Tina Starc. Sicer pa so 
bili moški zmagovalci Dejan 
Kržičnik (do 80 kg), Branko 
Malus (med 80 in 90 kg), Jožko 
Pirnat - najmočnejši Slovenec 
Martin Krpan 2004 (do 100 kg) 
in Martin Matjašič - Martin 
Krpan 2003 (nad 110 kg).

v okviru in pod pravili nastaja
joče Slovenske zveze za boj z 
rokami (SAF), pa tudi pri prire
janju klubskih tekmovanj. SAF 
bo pošiljala tekmovalce tudi na 
tuja tovrstna tekmovanja, skr
bela pa bo tudi za organizacijo 
državnega prvenstva. V začet
ka letošnjega leta je predsed
nik Športnega društva Arm-

škem dobro sprejeti, padlo je 
tudi nekaj predlogov za ustano
vitev kluba. M. K.

atletika
Primož - atlet leta

Brežice - Atletska zveza 
Slovenije je s pomočjo at
letskih treneijev Slovenije izve
dla anketo za “Naj atleta 2004”. 
Pri članicah je naziv osvojila 
Jolanda Čeplak, pri članih pa 
je ponovno zmagal metalec 
kladiva Brežičan Primož Koz
mus, 2. mesto je osvojil šprin- 
ter Matic Osovnikar (MASS 
Ljubljana), 3. mesto pa je os
vojil metalec krogle Miran 
Vodovnik iz Slovenske Bis
trice. Poleg Primoža je pri 
starejših mladinkah Mateja 
Drobnič iz brežiškega FIT-a os
vojila 3. mesto, pri mlajših 
mladincih je Rožle Bučalo os
vojil 2. mesto, Rok Deržanič 
pa je bil peti. Pri mlajših mla
dinkah je Maja Petan osvojila 
2. mesto, Lucija Križnik pa 
štirinajsto. Pri pionirjih je zma
gal Tomaž Bogovič, 5. mesto 
je delil Marko Spiler, pri pion
irkah pa je Barbara Spiler os
vojila 4. mesto.

mali nogomet
Sevničani zadnji

Nazarje - Sevniška malonogo- 
metna ekipa je po dosedaj odi
granih sedmih krogih kar petkrat 
izgubila, nazadnje v nedeljo, ko 
jo je v Nazarjih s kar 7:2 prema
gala tamkajšnja ekipa GUn IPP 
Miklavc. Sevnica je na lestvici 
zdrsnila na zadnje - 10. mesto, 
njen položaj pa nazorno prika
zuje razmeije doseženih in preje
tih golov, ki je kar za 27 v prid 
slednjih. Naslednji petek bodo 
Sevničani gostili ekipo Puntar.

rokomet
Še vedno neporaženi

Ptuj - V osmem krogu 2. roko
metne lige so krški rokometaši 
gostovali na Ptuju in še osmič letos 
zmagali z rezultatom 33:26. 
Najboljši^strelci za Krško so bili 
Zvonko Šebalj z 10, Sebastijan 
Soba s 6 in Marin Šebalj s 5 zadet
ki. Poleg tega pa je vratar Marko 
Grošelj zabeležil tudi 14 obramb. 
V nedeljo čaka krške rokome
taše že tretje zaporedno gosto
vanje, tokrat v Šmartnem.

“Mornarček” ni več le gostilniški šport, saj na tekmovanju vel
jajo stroga pravila.

Začetki bojevanja z rokami 
so povezani z ljubljanskim mo
torističnim klubom Firestarters, 
ki je pred dvema letoma in pol 
izvedel zelo odmevno priredi
tev v takrat popularnem klubu 
Hound dog. Naleteli so na do
ber odziv tako tekmovalcev 
kot javnosti in tudi letos orga
nizirana tekmovanja so bila ze
lo uspešna in množično obis
kana. V prihodnje želijo v klu
bu spodbuditi nastajanje regij
skih klubov, ki bodo delovali

vvrestling klub Ljubljana Matej 
Repanšek postal visok funk
cionar - podpredsednik Evrop
ske zveze za armvvrestling, tako 
da si lahko kmalu obetamo v 
Sloveniji tudi kakšno večje 
svetovno tekmovanje v boje
vanju z rokami. Danes je v sve
tovni zvezi prek 80 držav čla
nic, eden od pomembnejših cil
jev WAF pa je tudi, da boje
vanje z rokami postane olim
pijska disciplina.

Sicer pa so bili silaki v Kr-

mali nogomet
Olimp - Odpisani posavski prvaki

Dobova - V soboto je bil v športni dvorani Dobova odigran 
zaključni malo-nogometni turnir za prvaka Posavja 2004. Na 
turnirju so sodelovale najboljše ekipe iz šestih področnih po
savskih lig; iz krške lige ekipi Senovega in Zvezda, iz brežiške 
Olimp Odpisani, Picerija Italia in Bar M Dobova, iz krško-brežiške 
lige sta prišli ekipi Športnega društva Boršt in Drinkersi, iz 
kostanjeviške lige Kopros Raka in ITEO Raka, iz Sevnice Kiwi 
shop in Log gradnje, z Zdol pa ekipa Amfora team. Po napetih 
dvobojih je naslov najboljše v Posavju in s tem tudi prehodni 
pokal trgovine Prva liga osvojila ekipa Olimp-Odpisani iz Brežic, 
ki je v finalu s 3:2 premagala ekipo ŠD Boršt. 3. mesto je po 
streljanju kazenskih strelov proti ekipi KMN Senovo osvojila 
ekipa Kiwi shop iz Sevnice. Za najboljšega igralca je bil izbran 
Iztok Zofič iz zmagovalne ekipe, najboljši strelec je bil Igor 
Mostarlič iz Športnega društva Boršt, najboljši vratar pa je bil 
vratar Odpisanih Ivan Kostevc. Organizatorji so pripravili tudi 
merjenje hitrosti udarca žoge, v katerem je žogo najmočneje, s 
hitrostjo 142 km na uro, udaril Igor Mostarlič.

Dvoboj med vratarjem Rake in napadalci ŠD Boršt so dobili 
slednji, srečanje pa se je končalo z njihovim zmagoslavjem s 4:2.

strelstvo

Jelica in Vesna prvakinji
Leskovec pri Krškem - Prizadevni člani Strelskega društva Lesk

ovec pri Krškem so v soboto na montažnem strelišču športne dvorane 
priredili tekmovanje za letošnji Pokal Strelske zveze Slovenije v 
tekmovanju z zračnim orožjem. Posebnost tega tekmovanja je v 
tem, da se med sabo pomerijo reprezentance sedmih slovenskih strel
skih regij.

Tekmovalci Posavsko-dolenjske regije so bili četrti. Pri tem velja 
omeniti, da je bila ekipa omenjene regije sestavljena izključno iz 
Posavcev, kajti ta šport v dolenjskem in belokranjskem delu strelske 
regije v zadnjih letih močno nazaduje. Če se Posavci v ekipnem delu 
tekmovanja niso mogli pohvaliti z uvrstitvijo na zmagovalne stopničke, 
so v posamični konkurenci osvojili kar lepo število kolajn. Med zma
govalce sta se v mladinski konkurenci vpisali Leskovčanka Jelica Maj- 
storovič s puško in Brežičanka Vesna Kržan s pištolo, medtem ko je 
srebro pripadlo brežiškemu pištolaiju Srečku Vidmarju. 2. mesta seje 
v razredu mlajših mladink s pištolo razveselila še Brežičanka Kristina 
Grubeša, medtem ko je bron v konkurenci mladincev z zračno puško 
pripadel Leskovčanu Blažu Šoncu. Za Posavsko dolenjsko regijo so 
poleg omenjenih s puško nastopili še Sevničanka Vesna Kelher ter 
Leskovčani Andrej Pavlin, Rok Resnik, Natalija Oprauš, Jure Mo
har in Jerneja Vakselj, s pištolo pa Brežičani Robert Ferenčak, Mar
ko Stojanovič in Gabrijela Pešec.

Poslovanje 
z nepremičninami

Jožef Kos, s.p., CKŽ 132a, Krško 
V Nakupovalnem centru Mercatorja v Krškem na Cesti krških žrtev 132 
a (za frizerskim salonom, skupni vhod s čistilnico) praviloma vsak de
lovni dan med 8. in 11. uro ali kadarkoli po predhodnem telefonskem 
dogovoru - telefon:
07/49-05-980, 041-689-445, fax: 07/49-05-981 
Našo ponudbo lahko spremljate tudi na spletni strani: 
www.nepremicninekos-krsko.si

POSREDUJEMO PRI PRODAJI IN ODDAJI NASLEDNJIH 
NEPREMIČNIN:

NADOMESTNA GRADNJA, ZAZIDUIVA ZEMLJIŠČA 

OBČINA KRŠKO:
1. ZDOLE: prodamo stanovanjsko hišo z uporabno površino 190 m2. V 
prvi etaži ima poleg pomožnih prostorov sobo in kopalnico z masažno 
kadjo, v medetaži kuhinjo in dnevno sobo, v nadstropju dve spalnici, 
podstrešje je možno uporabiti, vendar ni dokončano. Objekt je zgrajen 
leta 1985. Cena je 140.000 EUR.

STANOVANJSKE IN STANOVANJSKO POSLOVNE HIŠE

OBČINA BREŽICE:
1. DOBOVA: prodamo dvostanovanjsko hišo leno stanovanje okrog 
100 m2), parcela okrog 700 m2 in nedokončano garažo. Leto gradnje: 
1960. Cena je 120.000 EUR.
2. VELIKE AAALENCE: prodamo stanovanjsko stavbo - okrog 60 m2 z 
vsemi priključki razen vode (kapnica) in zemljišči v skupni izmeri 3997 
m2 za ceno 50.000 EUR. Leto obnove: 1999.

OBČINA KRŠKO:
1. BRESTANICA: prodamo dvostanovanjsko hišo z vsemi priključki in 
CK v velikosti 424 m2 in travnikom v izmeri 2620 m2. Leto gradnje: 
1955. Cena 102.300 EUR.
2. KOSTANJEVICA NA KRKI, Dolšce: prodamo domačijo z gozdom in 
travnikom v izmeri 9593 m2. Leto gradnje: 1950. Cena je 20.000 EUR.
3. RAKA, center: prodamo starejšo hišo, primerno za poslovno dejav
nost, v velikosti 147 m2, potrebno temeljite prenove, ali za nado
mestno gradnjo. Leto izgradnje: 1915. Cena je 13.350 EUR.

OBČINA SEVNICA:
1. DOLENJI BOŠTANJ: prodamo starejšo hišo v izmeri okrog 70 m2 ob 
reki Mirni z vsemi priključki, primerno predvsem za nadomestno grad
njo. Leto izgradnje: 1936. Cena 12.500 EUR.
2. BOŠTANJ: prodamo samostojno enostanovanjsko hišo tlorisa 98 m2 
(uporabna površina okrog 196 m2) s parcelo v velikosti 549 m2, zgraje
no leta 1981. Cena je 21.500.000 SIT.

STANOVANJA

OBČINA KRŠKO:
1. BRESTANICA: prodamo 3-sobno stanovanje v Elektrarniški v izmeri 
96,35 m2 (bivalna površina 71,75 m2|. Stanovanje je v celoti prenov
ljeno in ima vse priključke. Leto izgradnje: 1950. Cena 41.180 EUR.
2. BRESTANICA, ŠUTNA: prodamo dvosobno manjše stanovanje v 
izmeri okrog 50 m2 z vsemi priključki, brez CK, potrebno adaptacije. 
Leto izgradnje pred 1850. Cena je 1.600.000 SIT.

OBČINA BREŽICE:
1. BREŽICE, center: prodamo dvosobno meščansko stanovanje v 
izmeri 64,75 m2. Leto obnove 2000. Cena je 60.000 EUR.

OBČINA SEVNICA:
1. SEVNICA, Planinska: prodamo dvosobno stanovanje v izmeri 56,93 m2- 
Leto obnove 1998. Cena je 27.000 EUR.

ZIDANICE IN VIKENDI

OBČINA BREŽICE:
1. ČATEŠKE TOPLICE: prodamo zidan vogalni vikend v izmeri 37 m2- 
Leto izgradnje: 1987. Cena je 8.000.000 SIT.

OBČINA KRŠKO:
1. RAKA, MIKOTE: prodamo 1/3 solastniškega deleža nepremičnin, kl 
naravi predstavlja okrog 1800 m2 zemljišča z lesenim vikendom (voda, 
elektrika, WC) in okrog 7000 m2 gozda. Cena znaša 12.500 EUR-

OPOMBA:
Vse cene, navedene v EUR, se preračunavajo v tolarje po tečaju, 
določenem v posredniški pogodbi na dan plačila nepremičnine.*
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Na zimo so dobro pripravljeni
Brežice - Zima je pred vrati in brežiška občina ter izvajalca zimske službe v občini so pred 
dnevi predstavili letošnji program, ki jim bo vodilo pri delu na zasneženih in spolzkih lokalnih 
cestah občine ter pločnikih mesta Brežice. Ferdo Pinterič, direktor Komunalno stanovanjskega 
podjetja KOP Brežice, je dejal, daje v preteklosti padlo več pobud, da bi pristojne službe javno 
predstavile program dela, zato so se letos tudi odločili za tako predstavitev.

Občina Brežice ima s KOP- 
om in CGP - cestno gradbenim 
podjetjem iz Novega mesta že 
več let pogodbo za izvajanje 
zimske službe. CGP pokriva tri 
petine občine, pretežno na des
nem bregu Save (izjema je le 
Dobova), Kop pa štajersko stran 
občine vključno z mestom Bre
žice. Pinterič je dejal, da se tru
dijo modernizirati svoj promet
ni park, ki so ga lani dopolnili 
z nakupom vozila UNIMOG z 
vso dodatno opremo, njegova 
naj večja odlika pa je mokro po
sipavanje. Stroj bo letos prvič 
na terenu. Matjaž Resnik, vod
ja zimske službe na KOP-u, je 
ob tem pripomnil, da je tovrst
no posipavanje bolj ekološko 
in učinkovito. Avtomatski po- 
sipovalnik omogoča hitrejše in 
nastavljivo uravnavanje koli
čine materiala (naenkrat lahko 
posiplje kar 8 m v širino), nav
dušuje pa tudi izredna amorti- 
ziranost in nastavljanje pluga 
za različne posege (oblike kli
na ali pa vbočena krivulja). Pri 
zmerni poledici je raztopljena 
sol ali moker pesek bolj učin
kovit, povzroča pa tudi manj 
škode na cestišču in ne maši ka
nalizacije, čeprav cesta ob tem 
postaja bolj mastna. Za nižje 
temperature je še vedno boljša 
morska ali kamena voda, ki jo 
na zahodu nadomeščajo klori
di, čeprav so se tudi izkazali 
sporni.

Sicer pa so na KOP-u in v 
CGP-ju na letošnjo sezono 
popolnoma pripravljeni, veči
no ustrezne signalizacije in

prometne opreme, vključno s 
snežnimi količki, so že posta
vili, pa tudi mehanizacija je 
pripravljena. Robert Salmič, 
vodja sektorja Brežice pri CGP 
je povedal, da poledice kljub 
trudu ne morejo preprečiti, 
glavni problem pri tem pa je, 
ker cestna zmrzal nastane na 
vseh cestah hkrati. Izvedeli smo 
še, da mesec pluženja in posi
pavanja občino v povprečju 
stane okrog 70 milijonov SIT, 
kar je primerljivo s Slovenijo, 
čeravno so zaradi nestabilnih 
razmer te številke malo višje 
od povprečja. Salmič je še de
jal, da tudi v krški in sevniški 
občini operirajo s podobnimi 
podatki. Tudi količina porab
ljene soli ostaja vsako leto na 
isti ravni, glede ekološke spor
nosti soli (uničuje namreč ras

tlinje ob cesti in cestišče) pa bo 
potrebno rešitev najti najprej 
na republiški ravni.

Predstavnik policije je opo
zoril na zasnežene pločnike v 
Cerkljah ob Krki, ki so zelo 
nevarni. Salmič iz CGP je odvr
nil, da niso odgovorni za nji
hovo čiščenje, saj je cesta re
gionalna, pa tudi sicer v občini 
ne plužijo pločnikov razen tis
tih v Brežicah. Dejal je še, da 
se bo morala občina za izbolj
šanje razmer dogovoriti z dr
žavo, ki bi morebiti krila vsaj 
delež stroškov. Predstavniki 
KOP-a in CGP so zadovoljni s 
sodelovanjem s policijo, ki jih 
opozarja na poslabšanje voz
nih razmer, čeprav se bodo kri
teriji za posredovanje letos ma
lo poostrili.

Mojca Kosem

Letos za polovico manj požarov
Brežice - V petek je v Brežicah marsikoga prestrašilo drvenje gasilskih avtomobilov in rešilca. 
Iz prehoda pri brežiški La Scarpi se je valil neprijeten rumen dim, ki pa je kmalu pojenjal. 
Mimoidoči so na veliko olajšanje izvedeli, da gre le za vajo ob mesecu požarne varnosti, ki se 
pravkar izteka. V vaji je sodelovalo 14 članov Prostovoljnega gasilskega društva (PGD) Brežice, 
vsi pa so se strinjali, daje bila vaja kljub nekaterim pomanjkljivostim opravljena solidno.

Klicu na pomoč je kmalu 
sledilo zavijanje sirene povelj
niškega vozila, vozila GVC 16 
40 in GVC 16 50, ki je oprem
ljeno tudi z lestvijo. To so upo
rabili pri gašenju stavbe nek
danje železnine, katere lastnik 
je menda neznan, zato so jo

ci Urek je dejal, da pozdravlja 
tako vajo v mestu, ki je zaradi 
strnjenosti posebej občutljivo 
področje v primeru požara, upa 
pa, da bo takim vajam v pri
hodnje namenjenih več sred
stev. To je tudi lepa priložnost 
za pregled primernosti osebne

Sasilci tudi izbrali. Nekateri pa 
sodelovali pri reševanju deč-l

u ’ ki ga je kasneje odpeljalo

ji)§P
>r§entno vozilo (na fotografi - 

Med analizo v gasilskem
el *!!U Je b‘10 slišati nekaj opazk 
pg e nošenja zaščitnih mask, 
V() Slede nespretnosti nekaterih 
rg 2nik°v, sicer pa so gasilci 
tit Pravljali predvsem o names
to, ' Rektorja na košaro, kar 
reg. naJ ne bi bila najboljša 
ke ltev zaradi možnosti krat- 
Ur§a stika Vaja trajala slabe pol 
ter 'J^očno pa jo je oviral ve- 

' *°veljnik GZ Brežice Fran-

opreme, ki jo nameravajo kmalu 
modernizirati. Urek je še pou
daril pomen tečajev, tako za 
pridobitev čina kot specializa
cijo, pri tem je kot vzor omenil 
izobraževalni center na Igu. 
Povedal je še, da se je letos 
število požarov zmanjšalo na 
polovico (lani 85, letos 35), kar 
kaže na zadostno osveščenost 
krajanov in primemo preventi
vo. Mihael Boranič, predsed
nik GZ Brežice, se je zahvalil 
vsem sodelujočim, tudi Elek- 
tru, policiji in vozilu prve po
moči, Brežičanom pa je česti

tal za uspešno opravljeno vajo 
ter dodal, da GZ nalogo, da 
ustrezno opremi operativce, 
opravlja korektno.

V okviru meseca požarne 
varnosti pa sta minuli petek po
tekali še dve gasilski vaji; v eni 
so sodelovali gasilci z Velikega 
in Malega Obreža, Sel in Ga
berja, v drugi pa še gasilci PGD 
Brežice-okolica in gasilci z 
Rakovca. V soboto je sledila še 
sektorska vaja v okolici Vre- 
tičevih, na kateri so sodelovali 
gasilci iz Brežic, okolice in 
PGD Bukošek. PGD Loče, Ri- 
gonce in Mostec so v soboto 
sodelovala na gasilski vaji sek
torja 8 pri Urekovih v Miha- 
lovcu, isti dan pa je potekala 
tudi sektorska gasilska vaja v 
krški občini, v kateri so sodelo
vala PGD Gora, Videm, Zdole 
in Dolenja vas, potekala pa je 
v zapuščenem poslopju Merkur 
v Krškem.

Mojca Kosem

Zdrsnil s ceste
Cretež, 16. november - V

torek popoldan je z lokalne 
ceste Gora - Čretež zapeljal 
voznik terenskega vozila, ki se 
je po približno 100 m vožnje 
po težko dostopni strmini pre
vrnilo in ustavilo med dvema 
drevesoma. Gasilci PGE Krško 
so odklopili akumulator in 
vozilo izvlekli nazaj na cesto, 
voznik pa je bil nepoško
dovan.

Črna nedelja 
za družino 
Dvorančič

Zagreb/Stari Grad pri 
Krškem - Visok krvni davek 
so tokrat zahtevale hrvaške 
ceste; v hudi prometni ne
sreči, ki se je zgodila v ne
deljo, 14. novembra, okrog 
22. ure na zagrebški obvoz
nici, je umrla tričlanska dru
žina Starega Grada pri 
Krškem. Po podatkih Mini
strstva za zunanje zadeve se 
je nesreča zgodila na zag
rebški obvoznici v bližini 
Jankomira, ko je voznik av
tomobila znamke peugeot 
izgubil oblast nad vozilom 
in s prednjim delom naletel 
na osrednjo železno ograjo. 
Z desno bočno stranjo vozila 
je udaril v prometni znak, pri 
čemer se je vozilo preklalo 
na dva dela. Zadnji del je za
čel polzeti ob ograji. Po 70 
metrih polzenja se je ustavil 
in zagorel. Na kraju nesreče 
sta umrla dva človeka, eden 
je zgorel v zadnjem delu av
tomobila. V nesreči je bil 
hudo poškodovan 43-letni 
Svetko Dvorančič, ki je v 
bolnišnici zaradi poškodb 
umrl nekaj pred 3. uro zjutraj. 
Njegova 42-letna žena Mir
jana je umrla na kraju ne
sreče, kdo od njiju je sedel 
za volanom, policisti še ugo
tavljajo. Na zadnjem sedežu 
pa je zgorel njun 14-letni sin 
Dejan. Nesrečna družina se 
je vračala z obiska v BiH.

Veter zmotil miren 
konec tedna

Posavje - Tretji vikend v 
novembru je precej težav in 
škode v Posavju povzročil mo
čan veter, ki je onemogočil nor
malno oskrbo z električno ener
gijo, in podiral drevesa, ki so 
ovirala promet.

V občini Sevnica so zaradi 
vetra ostali brez električne ener
gije na Blanci, Pokleku nad 
Blanco, Metnem vrhti, Orešju 
nad Sevnico, v Podgorici, Dro- 
žanju, Krajnih Brdih, Podvrhu, 
v Žurkovem dolu, Podgorju ob 
Sevnični, na Orehovem, v Šen
tjanž in Stržišču. Zaradi podrtih 
dreves so nastale ovire na ces
tah Hotemež-Brunk-Šentjanž, 
Sevnica-Drožanje in na Savski 
cesti v Sevnici.

Zaradi vetra so bili v občini 
Krško brez električne energije 
uporabniki Brestanice, Senove
ga, Gornjega Pijavskega in 
Gunt. Na Senovem je veter raz
metal zabojnike za odpadke. V 
Krškem je podrto drevo ovira
lo promet na cesti Pot na 
Polšco, na Valvazorjevem na
brežju pa je zaradi nihanja drog 
javne razsvetljave predstavljal 
nevarnost za neposredno 
bližnjo okolico.

V občini Brežice je veter 
povzročal težave predvsem na 
nekaterih cestah. Tako so podr
ta drevesa ovirala promet na 
cesti Zgornji Obrež-Amovo Se
lo in Krška vas-Pirošica. Na od
seku ceste Dečno selo-Brezina 
je bilo prevrnjenih več promet
nih znakov, v Arnovem selu pa 
je bil podrt električni drog.

Izpraznil vikend
Malenški Vrh, 16. novem

ber - Neznanec je v noči na 
torek vlomil v vikend na 
Malenškem Vrhu ter odnesel 
različne tehnične predmete in 
nekaj prehrambenih artiklov 
v skupni vrednosti okoli 
100.000 SIT.

kompas po pravnih labirintih

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin

Mejni spor
Vprašanje:

Navajate, da je sosed prodal večje 
zemljišče kot bi lahko, če bi upošteval 
zemljiškoknjižne podatke v katastru. 
Sprašujete ali lahko sosed brez prisotno
sti mejnega soseda odstrani skupni mej

nik in ga postavi na drugo mesto v svojo korist, ali ga celo odstrani 
in ali je še možno urediti pravilno označbo meje, ker je od tedaj, 
od kar zadnji lastnik uživa to zemljišče, že preko deset let? Zani
ma vas tudi, če so morda že nastopili pogoji za priposestvovanje 
in kdo je dolžan plačati meritev spornega zemljišča ter stroške 
spremembe lastništva v primeru, če boste opravili uradno novo 
odmero meje med vašo in sosedovo parcelo?

Odgovor:
Če je bil vaš sosed oziroma nekdanji sosed (prodajalec) vpisan 

v zemljiško knjigo kot imetnik lastninske pravice, tudi za sporno 
zemljišče, je rešitev situacije drugačna, kot če tega zemljišča 
kljub temu, da je izpolnil vse zakonite pogoje, še ni vpisal. Če 
svoje pravice, pridobljene s priposostvovanjem še ni vpisal v 
zemljiško knjigo, tudi kasnejšemu kupcu ni možno prodati tega 
spornega zemljišča. Zato sosed oz. njegov pravni prednik ne more 
uspeti s trditvijo, da je priposestvoval sporno zemljišče, ker je bil 
v dobri veri, da je njegovo, če te svoje pravice, pridobljene s 
priposestvovanjem, ni vknjižil pred tem, ko ste vi postali 
zemljiškoknjižni lastnik spornega zemljišča. Velja namreč pravilo, 
da pravica pridobljena s priposestvovanjem, ne sme biti v škodo 
tistemu, ki je v dobri veri in v zaupanju v javne knjige prvi 
pridobil lastninsko pravico na nepremičnin;. Vaš sosed bi se 
moral potruditi, daje seznanjen s pravim stanjem stvari, še pred- 
no je kupil to zemljišče od prodajalca. Predvsem pa, ali je bil 
prodajalec v obsegu, kot je navedeno zemljišče prodal, sploh 
upravičen z njim razpolagati. Če je bil prodajalec vknjižen v 
zemljiški knjigi, da je lastnik prav tako obsežnega zemljišča, kot 
ga je kasneje prodal, ga bo pravo varovalo, sicer ne. V takem 
primeru varuje pravo vas in niti prodajalec niti kupec nimata 
pogojev za priposestvovanje.

Kar pa zadeva poteka meje v naravi, morate stanje čim preje 
urediti, da ne bo po nepotrebnem prihajalo do sporov. Potek meje 
se evidentira v zemljiškem katastru na podlagi dejanj, ki jih 
opravijo geodetska uprava na podlagi zahteve stranke in na pod
lagi dejanj strank.

Ko geodetska uprava prejme zahtevo stranke, najprej preveri 
svoje katastrske meje in druge okoliščine. Če ob prvem pre- 
iskusu strankine vloge ne zavrže ali ne zavrne kot neutemeljene, 
pozove lastnike parcel, med katerima poteka meja, da se izrečejo 
o tem, ali se strinjajo z označenim potekom meje. Če so lastniki 
v zapisniku na ustni obravnavi potrdili, da se z označeno mejo 
strinjajo, morajo to še izrecno potrditi po preteku 30 dni, ko 
dobijo poziv geodetske uprave, nakar geodetska uprava izda 
odločbo.

V nasprotnem primeru, torej če se s potekom meje ne strinjajo, 
se ponovno opravi ustna obravnava, na kateri si mora uradna 
oseba prizadevati, da se lastniki s katastrsko mejo strinjajo. Seve
da pod pogojem, da se od katastrske meje ne odstopa, morda le 
toliko, kolikor zahteva izravnava. Lahko se pooblasti tudi zaseb
no geodetsko podjetje, da opravi oglede na licu mesta, v tem 
primeru pa naročnik plača stroške, ki niso ravno majhni.

Če se tudi na ta način ne pride do soglasja, geodetska uprava 
napoti enega ali več lastnikov, da v 30 dneh sprožijo sodni posto
pek ter geodetski upravi predložijo potrdilo o tem. Če dokazilo v 
danem roku ni predloženo, se šteje, da lastniki soglašajo z mejo, 
označeno na zadnji obravnavi.

Ni pa nujno, da se pred sodnim postopkom mora uvesti še 
postopek pred geodetsko upravo. Stranke lahko gredo glede 
mejnega spora tudi neposredno na sodišče; v tem primeru pa, če 
se te obrnejo še na geodetsko upravo, se njihove vloge morajo 
zavreči.

Kar zadeva stroškov postopka trpi tista stranka, ki je povzročila 
postopek, pa se je končal v njeno škodo.

Glede na strogo določen pravni red, ki zadeva postavitve mej, 
je razumljivo, da teh ne sme nihče samovoljno spreminjati.

Ponarejene listine
Obrežje, 20. november - V soboto je na mejnem prehodu 

Obrežje v Slovenijo vstopal državljan Bolgarije. Policisti so med 
postopkom ugotovili, da ima osumljeni ponarejeno vozniško 
dovoljenje za vožnjo motornih vozil. V nedeljo pa so policisti 
pri državljanu Makedonije našli ponarejeno delovno dovoljen
je in osebno izkaznico za tujca, izdano v Italiji, pri državljanu 
Srbije in Črne gore pa ponarejeno dovoljenje za bivanje v Italiji. 
Policisti na Mmednarodnem mejnem prehodu Dobova pa so ugo
tovili, da državljan Bolgarije uporablja ponarejen potni list. Zoper 
osumljene bodo podali kazenske ovadbe.

KANAL 2000
informativni TV kanal v občini Sevnica
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OVEM
Močan notranji nemir, želja po spremembi za 

vsako ceno in prepuščanje v tvegane ljubezen
ske ali poslovne avanture bodo zaznamovali pri
hodnje dni. Vaši intimi bo manjkalo iskrenega 
zaupanja.

BIK
Zahvalite se svojemu šarmu in privlačnemu iz- 

gledu, da dosegate to, o čimer ste pred kratkim le 
sanjali. Sedaj ko ste ugotovili, da je pomemben 
tudi videz, se lahko posvetite malo težjim - in
telektualnim nalogam.

DVO JČKA
S pritajeno ljubeznivim nasmehom boste zava

jali ljudi okoli sebe. Prežema vas neka nedefinirana 
energija, ki bo prej moteča kot koristna. Za okolico 
boste spet zaželeni, ko boste uredili misli in sami 
s sabo razčistili o določenih stvareh.

RAK
Vznemirjenost bo razgrela še ostala področja, 

najbolj pa družabno življenje. Druženja v dvoje 
bodo razbila monotonijo, potreba po telesni bližini 
se bo večala. Tudi otroci, če jih imate, bodo okre
pili vezi med vami in partnerjem.

LEV
Pogosto se vam bo zdelo, da je nekaj drugače, 

da je prišlo do spremembe, vendar ne boste natan
čno vedeli, kje in kako. Podrejali se boste za vas 
nenavadnim življenjskim izbiram. Partner bo mu
hast, kar vas bo zelo jezilo.

DEVICA
Magnetno privlačni boste. Kolikor vam bo to 

prineslo sreče v poslovnih vodah, v ljubezenskem 
življenju ne bo tako dobrodošlo. Ljubezen na prvi 
pogled in premalo premišljeni koraki bodo pri
nesli sicer zanimive, vendar “drage” izkušnje.

TEHT/NICA
Razpoloženje v vašem vsakdanjiku bo izredno 

spremenljivo. Včasih boste preveč čustveni, včasih 
egocentrični in takšni se lahko komu zamerite. 
Menite, da se preveč trudite za obstanek vaše lju
bezenske zveze? Dajte to možnost tudi partnerju!

ŠKORPIJON
Dopustili si boste ogromno ekstravagance in 

se posvečali zunanjemu videzu. Nekateri bodo me
nili, da to počnete zaradi tega, ker ne premorete 
notrajih kvalitet. Prosti čas zapolnite s športnimi 
aktivnostmi, da okrepite odpornost.

STRELEC
Večino časa boste preživeli na delovnem mestu 

ali za knjigami. Psihično se pripravite na morebit
na partnerjeva nerganja, saj ga zelo moti, da mu 
ne posvečate dovolja časa. Vmešala se bo tretja 
oseba in pošteno zmešala štrene.

KOZOROG
Ujeli ste se v mrežo misli, da vas drugi ne razu

mejo. Vendar temu botruje vaše nerazumevanje 
okolice. Zadeve se lahko uredijo samo z vašo po
pustljivostjo in opustitvijo arogantnosti. Družina 
vam bo stala ob strani.

VODNAR
Zavestno boste koketirali v pisarnah, čakalni

cah, uradih ... Všeč so vam javni uslužbenci, unifor
miranci, popolni neznanci. Morda je to odraz sicer
šnjega dolgčasja v ustaljeni zvezi ali pa rezultat 
osamljenosti.

RIB!
Rutinsko delo vam že počasi preseda, nestrp

nost in tekmovalni duh pa se večata. V tem tednu 
se vam obeta možnost, da ustvarite nove poslovne 
stike z uveljavljenimi ljudmi. Zvezde napoveduje
jo dolgo in srečno partnerstvo.

ratwuA novo mesto
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č ... na Dolenjskem, 
v Beli krajini in Posavju

nagradna križanka

Nagrade
Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno re
šitev, prejmejo:

1. nagrada - 
knjižna nagrada 
Martina Cesar,
Razbor 8c,
1434 Loka pri Zidanem Mostu

2. nagrada - 
zgoščenka
Roman Avsec,
Valvasorjeva 31, 8250 Brežice

3. nagrada - 
kaseta
Vera Jurečič, Brege 17a,
8273 Leskovec pri Krškem

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi:
SKIRO, POROKA, ARAKAN, 
KAČ, RA, BALIN, HELIKON, 
NANA, ELABORAT, DAS, 
METALOFONI, OVIRA, TSI- 
NAN, LAS, REAKCIJA, ITAL, 
SLAK, VF, ZONA, SIN, MAT, 
ARAK, ONA, URA.

Geslo:
VESELO MARTINOVO

Rešitev nagradne križanke 
pošljite do petka, 3.12.2004, na 
naslov:

Uredništvo časopisa SavaGlas, 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
s pripisom “Nagradna križanka”.

Za pravilno rešitev bomo upo
števali rešitev cele križanke, ne 
le gesla!
Fotokopij ne upoštevamo!
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Ko si čisto na tleh, lahko skočiš mnogo više, 
kot če bi že stal na prstih.

Danijel K

Vedno znova iščemo pogovore z našimi bližnjimi, 
kajti pogovor je edini most med ljudmi.

Camus<Z>

Izrazi svojo bolečino z besedo! Bol, ki ne govori, 
duši polno srce, dokler ne poči.

. Shakespeare

Ravnodušnost je oblika lenobe, lenoba pa je eden od 
simptomov, da ni ljubezni. Človek ni len do tistih, 

ki jih ljubi. Problem je, kako ljubiti?
^ Aldous Huxley

Ljudje so kot hruške in breskve; sladke postanejo 
malo prej, preden začno gniti.

_ Holmes
\ °

Pretvarjaš se, da se svet vrti okrog sonca; kajti prepričan 
si, da se vrti okrog tebe.

ZamacoisO

Kozlu se ogni spredaj, konju zadaj, 
hudobnežu od vseh strani.

Ruski pregovor

kino
Kino servis Brežice

Četrtek, 11.11., petek, 12.11., sobota, 13.11., in nedelja, 14.11., 
ob 18. uri Od deklice do bejbe, komedija, in ob 20. uri Vas ob 
gozdu, triler.

Kulturni dom Krško
Četrtek, 11.11., ob 19. uri Na odru, glasbena komedija; petek, 

12. 11., ob 18. uri Catwoman, akcija, in ob 20. uri Bournova 
premoč, vohunski triler; sobota, 13.11., ob 18. uri Na odru in ob 
20. uri Catwoman; nedelja, 14.11., ob 18. uri Bournova pre
moč; petek, 19.11., ob 18. uri Princeskin dnevnik 2, družinska 
komedija, in ob 20. uri Sanjači, drama; sobota, 20.11., ob 18. uri 
Poletje v zlati dolini, drama, in ob 20. uri Sanjači; nedelja, 21.11., 
ob 18. uri Princeskin dnevnik 2.

ftMEKDOTE s1

Tako pametni, pa tako...
Sokratovemu učencu in poznejšemu učitelju filozofije Anti- 
stenu iz Aten je hotel nekdo napraviti veselje in mu je rekel: 
“Ljudje te zelo hvalijo.”
“Kaj pa sem storil neumnega?” se je prestrašil filozof.

Angleška pisateljica Agatha Christieje s svojimi detektivka
mi dosegla mednarodni sloves. Ustvarila je slavno osebnost 
Hercula Poirota. Njen mož pa je bil arheolog. Rada je ponav
ljala:
“Najsrečnejša žena na svetu sem; bolj ko se staram, bolj me 
soprog obožuje.”

Vodja konservativcev Winston Chur
chill si je večkrat privoščil labu
ristično stranko. Nekoč je v spodnjem 
domu dejal:
“Angleški ustanovitelj te sloveče 
stranke je bil Krištof Kolumb. Glej
te, gospodje, odjadral je, ne da bi 
vedel, kam drži njegova pot; prispel 
je tja, ne da bi vedel, kje je, in naposled so morali drugi 
poravnati njegove potne stroške.”

Francoskega pisatelja Bernarda de Fontenella so vprašali* 
v čem se bistveno razlikujejo ženske raznih narodov, in 
odgovoril jim je:
“Po svojem vedenju v primeru, če jim postane ljubček ne
zvest; Francozinja ubije tekmico, Italijanka ubije ljubčka* 
Španka ubije tekmico in ljubčka, Nemka se sama ubije* 
Angležinja prekine zaroko, vse - razen Nemke - pa se 
poročijo z drugim.

Nadarjeni komik je predlagal angleškemu humorist11 
Jeromu Klapki, naj mu proda za pet funtov humoresk, 
jih bo izdal pod svojim imenom.
Avtor knjige “Trije možje v čolnu, da o psu ne govorimo”.K 
odgovoril: ^
“To bi bilo zelo nerodno za oba. Če bodo pri meni videli pe 
funtov, bodo pomislili, da sem jih ukradel. Če pa bodo od v‘lS 
slišali dobro zgodbo, bodo takoj vedeli, da ste jo vi ukradli'
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občinski svet brežice

SDS
Nadaljevanje 13. seje 
Občinskega sveta 
občine Brežice je 
ponovno postreglo z 
aroganco KVIAZA-a in 
njenega predsednika 
g. Jožeta Avšiča

Ponovno se je ponovila 
zgodba na, katero opozarjamo 
svetniki Slovenske demokrat
ske stranke že dalj časa. Pred
sednik komisije za mandatna 
vprašanja, volitve in imenova
nja g, Jože Avšič se obnaša, ka
kor da se ne bi nič naučil, kot 
poslanec v Državnem zboru Re
publike Slovenije glede imeno
vanj predstavnikov političnih 
strank v različne komisije in 
odbore tako na državni ravni 
kot na ravni Občinskega sveta 
občine Brežice, katerih ustano
viteljica je Oobčina Brežice 
glede na dosežen rezultat na 
volitvah.V parlamentu obstaja 
pravilo, da se število mest v ko
misijah in odborih razdeli gle
de na dosežen rezultat na vo
litvah.V Brežicah pa veljajo 
povsem druga merila, kjer SDS 
kot največja stranka nima niti 
enega predstavnika v katerem
koli delovnem telesu ali svetu 
javnega zavoda.

Tako g. Jože Avšič kot pred
sednik KVIAZ-a kar naprej po
navlja napake in imenuje ved
no iste ljudi iz strank LDS, SNS 
in nekaterih še manjših strank 
in skupin v različna delovna te
lesa in svete zavodov ter s tem 
Povzroča nezmožnost udelež
be teh ljudi na vseh sejah de
lovnih teles in s tem nesklep
čnost ter nekvalitetno delovan
je v korist celotne lokalne skup
nosti.

V SDS menimo, da takšna 
'zbira kadrov in politično de
lovanje ne sodi v današnji čas 
in je popolnoma preživeto.

Marko Hercigonja, 
vodja svetniške skupine SDS
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stranke

Občinski odbor Slovenske 
ljudske stranke Brežice inten
zivno nadaljuje aktivnosti 
okoli priprav na letni občni 
zbor, na katerem se bodo izve
dle tudi volitve v organe ob
činskega odbora, saj bo man
dat dosedanjim organom pote
kel konec leta. Predsednik OO 
SLS Brežice g. Anton Cerjak 
zagotavlja, da bodo volitve iz
vedene še pred novim letom, 
kar je tudi smiselno, saj bodo 
le tako lahko transparentno 
predstavljeni rezultati dela le
tošnjega leta in preteklih ob
dobij mandata sedanjega vod
stva. Rezultati zadnjih volitev 
niso briljanti, zato bo potreb
no narediti marsikatero spre
membo, pritegniti nove ljudi ter

začrtati delo za novo štiriletno 
obdobje, ki bo stranki povrni
lo mesto, ki ga je imela v pre
teklosti. Potrebna bo širša ak
tivnost članstva ter vztrajno in 
požrtvovalno delo tistih, ki bo
do stranko vodili v prihodnos
ti. Vse predloge in sugestije 
skupaj s predlogi kandidatov 
za organe stranke občinskega 
odbora lahko posredujete pisno 
na naslov: SLS, Gubčeva 10 a, 
Brežice, do vključno 5. decem
bra 2004.

Ivan Vogrinc

V tokratnem prispevku bi se 
radi dotaknili članka svetniške 
skupine SDS, ki je bil objavl
jen v prejšnji številki SavaGla- 
sa in je v celoti demagoški, saj 
omenja, da je koalicija (LDS, 
LORKS, SNS, DeSUS, PUM) 
brez razloga umaknila nekaj

točk z dnevnega reda 13. seje 
občinskega sveta, kar pa seve
da ne drži. Dejstvo je, da je bil 
umik točk z dnevnega reda po
sledica ne dovolj, dobro pri
pravljenega gradiva, ki naj bi 
ga občinski svet obravnaval pri 
posameznih točkah, prav tako 
pa določene predlagane točke 
še niso bile dovolj “zrele” za 
sprejem. V članku svetniške 
skupine SDS pa niso navedli, 
da je župan kmalu po pričetku 
in sprejemu dnevnega reda sejo 
zapustil in prepustil vodenje 
najstarejšemu svetniku, sam pa 
seje odpravil na oodprtje slikar
ske razstave v vojašnico Cer
klje. Ob tem ugotavljamo, da 
je očitno razstava županu bolj 
pomembna, kot vodenje Ob
činskega sveta občine Brežice. 
Na očitke, da je koalicija pre
kinila sejo in izsilila nadalje
vanje samo zaradi sejnine, pa 
nikakor ne pristajamo, saj je 
naše mnenje, da brez prisotnosti 
župana ne moremo obravna
vati in sklepati. Prav župan je 
tisti, ki je pri posameznih toč
kah uvodničar.

OO SNS Brežice

DeSUS
Q vse general

DeSUS je postal vladna 
stranka. Mediji tokrat obširno 
pišejo s pozitivnimi prikazi in 
analizami. So pa tudi kritike in 
posmehovanja. Nekateri se 
spotikajo ob obrambno mini
strstvo, ki je dodeljeno ministru 
iz vrst DeSUS. Gospod Karl Er
javec je bil v prejšnjem manda
tu sekretar na Ministrstvu za 
pravosodje. Je diplomirani 
pravnik. Tudi drugod so mini
stri civilisti. Nekateri so kandi
data spoznali v soočenjih na 
televiziji in so bili z njegovim 
izvajanjem zelo zadovoljni. 
Zaupajmo mu, saj je pozitivno 
mnenje o njem že izrekel vr
hovni poveljnik - predsednik 
države g. Drnovšek.

DeSUS bo imel še dvoje ali 
troje sekretarskih mest in direk
torskih položajev.

Svet stranke se je v petek, 
19. novembra, izrekel za vstop

v koalicijo po peturni razpravi. 
Prevladalo je stališče, da je 
boljše sodelovati in zavestno 
pomagati krojiti politiko oziro
ma gospodarski, kulturni in 
vsesplošni razvoj države.

DeSUS je za zdrave odnose 
in strpen dialog. Je za pot raz
voja in za dobro vzdušje v vsa
kodnevnem življenju.

Občinski odbor DeSUS Bre
žice bo prav tako ravnal v 
občinskem svetu in v občini ter 
krajevnih skupnostih. Za tak
šno ravnanje se je izrekel raz
širjeni odbor

Občinska svetnika 
Janko Žalac 

Rok Kržan

“VODA” naša 
največja in za(?) 
vsakogar dostopna 
dobrina

Komunalno podjetjo Bre
žice je na Občinski svet občine 
Brežice naslovil predlog za 
povišanje cene vode. Njihovi 
argumenti za to so, da imamo 
oziroma smo imeli Brežičani 
najnižjo ceno za pitno vodo in 
je denarja zmanjkovalo za ne
posredne investicije. Predlog je 
torej bil, da je potrebno vodo 
zaradi investicij in posodobitve 
podražiti, in sicer je bila njiho
va želja povezana v odstotkih 
za 10 odstotnih točk.

Sedaj smo vsi občani na last
ni koži občutili to nenormalno 
zvišanje cen za neverjetnih 30 
odstotkov (s potrditvijo vlade). 
Pa takšna protiinflacijska poli
tika!

PUM bo na naslednji seji 
občinskega sveta predlagal po
cenitev te - za nas tako po
membne tekočine in prepričani 
smo, da bo naš predlog sprejet!

VODA je pravica - in naj 
to tudi ostane!

Za PUM 
Jure Pezdirc

Stranka za prihodnost

V Brežicah deluje za področ
je vseh treh posavskih občin 
enota Društva Ozara, ki nudi 
strokovno pomoč ljudem z dol
gotrajnimi težavami v dušev
nem zdravju, ljudem v stiski in 
njihovim svojcem. Društvo od 
vsega začetka pestijo težave, 
predvsem pomanjkanje prosto
rov za delo. Od leta 2001 do 
sedaj je število njihovih upo
rabnikov naraslo s 15 na 111, 
od katerih jih je 72 iz občine 
Brežice. Svetnika ZLSD sva 
zato na seji občinskega sveta 
predlagala, naj ustrezne službe 
na občini ob sodelovanju stro
kovnega sveta društva in Cen
tra za socialno delo poiščejo 
najugodnejšo rešitev proble
ma, s tem da bi proučili mož
nost odprtja dnevnega centra. 
Prav potreba po takem centru 
je med uporabniki, strokovni
mi sodelavci in prostovoljci 
močno poudarjena. Ker je Ob
čina Brežice že doslej zagotav
ljala del sredstev za delovanje 
Društva Ozara, pričakujemo 
močno podporo tudi pri nadal
jnjem razvoju njihove dejav
nosti.

Želimo pa povedati še, da je 
ZLSD za člane svetov javnih 
zavodov predlagala več kandi
datov, vendar je Komisija za 
mandatna vprašanja, volitve in 
imenovanja gladko zavrnila 
vse, pri čemer zanesljivo ni bil 
razlog v kakovosti naših pred
laganih kandidatov.

Milena Jesenko
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Druženje slovenskih konzervatorjev
^režice - Posavski muzej' Brežice je gostil člane Slovenskega konzervatorskega društva, kije srečanje izkoristilo za strokovni 
del predavanj, ogled gradu in muzeja, Brežic in okolice, občni zbor in druženje. Zavod za varstvo kulturne dediščine Slovenije 
[ZVKDS), območna enota Novo mesto je z zunanjimi sodelavci opravljalo in še opravlja bsežna zavarovalna arheološka 
Okopavanja in raziskave, ki so vezane na projekt izgradnje slovenskega avtocestnega križa.

Tako je Zavod za varstvo 
kulturne dediščine Slovenije, 
°hmočna enota Novo mesto s 
^pino za arheologijo avto- 

Cest Slovenije ter Dolenjskim 
jUizejem Novo mesto ob stro- 
. °vnem srečanju postavil iosem
^'trin z razstavljenimi predme-
___ arheoloških ostalin z lokacij 

antične poštne - in po novih 
gotovitvah tudi carinske po- 

_ aje Romula v Ribnici pri Jese-
a’cah na Dolenjskem, z arheo-
loškevega najdišča Obrežje, Pod- 

acenega ter prazgodovinske 
selbine in rimskega vojaške- 

je vl^0ra Čatež - Sredno pol- 
Oni 3 0snov‘ izkopavanj iz že 
je jnienih projektov izgradn- 
str ^enjske avtoceste pa so 
tlim- VnJaki predložili tudi za- 
0vn'h3 ^°8nanja v obliki strok- 
zu] |h Predavanj. Sicer pa so re- 
v0 vseh pregledov in dejst
vi a ima območje status kul- 
U fSa spomenika, narekova- 

sezno zavarovalno izko

pavanje v pasovih vzdolž današ
nje magistralne ceste v obsegu, 
ki bo oziroma je uničeno z grad
njo. Začasno mesto hrambe celot
nega arhiva v fazi obdelave je 
ZVKDS, območna enota Novo 
mesto, končno mesto hrambe pa

bo v Posavskem muzeju Brežice.
Strokovno srečanje sloven

skih konzervatorjev na brežiš
kem področju je pozdravil žu
pan mag. Andrej Vizjak, ki je 
poudaril širši pomen brežiške
ga območja, katerega pomemb-

Danilo Breščak, vodja ZVKDS, OE Novo mesto z županom An
drejem Vizjakom

ne spomenike se trudi ohraniti 
tako država kot občina, zaveda
joč se, kako težko je vedno 
združiti poslovni del z zgodo; 
vinskim. Spomnil je tudi, da je 
stari del mesta Brežic zaščiten 
kulturni spomenik, kar prav ta
ko spremlja vrsta problemov 
med poslovnostjo in zgodo
vinsko ohranitvijo, vendar ob 
delujoči občinski komisiji za 
izgled mesta skrbijo še zaved
ni občani ter civilna družba 
Društva za oživitev mesta Bre
žice. Prav tako so za kraj po
membni mednarodni prehodi - 
dva cestna in en železniški, raz-, 
voj in spodbujanje turizma ter 
ohranjanje trgovine. In nena
zadnje ustanovitev regije Po
savje kot upravne pokrajine, 
kar je interes vseh treh občin 
ter dobrega sodelovanja s sose
di. Problemi sicer so, je dejal 
Vizjak, a se z dobro voljo naj
dejo rešitve.

N. Jenko S.

“Izdali” prvo knjigo'
Brežice - Otroci brežiškega vrtca Mavrica iz skupin Želvice in Bon

bončki so med lanskim šolskim letom na posebnih plakatih predstav
ljali sebe in svoje družine, svoje najboljše prijatelje, najljubšo hrano. 
Opisovali so tudi svoje počitnice ali domače živali, manjkale pa niso 
niti njihove številne fotografije od prvih korakov naprej in avtoportre
ti. Pri tem so jim včasih pomagali tudi starši, skupaj pa so se domislili, da 
bi prisrčne opise na nek način trajno zabeležili. Tako so oblikovali 
knjigo, večino dela so postorili starši, ki so ob koncu leta knjigo dobili 
za spomin. Pred kratkim pa sojo predstavili v brežiški knjižnici, kjer je 
knjižničarka starše spodbudila, naj berejo z otroki in pogosto prihajajo 
k njim, saj le knjiga požene korenine v srcih. Vsako od skupin Želvice 
in Bonbončki, tako se imenujeta tudi knjigi, je lani obiskovalo 24 
nadobudnežev, nekateri od njih letos že hodijo v “ta pravo šolo”. Da so 
malčki tudi nadarjeni pevci, so pokazali s širokim repertoarjem otroških 
pesmi o frnikoli, pa o gosenici in lisici in še marsičem, obe nekdanji 
skupini pa sta skupaj zapeli tudi svojo himno. M. K.

Malčki so bili pri petju sladki kot bonbončki.
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Župan Kristijan Janc je 
predstavil pričakovanja obči
ne Sevnica, da se bo ob iz
gradnji energetskega dela ob
jekta v savski dolini kakovos
tno uredila tudi ostala infras
truktura. Prisotni so izposta
vili tudi svoje poglede na 
predlagane rešitve in na pred
log podajali svoje pripombe. 
Do pripomb iz javne obrav
nave in tistih, ki jih je bilo do 
22. novembra 2004 še možno 
vpisati v knjigo pripomb na 
Krajevnih skupnostih Blan
ca, Boštanj, Studenec, Sevni
ca ali na Občini Sevnica, se 
bodo odgovorni v nadaljeva
nju postopka ustrezno opre-

Novice iz občine Sevnica
V Kulturnem domu na Blanci je bila prva obravnava predloga državnega.lokacijskega načrta za HE Blanca. Predstavniki investi
torja so skupaj s projektanti številnim zainteresiranim občanom predstavili, kako bo bodoča elektrarna umeščena v prostor in kakšni 
posegi bodo potrebni, dajo bo mogoče zgraditi. Istočasno bo izvedena tudi protipoplavna zaščita območja od Sevnice do Blance.

delili in pripravili dopolnjen 
lokacijski načrt, na katerega bo 
moral dati soglasje tudi Občin
ski svet občine Sevnica.

Občina Sevnica je odgovor
ne že v dosedanjih fazah spreje
manja državnega lokacijskega 
načrta za HE Blanca pozivala 
za vključitev smernic občine in 
krajevnih skupnosti v lokacij
ski načrt. Predstavniki občine 
smo se na to temo večkrat sesta
li z odgovornimi predstavniki 
Ministrstva za okolje, prostor 
in energijo. Uspeli smo se do
govoriti, da bodo zahteve na 
ustrezen način umeščene v na
črt po treh sklopih, ki bodo fi
nancirani iz različnih virov. 
Ministrstvo bo tudi koordina
tor aktivnosti, saj bo v prihod
nje v pogajanja potrebno vklju
čiti tudi druga ministrstva, 
predvsem Ministrstvo za pro
met. S predstavniki investitor
ja pa smo se dogovorili za iz
delavo projektov rekonstrukcij 
cestnih odsekov v Dolenjem

Boštanju, na Orehovem in 
vpadnice v mesto Sevnica, ki 
jih bo v prihodnje potrebno 
primemo urediti. Medsebojno 
sodelovanje bo potekalo tudi 
vnaprej, zato je župan Kristi
jan Janc najodgovornejše pred
stavnike države in Posavja za 
projekt izgradnje HE na Spod
nji Savi povabil na ogled 
gradbišča HE Boštanj, potem 
pa so se pogovarjali o nadalje
vanju projekta.

Župan Kristijan Janc se je 
udeležil drage seje nadzornega 
sveta projekta Centra za ravna
nje z odpadki Dolenjska, kjer 
so obravnavali poslovnik o de
lu in vsebino aneksa k medob
činski pogodbi o izgradnji in 
obratovanju regijskega centra, 
ki jo je skupaj z občinami Do
lenjske, Bele Krajine in Posav
ja podpisala tudi Občina Sevni
ca. Zaradi spremenjenih razme
rij financiranja med Evropsko 
komisijo, državo in občinami 
in na podlagi javnih razpisov

za oddajo nekaterih del se je 
pogodbena vrednost za občine 
celo zmanjšala. Delež Občine 
Sevnica naj bi bil 75 milijonov 
SIT. Z izgradnjo centra bo rešen 
problem odlaganja odpadkov 
za več kot tri desetletja. S spre
menjenimi pogoji in dinamiko 
izgradnje se bo seznanil tudi 
občinski svet.

Iz zbranih sredstev taks za 
obremenjevanje okolja zaradi 
odlaganja odpadkov je bil v 
Sevnici na Savski cesti zgrajen 
sodoben zbirni center za ločeno 
zbiranje odpadkov. S sprejet
jem evropskega pravnega reda 
je eden strateških ciljev Slove
nije zagotoviti pokritost z ob
jekti in napravami za ravnanje 
z odpadki. V zbirnem centru bo 
občanom omogočeno celolet
no oddajanje komunalnih od
padkov, papirja, kartona, stek
la, ostale embalaže, kosovnih 
odpadkov in lesa, pohištva, be
le tehnike, kovin in nevarnih 
odpadkov, barv, akumulator

jev, škropiv in podobnega. Jav
no podjetje Komunala d.o.o. 
Sevnica bo odpadke na centru 
prevzemalo brezplačno za vse 
tiste občane, ki so vključeni v 
sistem pobiranja odpadkov. 
Sprejeti odpadki se bodo na 
zbirnem centru, ki ima 1200 m2 
površine, sortirali in nato od
dali predelovalcem. Učinkovi
to obratovanje centra bo dolgo
ročno pomenilo pot k zmanj
šanju obremenjevanja okolja in 
iz tega izhajajočih tveganj, pa 
tudi prehod z uporabe neob
novljivih zalog surovin in ener
gije na takšne, ki jih je mogoče 
obnoviti. Zbirni center bo od
prt od 1. decembra 2004 dalje 
in sicer ob ponedeljkih in pet
kih od 7. do 14. ure, ob sredah 
od 12. do 19. ure in vsako drugo 
soboto v mesecu od 8. do 12. 
ure.

Kljub konfiguraciji in geo
grafsko zelo razgibanem terenu 
občine Sevnica je zagotavljan
je neoporečne pitne vode ob

čanom ena od prioritetnih na
log Občine Sevnica in panoga 
Javnega podjetja Komunala. 
V tem tednu je bilo v uporabo 
predana izgradnja vodovod
nega sistema Krmelj H. faza. 
Skupna dolžina obnovljene
ga vodovoda je 7300 m, oskr
buje pa preko 1200 prebival
cev. Na sistemu je zgrajenih 
526 priključkov za gospo
dinjstva in 23 za gospodarst
vo in storitvene dejavnosti. 
Vodovod, s katerim upravlja 
Javno podjetje Komunala 
d.o.o. Sevnica, sta v uporabo 
predala podžupan Rudi Bec 
in predsednik Krajevne skup
nosti Krmelj Janez Močan.

občinski svet sevnica
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Izgradnja vodovodnega in 

kanalizacijskega omrežja na 
območju občine Sevnica je raz
vojna in strateška naloga. Z iz
vedbo projektov se vsako leto 
pomikamo v bolj zahtevna in 
redkeje poseljena območja, kjer 
se investicijski strošek na upo
rabnika veča. Kljub visokim 
stroškom izgradnje, ki jih bla
žijo razvojna sredstva Sapard 
pri izgradnji vodovoda Primož, 
je izgradnja nujna. Izgradnja 
vodovodov je osnovna komu
nalna potreba, kot so cesta, 
elektrika in telefon. Kljub 
težnji države, da vse vodovode 
zajame pod upravljanje za to 
usposobljenih podjetji, pa si v 
SLS prizadevamo, da urejeni 
vaški vodovodi, ki zagotavlja
jo vodooskrbo manjšim zao
kroženim skupnostim, dobijo 
primeren status in kakovostno 
funkcionirajo še naprej z ure
ditvijo statusa manjših vodo
vodnih sistemov, ki jih uprav
ljajo uporabniki sami. Na tak 
način se morajo omogočiti tudi 
možnosti podpore manjših sis
temov na posameznih kmetijah 
in na manjših odmaknjenih va
seh. Tam je izgradnja velikih 
javnih sistemov nesmoterna, 
zato je potrebno delovanje 
takih sistemov urediti in tudi 
podpreti. Lokalna skupnost - 
občina in upravljalec javnega 
vodovodnega sistema morajo s 
kakovostnimi javnimi vodovo
di in z odličnim upravljanem nu
diti takšno raven konkurenčnosti, 
da bo usahnil interes po vzdr
ževanju vaških vodovodov.

Razvoj vodovodov je ključ
nega pomena za razvoj območ
ja. Z izgradnjo na redkeje po
seljenih in hribovitih območjih 
cena raste, hkrati pa se veča pri
pravljenost države, da pomaga, 
vendar zgolj na podlagi projek
tov. V SLS se zavzemamo in 
podpiramo izdelavo razvojih 
projektov, kot je Razvojni pro
gram podeželja za obdobje 
2003-2010, ki je osnova za ko
riščenje sredstev pri določenih 
ukrepih, kot so obnova vasi in

infrastruktura na podeželju.
Evropa je v svojem načinu 

delovanja birokratska država, 
zato se moramo temu, žal, prila
goditi in jim z ustreznimi pro
jekti, programi in evidencami 
odgovoriti. Kot slabo razvito 
območje imamo za to tudi mož
nosti. Država vedno pobere, kar 
je njenega, državljani pa si mo
ramo od države izboriti kar po
trebujemo.

LDS
LIBERALNA DEMOKRACIJA 

SLOVENIJE

Mlada liberalna demokraci
ja (mLD) Sevnica se je v luči 
projekta “Ustavimo nasilje med 
mladimi” odločila izpeljati teo
retičen ter praktičen brezplačni 
tečaj samoobrambe za dekleta.

Vsak dan lahko v kroniki 
dnevnih časopisov beremo o 
napadih in nasilju na ulicah 
slovenskih mest. V veliki meri 
so storilci ali pa tarče teh nasil
nih dejanj mladi. Dogaja se, da 
posamezniki ali skupine mla
dih iz različnih vzrokov krade
jo torbice, pretepajo, ropajo in 
drugače mučijo svoje vrstnike. 
Poleg teh napadov pa prihaja 
še do najgrozlivejših napadov 
na dekleta, to so spolni napadi, 
ki se velikokrat končajo s po
silstvom.

Ker se tega v mLD vsekakor 
zavedamo, smo se odločili v 
Sevnici organizirati posebno

dvomesečno delavnico samo
obrambe za dekleta, ki bo po
tekala ob ponedeljkih od 6. de
cembra dalje v OŠ Boštanj. V, 
okviru te delavnice se bodo na 
uvodnem predavanju dekleta 
seznanjena in opozorjena, na 
kaj morajo biti pozorna pred 
samim napadom, kako naj rav
najo v primeru takšnega napa
da in podobno. Po uvodnem 
predavanju se bodo dekleta 
udeležila praktičnega dela de
lavnice, kjer se bodo naučila 
ukrepanja v konkretni situaciji. 
Dekleta se bodo na tej delavni
ci naučila osnov branjenja in 
odvračanja napada ter reševanja 
iz rok napadalcev. Poudarek bo 
na ohranjanju prisebnosti (pre
prečitvi napada panike in reak
cija že pred samim napadom), 
učenju preprostih, a učinkovi
tih prijemov in udarcev (pri
mernih za fizično šibkejši spol) 
in na samoobrambi s pomočjo 
določenih predmetov, ki jih 
imajo dekleta ponavadi pri roki 
(dežnik, torbice itd.)

Prijave in informacije: 041- 
205-105 (Dejan), 031-699-588 
(Tatjana) ali dejankmetic@siol.net

Predsednik mLD Sevnica 
Dejan Kmetič

SDS
Razmišljanje: Ženska 
naj bo doma???

V Sloveniji je odstotek izo- 
braženk na vodilnih položajih in 
z nazivom rednih profesoric od 
osamosvojitve padal in v letu 
2001 znašal le še 11 odstotkov.

SDS
Poslabšanje položaja žensk 

v znanosti, politiki, gospodarst
vu, je povzročila neustrezna 
poosamosvojitvena politika, ki 
je težila po mnenju mnogih k 
tradicionalni vlogi ženske v 
družbi, ker je želela povečati 
nataliteto Slovencev. Žensk v 
politiki, menedžerstvu in na vi
sokih položajih je manj zato, 
ker so tudi po letu 1991 večjo 
vlogo v našem družbenem živ
ljenju zasedle politične stranke, 
katerih ideologija je bila, da je 
za povečanje natalitete po
membno, da ženska ostane do
ma, se ne udeležuje družbene
ga življenja in se ne ukvarja s 
poklicem, ter ji pripisala tradi
cionalno vlogo. Smešno pa je, 
da se je kljub takšni politiki v 
Sloveniji od osamosvojitve 
znatno povečalo število izo- 
braženk ter raziskovalk, dokto
ric znanosti, direktoric uspeš
nih podjetnic, političark... Žen
ske so same v želji po čim višji 
izobrazbi povzročile spremem
bo. Z ekonomskega stališča je 
bilo nujno, da zaslužita oba, 
zato ni imel nihče nič proti nji
hovem izobraževanju niti za
poslovanju. S političnega in 
gospodarskega stališča pa je 
zelo zanimivo, da se mnogo dav
koplačevalskega denarja porabi 
za izobraževanje žensk, potem 
pa intelektualnega potenciala, 
ki ga ustvarijo, ne izkoriščajo.

Nekaterim ženskam pa ven
dar uspe, da se dvignejo na vi
sok položaj. Predvsem uspe tis
tim, ki imajo podporo doma, v 
ožji družini, ali širši s sistemom 
tet, babic, prijateljev, kjer lah
ko pustijo otroke. Naš sistem 
pa bi moral poskrbeti za gradn
jo vrtcev v bližini univerz in 
drugih izobraževalnih insti
tucij. To bi bilo izjemno pomem
bno za raziskovalke, političarke... 
Otroke bi imele blizu sebe in ne 
bi bile fizično in psihično obre
menjene s skrbjo zanje.

Velikokrat ženske v svoji 
karieri želijo nekam priti, pa ne

vedo, zakaj jim to ne uspe. Več
krat čutijo pritiske, vendar je 
težko reči ali pokazati na do
ločeni dogodek oziroma akci
jo. Šele statistika poklicnih do
sežkov žensk jasno pokaže, da 
je očitno nekaj narobe. Jasno 
pa je, da tudi same ženske nosi
jo krivdo za trenutno stanje de
leža žensk na vodilnih polo
žajih, v politiki... Stereotipi ve
denja se prenašajo in mnogo 
žensk se prilagaja ali pa sploh 
niso pozorne. Na izbore raznih 
komisij, kjer so praviloma iz
brani večinoma moški, čeprav 
je veliko enako ali bolj sposob
nih primernih kandidatk, se na
vadno pritoži samo ena ali dve.

Iz vsega tega sledi, da se mora
jo ženske bolj izkazati, biti bolj 
aktivne, se bolj truditi, da do
sežejo enake položaje, posebno 
tiste, ki omogočajo odločanje o 
delitvi moči in denaija.

Za občinski odbor SDS Sevnica 
Katarina Šantej

E3ZLSD
Stranka za prihodnost

Ves mesec občanke in obča
ni Sevnice praznujemo. Vsak 
dan se nekaj dogaja. Še lepše 
pa je; da se dogajajo dogodki 
po vsej občini. Svetniška sku
pina ZLSD se je kar veliko teh 
prireditev udeležila. V dvorani 
Alberta Felicijana na sevniš- 
kem gradu so predsedniki Po
licijskega veteranskega društva 
Sever, OO ZB NOB in Območ
no združenje veteranov vojne 
za Slovenijo podpisali listino 
o medsebojnem sodelovanju. 
To sta občini Brežice in Krško 
že storili, sedaj smo to opravili 
še Sevničani. Vsem trem orga
nizacijam želimo uspešno delo 
in mnogo skupnih akcij. Druži 
jih ljubezen do domovine. Ob 
času, ko so nastajala društva, 
je šlo za SVOBODO, danes pa 
gre za ohranjanje vrednot tis
tih časov, ki se jih moramo 
spominjati s ponosom. Partiza
ni so porazili okupatorja, poli
cisti in veterani vojne za Slo
venijo so vojaško porazili JLA. 
Torej so se uprli vsak v svojem 
času tistim, ki so nas hoteli us
trahovati, poteptati... Bodimo 
trdni in odločni in ne skušajmo

izigravati dejanj naših predni
kov in narodnega ponosa. Do 
tovrstnih vprašanj bodimo 
enotni, kajti velike evropske 
sestre in bratje si želijo prav 
tega. To so jasno nakazali, ko 
nismo bili povabljeni na pro
slavo ob 60-letnici izkrcanja 
zavezniških sil v Normandiji, 
kjer so se med seboj rokovali 
visoki predstavniki nekoč naj
večjih sovražnic. Ta dogodek 
je dokaz, da te vrednote še živi
jo in da jih Evropa še vedno 
ceni in spoštuje.

Berta Logar, 
predsednica ZLSD Sevnica

N Si
Nova Slovenija
kritanska l/utiska stranka

Gradnja HE Blanca bo ko
renito spremenila življenje mar
sikateri družini, kmetu, podjet
niku... Zato je zelo pomembno, 
da se od investitorja, ki prihaja 
v naš prostor, zahtevajo jasna 
zagotovila, da bodo izpolnjene 
zahteve tukaj živečega prebi
valstva v največji možni meri- 
Pa naj si bo to pri odkupu zem
ljišč, gradnji nadomestnih ob
jektov in umestitvi lokalne ter 
državne infrastrukture v novo 
oblikovani prostor ob reki Savi. 
Nujno pa je ob izgradnji veri; 
ge hidroelektrarn zagotoviti 
čistejšo reko Savo in preprečiti 
vpliv dviga njenega nivoja na 
podtalne vire pitne vode. Zato 
moramo biti trdi pogajalci, kaj
ti ko bodo elektrarne zgrajene, 
nas naslednjih 100 let ne bo 
nihče vprašal, kako se počuti
mo in kakšne težave imam0 
zaradi elektrarn.

Za OO NSI Sevnik
Matjaž Trave*1

BREZPLAČNI TEČAJ
SAMOOBRAMBE 

ZA DEKLETA!
Začetek 6.12.2004 v telovadnici 

OŠ Boštanj, Boštanj 54a.
Več Informadj in prijave na 

GSM 041/205-105 (Dejan) ali 
GSM 031/609-588 (Tatjana) oz. 

e-mail: dejankmeticDsiol.net
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Stane iz Izvira je želel izve
deti, kdaj bodo dobile vasi Iz
vir, Kraška vas, Čedem, Gram
ce in Stojanski Vrh fiksne tele
fonske priključke. Trenutno 
imajo napeljane fiksne mobi
tele, ki pa slabo vlečejo, pa še 
cene so zasoljene. Na KS Cer
klje ob Krki so povedali, da si 
že več let prizadevajo za to, a 
Telekomu vasi menda finančno 
niso zanimive zaradi majhne
ga števila prebivalcev. Povedali 
so še, da na Telekomu zmeraj 
(če sploh) odgovarjajo enako, 
in sicer da ni sredstev za grad
njo in jih najbrž tudi nikoli ne 
bo. Torej, kdaj bodo te vasi 
dobile navaden telefonski pri- 
ljuček in koliko naj bi takšna 
napeljava stala?

Boris Ziherl iz Telekoma od- 
govaija, da je investicija v grad
njo telefonskega kabelskega 
omrežja na območju omenjenih 
naselij zelo velika. Da bi na novo 
zgradili krajevno omrežje za po
trebe 45 naročnikov, kolikor jih 
je na tem območju, bi na Teleko
mu potrebovali 25 milijonov SIT, 
kar bistveno presega povprečne 
stroške gradnje na priključek. Ker 
so bile prioritete podjetja na 
drugih področjih in območjih 
večje, te investicije doslej niso 
uvrščali v letne naložbene načrte. 
Investicijo v gradnjo krajevne
ga kabelskega omrežja na tem 
območju, ki bo nadomestila se
danjo (začasno) rešitev, bodo 
predvidoma uvrstili v naložbeni 
načrt za prihodnje leto.

Ivan iz Krškega sprašuje, kdaj 
bodo na POP TV ponavljali epi
zode priljubljene humoristične 
nanizanke “Naša mala klinika”.

Petra Uranjek Prebil, pred
stavnica za stike z javnostmi na 
POP TV, je zatrdila, da bodo pono
vitve nanizanke “Naša mala klini
ka” na sporedu po premiernem 
predvajanju epizod prve sezone, 
ki se bo iztekla 29. novembra. Na
slednja sezona bo na sporedu feb- 
niaija, tako da gledalci lahko pri
čakujejo ponavljanje oddaj de
cembra; s točnim terminom bodo 
gledalci pravočasno seznanjeni v 
samem programu, pa tudi v TV 
sporedih. Oddaje bodo predvaja
ne v celoti in po enakem sistemu 
kot predhodnici “TV dober dan” 
in “Pod eno streho”.

Anica z Bizeljskega bi želela 
vedeti, kdaj bo zgrajena cestna 
razsvetljava na novem delu ceste 
med šolo do Kuneja oziroma do 
ovinka Mizarske poti.

Bojan Tičar, vodja gospodar
skega oddelka na Občini Brežice, 
je povedal, da je za to odgovorna 
Direkcija za ceste, sicer pa da so 
vzrok zamud nerazčiščena zemljiš
ka vprašanja. Občina ni nosilec in
vesticije, zato je potrebno odgo
vore iskati na Direkciji za ceste. 
Direktor Direkcije za ceste RS Vili 
Zavrlan pa je odgovornost pre
valil na občino; povedal je, da je 
občina investitor javne razsvet
ljave. Odgovor pa smo nazadnje 
dobili od Mirana Marusiga, pred
stavnika svetovalnega in inže
niring podjetja DDC iz Ljubljane,

ki je bdelo nad gradnjo bizeljske 
ceste. Marusigje povedal, daje 
za javno razsvetljavo pristojna 
občina, glede plačila pa je tako; 
obstaja poseben odlok, po kate
rem država plača elektriko tam, 
kjer je osvedjena republiška ces
ta, ob lokalni oz. stranski cesti 
pa je plačnik občina Javna raz
svetljava se bo priključila takrat, 
ko bo opravljen tehnični pregled 
in bodo preveijena vsa soglasja 
Marusig pričakuje, da še letos. 
(Neuradno smo izvedeli, da je 
ovira pri razsvetljavi le en posa
meznik, s katerim se ne morejo 
dogovoriti glede zemljišča).

Martin iz Sevnice sprašuje, 
kdo in kako bi dokazal po
licistom, daje bil med policijsko 
kontrolo pripet z varnostnim 
pasom, če policisti trdijo, da ni
bil?

Štefan Hren s krškePolidj ske 
uprave odgovarja, da plačilni 
nalog za staljeni prekršek, tudi 
za neuporabo varnostnega pasu, 
izda policist, ki neposredno zaz
na prekršek, kar je podrobneje ■ 
določeno v Zakonu o prekrških 
(241. člen I. odstavek). Če se kr
šitelj ne strinja z ugotovljenim 
prekrškom, ima pravico, da v os
mih dneh po prejemu plačilnega 
naloga poda pisni ugovor na pris
tojno policijsko enoto (najbolje 
priporočeno po pošti). Če pred
stojnik enote meni. daje ugovor 
neutemeljen, bo zoper kršitelja 
podan predlog sodniku za pre
krške, ki nato odloča o očitanem 
prekršku.

NAROČILNICA
SAVA GLAS - časopis za širšo posavsko deželo 

Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
Tel.: 07-49-91-254, 07-49-91-250 

Fax.: 07-49-91-253
Elektronska pošta: komerciala @radio-brezice.si

Naročam/o časopis SANAGLAS

Inre in priimek ________ 1 _____________ __

Podjetje(naziv in naslov)__________________________

\

davčna Številka podjetja_

Zavezanec za DDV______

Kraj__________________

Člica

Saturn_______ _________

levilo izvodov

Poštna št.

Telefon

Podpis

^ Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT na izvod. 
n ar°2niško razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic 
\ °čnine je možen samo pred novim obračunskim obdobjem.

S

mali oglasi
Prodam sivo rjavo kravo, staro šest 
let, brejo šest mesecev, ter prašiče, 
težke 80 kg. Cena po dogovoru. 
Pokličite 49-59-175.

Prodajamo ciprese za živo me
jo, okrasno drevje in grmičevje. 
AKCIJA-ciprese velikosti lm 
- nad 20 komadov po 650SIT/ 
kom. Vrtnarstvo Platana, Mrtvi
ce 3, Leskovec pri Krškem.
Tel. št.: 07/49-20-391,
GSM: 041-564-621.

mnenja, odgovori, popravki

Sporočilo bralcem!
Bralce vabimo, da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sodelujejo v 

rubriki Mnenja, odgovori in popravki. Vsi prispevki za rubriko morajo biti 
opremljeni s polnim imenom in naslovom odgovorne fizične osebe (tudi v 
primeru institucij, organizacij, strank, društev,...) in s telefonsko številko, na 
kateri je mogoče preveriti avtentičnost avtorja. Na podlagi Zakona o medijih 
(Ur.l.35/2001) si uredništvo pridržuje pravico do objave ali neobjave in 
krajšanja prispevkov v skladu s svojo uredniško politiko in prostorskimi 
možnostmi. Izjema so odgovori in popravki, ki po zakonu ne smejo biti spre
menjeni in dopolnjeni.

Šolsko igrišče ni pasje 
stranišče

Spoštovani lastniki psov! Kakor 
vi, imamo tudi otroci zelo radi pse 
in vse druge živali. Vemo, da te 
morajo opravljati svoje biološke

potrebe, toda to, da jih vodite lulat 
in kakat na igrišče naše šole, nas 
zelo moti, saj šolsko igrišče ni pasje 
stranišče. Igrišče je namenjeno 
predvsem nam, otrokom, ki se tam 
igramo in smo nenehno v gibanju, 
zato vas lepo prosimo, poskrbite, 
da bo vaš pasji ljubljanček lulal in

kakal drugje. In kjerkoli že to bo, 
imejte pri sebi vrečko in pospravite 
njegov iztrebek. To počnejo 
ozaveščeni lastniki psov že leta - 
bodite eden izmed njih.

Učenke in učenci OŠ Brežice

Čudne razprave

Nenavadno je, da je bila javna 
razprava o HE Blanca samo na 
sedežu blanške KS in ne tudi v Sevni
ci, kjer bo dvignjeni vodostaj oblival 
npr. vso industrijsko cono in celo 
mesto. Kdo je odgovoren za o ne
demokratično omejevanje pravic 
občanov? Kaj se čaka pri HE Blan
ca z gradnjo krožišča na magis
tralni cesti? Ko sem o tem povpra
šal vodjo gradbišča, mi je navedel 
banalen razlog, zakaj tega ne more 
in mu tudi ni treba... Krožišča sedaj 
namreč ni mogoče kam umestiti 
zaradi parkirišča bodoče trgovine 
TUŠ. HE Boštanj bo kmalu dogra
jena, na cesti pa se še nič ne doga
ja.

Kako se bo ob gradnji H E Blan
ca v Savo stekla rečica Mirna ? Se 
bo dvignjeni vodostaj zadrževal za 
po domače narejenimi nasipi v obrt
ni coni Boštanj, ki so nezatesnjeni. 
Bo zaradi tega obrtna cona spet 
ogrožena z vodo?

Alfred Železnik, 
Boštanj 56

ZAHVALA
Če imaš nekoga rad, 
nikoli ne umre, 
samo nekje daleč, daleč je ...

Ob boleči izgubi naše predrage

MARIJE BAH
rojene Kramer iz Bistrice ob Sotli, 

ki je nazadnje živela v Avstriji

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izraze 
sožalja, podarjeno cvetje, sveče, denarno pomoč in za svete maše ter vsem, ki ste našo 
Marijo v tako velikem številu pospremili na njeno prerano zadnjo pot. Posebno se zahval
jujemo g. župniku Paniču za lepo opravljen cerkveni obred, g. Špolerju za zaigrano Tišino, 
obema Marijinima sošolcema za ganljive besede slovesa ob odprtem grobu, vsem sošolcem 
za denarno pomoč in organizacijo pogreba ter Jožetovim sodelavcem Sadjarske zadruge 
Posavje.

Vsem in vsakomur posebej še enkrat hvala.

Žalujoči: vsi njeni

V SPOMIN
5. decembra bo minilo 
eno leto,
odkar nas je prerano zapustil 
naš dragi mož, 
oče in stari ate

ANDREJ STUPAR
z Obrežja

Zahvaljujemo se vsem, ki se ga spominjate, postojite 
ob njegovem zadnjem domu in mu prižigate sveče v 
spomin.

Žena Eva ter otroci Džurdžica, Jože in Slavica 
z družinami

ZAHVALA
Srce tvoje je zastalo, 
zvon v slovo ti je zapel, 
misel nate bo ostala, 
spomin za vedno bo živel.

V globokem žalovanju se iskreno 
zahvaljujemo vsem, ki ste nam bili 
v oporo ob slovesu od predragega 
moža, ata, dedka, brata in strica

JOŽETA BIZJAKA
iz Brežic

Globoko cenimo sočutje in pomoč sorodnikov, prijatel
jev ter nekdanjih sodelavcev Tovarne pohištva, še posebej 
družin Tomše, Jurkas, Oštir, Kostevc, Krošelj, Veble in 
Berstovšek ter Ljubici Rebernik. Hvala g. Lešu iz pogrebne 
službe, cvetličarni Tina in g. kaplanu. Iskrena zahvala 
sromeljskim pevcem za lepo izbran repertoar. Posebej se 
zahvaljujemo dr. Robičevi za dolgoletno zdravljenje in dr. 
Južničevi ter g. Francu Poloviču za vso pomoč naši družini.

Žalujoči: vsi njegovi

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice
j

Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 
Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev.

Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 
Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07 / 4991 250 - Elektronska pošta: simona!gerjevic@radio-brezice.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d., Vevška c. 52, Ljubljana
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Število tiskanih izvodov: 5.000
Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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Šestnajsta

špranje in okenca posavcev

Zoran Senkovič: "Uživati v življenju in ne prizadeti drugih!"
Dragocen čas mi je dovolil 

vzeti na dan, ko je v Brežicah 
gostoval s Satiričnim gledališ
čem Cerjak in sicer kot avtor in 
igralec satirične komedije 
“Grenlandska noč”, ki je bila v 
Brežicah uprizorjena premier
no. Predstava je doživela za
vidljiv obisk, pa tudi priznan
je. Tako je bila njegova pred- 
premierna trema pred nekoč 
domačim občinstvom odveč. 
Pa tudi ljubljanski predpremie
ri sta doživeli dober odziv in 
pozitivno kritiko.

Rojstne podatke so mu vpi
sali v Nišu - 5. september 1953, 
oče Stjepan (letalec), mama 
Dušanka. Prvi trije razredi os
novne šole so minili v Nišu in 
v hrvaških Hlebinah, znameni
temu mestu risarjev naivcev: 
”Jaz ne znam risati, če bi risal 
hišo, bi se podrla, podedoval 
pa sem ali pa se nalezel - na
ivnosti, pa mi za to ni nič žal.” 
V 4. razred osnovne šole je začel 
hoditi v Brežicah: ”Šel sem kar 
v slovensko šolo, lahko pa bi 
šel v Samobor ali Bregano, ka
mor so nekatere vozili z vojaš
kimi avtobusi. Prvi dan pouka 
nisem znal nič slovenskega je
zika. Za domačo nalogo smo 
dobili spis “Kako sem preživel 
počitnice”. Mama je kupila ča
sopis, da smo pobirali besede 
in da sem napisal nalogo. Ta ča
sopis je bil Ljubljanski dnev
nik, pri katerem sem jaz čez pet
najst let pristal in kjer bom 
mogoče tudi končal novinar
sko kariero. V 5. razredu sem

dobil za slovenski jezik gospo 
Zlato Dolenc in njej gre vsa 
zahvala za vso znanje sloven
skega jezika. V Brežicah sem 
preživel čudovito mladost in se 
v to mesto z veseljem vračal, 
dokler sta bila starša tam. Se 
danes, ob vsakem izteku polet
ja, pripeljem v Brežice sinova 
Svita in Jana, gremo v Terme 
Čatež, v muzej in naredimo ob
hod po mestu. V osnovni šoli 
sem hodil k folklori, gledališke 
vode pa sem “polizal” v bre
žiški gimnaziji, z njimi me je 
zastrupila prof. Marija Zorko-

Lelič. Bil sem pri gimnazijski
ma časopisu in gledališču. Ko 
smo uprizarjali Camolletijev 
“Boing, boing”, sem prvič za
čutil, kaj je trema. V uvodu 
sedim in jem jogurt, po nekaj 
žličkah se mi je stisnilo grlo, 
pojedel sem ga do konca in ker 
mi niso prinesli novega, sem 
moral začeti. Nastala je dobra

predstava.”
Prišlo je slovo od teatra in 

> gimnazije, viden pečat pa je za
pustil na Slavku Cerjaku, ki se 
je odločil za igralsko akademi
jo, misleč, daje na AGRFT tudi 
Zoran: ”Ker sem tudi sam nihal, 
a se mi ni ljubilo polagati spre
jemnih izpitov, sem šel na novi
narstvo. Potem sva s Slavkom 
zgubila stike. Srečala sva se 
spet pred petnajstimi leti, se za
čela več družiti, dokler mi pred 
letom in pol ni rekel ali bi na
pisal eno politično satiro po 
kolumnah, ki jih pišem v Dnev
niku. Predlagal mi je hrvaško 
slovenske odnose, materiala pa 
sem tudi imel dovolj. Tega sem 
se lotil bolj iz radovednosti, 
brez kakšnih posebnih ambicij. 
To, kar sem pisal kakšnih sedem 
mesecev, je sedaj na odru.”

Napisano je bilo všeč Slav
ku Cerjaku, režiserju Jaši Jam
niku, kot tretjega igralca pa je 
Jaša izbral Borisa Kerča. “In s 
tem se je začelo življenje z 
dvema norima službama, vaje 
smo imeli po 23. uri, veliko pa 
jih je zaradi obveznosti odpad
lo. Slave je za mesto premiere 
izbral Brežice, ker smo pri delu 
sodelovali štirje nekdanji bre
žiški gimnazijci. Poleg naju še 
Primož Jesenko z dramaturgijo 
in Alojz Konec s scenskim de
lom. Zelo sem vesel, da sem se 
tega lotil, hvaležen sem družini 
(poleg sinov ženi Ranki Ivelja, 
ki je tudi novinarka pri Dnevni
ku in izjemna perfekcionistka, 
pravi Zoran), da je imela ra

zumevanje in potrpljenje in 
vesel, daje premiera bila v Bre
žicah, kjer sem imel občutek še 
večje treme. Želim si, da so stva
ri dobre, nisem pa perfekcio
nist. Vsebina je iz mojega os
novnega poklica, delam v zu
nanji politiki, kjer pokrivam 
slovensko hrvaške odnose.”

Zoran Senkovič je novinar 
starega kova in nemogoče je bi
lo ne dotakniti se te materije - 
na primer kolegijalnosti v večji 
medijski hiši: ”Več ali manj je. 
Obstoja določena stopnja pro
fesionalne zadržanosti, rahle 
novinarske nečimernosti, več 
zadržanosti je morda tudi zara
di povečane konkurenčnosti. 
Ne gre pa mi agresija v novi
narstvu. Pišoči imamo res neko
liko prednosti, da dogodek pre
dihamo, se pa bralec pri tem lah
ko vrača na besedilo in išče, če 
hoče iskati.”

Uživa v življenju, kolikor je 
to možno in pri tem pazi, da ne 
prizadene drugih: ”Do ljudi 
imata pristop, naj se dokažejo, 
da so slabi. S kritičnim pristo
pom, se mi zdi, da bi naredil 
krivico. Nihče ni popoln, ljud
je nismo samo dobri in ne samo 
slabi. Jaz vse povem, nimam 
skrivnosti, ampak mi ni žal za 
to, četudi je ta moja naivnost 
zlorabljena.”

Izjemen človek, ne glede na 
delujoča področja, kot so me o 
Zoranu Senkoviču tiste dni 
presegali spomini njegovih 
sovrstnikov.

N at j a Jenko Sunčič

Med berlinskimi Slovenci
Berlin - Srečanje s Slovenci, ki živijo in delajo 1000 km stran 
od domovine, je bilo nekaj posebnega. Nabito z energijo, 
ljubeznijo do maternega jezika, slovenske glasbe, plesa in vse
ga domačega. V prostorih Slovenske katoliške misije, ki jo 
vodi duhovnik Izidor Pečovnik Dori, je bilo tako v petek, kot 
na martinovo soboto živahno, saj so člane Kulturnega društva 
Orlica iz Pišec, Moškega okteta iz iz Pišec in trobilno sekcijo 
Godbe na pihala iz Loč predstavniki Slovenskega društva v 
nemškem glavnem mestu povabili k sodelovanju pri kulturnem 
programu “Martinovega vikenda”.

V petek do popoldneva, ko 
so jih že pričakovali v Sloven
skem domu poleg cerkve Sv. 
Elizabete v središču Berlina, so 
si iz avtobusa ogledali njegove 
znamenitosti, nekateri pa so se 
začeli pripravljati na večer. Tro
bilna sekcija je bila namreč po
vabljena k sodelovanju na Slo
venskem večeru v televizij
skem stolpu, 207 m visoko, kar

Sobotni večer in glavni na
stop Orlice v dvorani Sloven
ske katoliške misije se je bližal. 
V pričakovanju veselega mar
tinovanja so bili nestrpni vsi - 
organizatorji, nastopajoči in 
obiskovalci, ki so dvorano na
polnili do zadnjega kotička. 
Člani KD Orlica so v svojem 
nastopu uprizorili krst mošta, 
plesali, peli in spravljali ljudi

Člani KD Orlica Pileče in župnik Izidor Pečovnik Dori (desno)
se je kasneje izkazalo za nepo
zabno doživetje.

Župnija sv. Elizabete je ne
kakšen kulturni center, kjer tes
no sodelujejo Slovenci in Nem
ci. Gospod Dori jo od leta 1995 
vodi z izredno energijo in za 
duhovnika nekoliko drugač
nim pristopom do ljudi, kar je 
osupnilo že marsikoga, goste iz 
Slovenije pa je pričakal s ši
rokim nasmehom, trdnim sti
skom roke, prijazno dobro
došlico in pravo domačo obaro.

v smeh. Koncert Nuše Deren- 
da in nato nastop skupine ber
linskih fantov z imenom Druga 
generacija, ki so prepevali po
pularne slovenske popevke, sta 
na plesišče privabila vse goste, 
ki so se zabavali do zgodnjih 
jutranjih ur.

Noč se je končala na avto
busu, s katerim so jo nasto
pajoči mahnili proti domu, pol
ni prijetnih vtisov, novih pri
jateljstev in obljub po ponov
nem snidenju. M.G.K.

Martinov “Bal na bizeljčana"
Bizeljsko - Toliko različne vinske žlahtnosti, kot jo premore 

naša dežela, zagotovo ni nikjer na svetu. In velik kos te je odmer
jen tudi Posavcem, ki na trsih pridelajo kapljico različnega značaja 
- od suhe, polsladke in sladke. Pravkar jo je iz mošta krščeval 
sveti Martin. Pastir gosi, ki so mu že po tradiciji naložili, da od 
njegovega godu naprej pijemo mlado in čisto vino.

Takšnega so si v glažek točili tudi na Bizeljskem, kjer je glavno 
vlogo na njihovem Martinovanju imel bizeljčan - vino, ki je tam 
živečim že dolgo tega priraslo k srcu. V okušanje so ga pred 
dvemi leti najprej ponudili Mariborčanom, nato Ljubljančanom, 
letošnji Martin pa je “Bal na bizeljčana” pripeljal še v domači 
kraj. Odlično kapljico in dobro voljo so prireditelji, Društvo štu
dentov Brežice in Društvo ljubiteljev bizeljčana, na Martinovo 
soboto združili tudi z dobro glasbo. Tako za šegavost in 
navdušenje ni skrbela le cvetlica iz sodov, temveč tudi mladi 
harmonikarji Tonija Sotoška, prešerni člani Pihalnega orkestra 
Kapele, poglede in ušesa pa so pritegnile tudi Vesele Štajerke. 
Najpomembnejši gost, ki je naposled mošt pretočil v vino, je bil 
seveda sveti Martin. “Bal na Bizeljčana” je samostojni projekt, o 
katerem je najprej sanjal njegov idejni vodja, sedaj pa tudi orga
nizator in pobudnik prireditev Slavko Hotko. Po besedah Mitje 
Vranetiča, predsednika Društva študentov, pa se ob tako začetem 
prizadevanju za ponovno obujanje in uveljavljanje bizeljčana 
ni več bati. P.R.B.

Poslovno in 
projektno 

svetovanje
Tel.: 07 499 06 80 

e-mail: rcbrezice@siol.net
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Žabe v Evropo, vozniki s ceste!
Vijugasta in poškodovana 
cesta v dolini Impoljskega 
grabna, na kateri ni po
stavljenih niti tabel z ome
jitvami, skoraj sleherni te
den požene kakšnega voz
nika, ki ne pozna terena, s 
ceste. Tudi pred kratkim je 
nekdo z avtomobilom tako
le poravnal ograjo pri rib
niku v Lokah.

No, kmalu za tem so se na cesti pojavili stroji, semafor in 
prometni znak, ki opozarja na omejitev 40. Uporabniki ceste 
so olajšano zavzdihnili: “Eppur si muove!” (In vendar se gib

lje!) A izvajalci del so jih kma
lu razočarali. Po naročilu di
rekcije za ceste, ki ima v oskrbi 
omenjeno cesto, namreč dela
jo podhode za žabe. Na cesti 
ob ribniku je res vsak dan na 
desetine povoženih žab, zato 
jih bodo zaščitili s podhodi. 
Žabe bodo v podhode usmer
jali z vodnimi kanali ob cesti, 

mnmmmograja pa bo preprečevala, 
log.. da bi prišle na cesto. Vse lepo
L* in prav, pa vendar - kaj pa
I:...^človeška življenja?

Preroki v svetu
Sevnica - Sevniška občina je ob svojem prazniku že drugo leto 
zapored organizirala srečanje Sevničanov, ki domujejo in dela
jo zunaj meja občine. Tudi letos seje povabilu odzvalo precej 
Sevničanov, ki s ponosom povedo, iz katerih korenin rasejo.

Vas rumenega sleča, Boš- 
tanj, je rojstni kraj Cvetka Zu
pančiča in tak je tudi naslov 
njegove knjige, v kateri opisuje 
znamenitosti Boštanja. Knjigo, 
ki so jo prejeli vsi udeleženci 
srečanja, je avtor predstavil s 
pomočjo sina Zdravka Zu
pančiča iz šole retorike. Pa med 
udeleženci srečanja nista bila 
edina, ki se ukvarjata z lepo 
besedo, govorjeno ali pisano. 
Tam je bila tudi letošnja občin
ska nagrajenka - pisateljica 
Zora Tavčar Rebula z možem 
pisateljem Alojzom Rebulo. Pa 
Damjana Krošelj, novinarka, 
ki je svojo novinarsko pot 
začela na Radiu Sevnica, kas
neje v Brežicah, na ljubljan
skem radiu, danes pa dela na

Brezovici pri Ljubljani prav 
gotovo kralj med slovenskimi 
vulkanizerji. Prepoznali smo 
tudi dr. Lucijana Krivca, dol
goletnega direktorja farme 
Ihan, ki se nam je pred časom v 
sevniški knjižnici vtisnil v 
spomin s pripovedjo o svoji 
materi aleksandrinki. Prišel je 
tudi dr. Jurij Tasič, ugleden 
znanstvenik, ki je bolj znan v 
tujini kot v domovini, kar ko
mentira, da nihče ni prerok v 
domači vasi.

Ti ugledni ljudje lahko v 
marsičem pomagajo občini, ko 
odpira vrata v svet ali zgolj v 
belo Ljubljano in skuša reševati 
probleme. Iz besed Marka Ko- 
rača pa smo razbrali, daje malo 
razočaran nad rojstno občino,

ministrstvu. Njena novinarska 
kolegica Gordana Pipan je 
prav tako v beli Ljubljani, pa 
Metoda Hrovat, Katja Vintar 
Mally... Med zbranimi je bil 
opazen tudi pevec Rafko Irgo
lič s soprogo Nado, priljublje
ni zobozdravnik Marjan Jam
šek, dr. Igor Kotnik z obram
bnega ministrstva, Mojca Hru- 
ševar z oglaševalske agencije, 
nekdanji jugoslovanski minis
ter za trg in cene Lojze Kle
menčič, dr. Rajko Livio, etno
loginja Martina Orehovec, ki 
je svojčas proučevala kozolce 
na Logu, pa živahna Tatjana 
Valant. Manjkal ni niti Stefan 
Krajnc, nekdanjijprvi mož Av- 
totehne, Ludvik Špan, ki se je 
spomnil, kako ga je učiteljica 
poslala pobirat smeti in mu re
kla, da mu ne bo padla krona z 
glave, če se bo pripognil. Danes 
je Špan s svojo dejavnostjo v

saj pravi, da se ne odziva do
bro. Tako Korač vsako leto poci 
Lisco pripravi Markov piknik’ 
nanj pa povabi ugledne Slo
vence. Gre za dobrodelno prl' 
reditev, s katero skušajo polep' 
šati otroštvo mladim iz dotaa 
Malči Beličeve. Sevnice tao1 
skorajda ni, razočarano ugotav' 
lja Korač. ...

Udeleženci srečanja, ki JPj 
organizator, žal, ni predstav* 
posamezno, so si ogledali to 
sevniški čebelarski dom, kjer s 
domači čebelarji zanje P*1 
pravili degustacijo medene? 
vina in žganja. Obiskovalci * 
bili navdušeni nad pestrosJ 
ponudbe in nad lično ernbalo 
in številni so pokazali 
manj e za nakup teh Pr° • 
vodov, ki jim bodo še kako P 
šli prav kot priložnostno o 
lo ob bližajočih se decetaD 
skih praznikih. N.Č.C.


